
۳۱ هزار روستای کشور خالی از سکنه 
شده است

ایرنا- معاون رئیس جمهور در امور توســعه روستایی و 
مناطق محروم کشــور، گفت: از ۶۹ هزار روستای کشور، 
تنها ۳۸ هزار روســتا دارای ســکنه هســتند و ۳۱ هزار 
روســتا خالی از سکنه شــده اند. عبدالکریم حسین زاده 
در همایش سراســری بنیاد مسکن،گفت: به دوستانم در 
مجلس گفتم بــا انتقال به دولت، من از منتها الیه حوزه 

مطالبه گری به منتها الیه حوزه پاسخگویی می روم.
وی افــزود: وقتــی مســئولیت توســعه روســتایی و 
محرومیت زدایــی را پذیرفتم، افتخــار کردم که در کنار 
جمع زیادی از مســئولان این حوزه قرار گرفتم، هر چند 
که یکسری دغدغه ها و باورها نسبت به این کار داشتم و 
اعتقاد داشــتم ما بایستی بتوانیم این موضوعات را با هم 
حل و فصل کنیم. حسین زاده با بیان اینکه آمارها نشان 
می دهد از ســال ۵۵ تاکنون جمعیت روستاها و شهرها 
روند معکوســی را طی کرده است،گفت: در گذشته ۷۰ 
درصد جمعیت در روستاها و ۳۰ درصد در شهرها بودند، 
اما اکنون این نسبت برعکس شده است و ما با مهاجرت 
وسیع روستایی روبرو بودیم. معاون رئیس جمهور در امور 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور خاطرنشان کرد: 
امروز از ۶۹ هزار روســتای کشــور، تنها ۳۸ هزار روستا 
دارای ســکنه هستند و ۳۱ هزار روســتا خالی از سکنه 
شــده اند. حسین زاده ادامه داد: با وجود اجرای طرح های 
هادی، زیرســاخت هایی چون آب، بــرق، گاز و تلفن، و 
تمام فعالیت های عمرانی، این ســؤال مطرح اســت که 
چرا نتوانســتیم جمعیت روســتایی را در روستاها ثابت 

نگه داریم؟
معاون رئیس جمهور در امور توســعه روستایی و مناطق 
محروم کشور عنوان کرد: اینکه با وجود همه فعالیت هایی 
که انجام شده است چرا این هدف محقق نشد یک مسئله 

بسیار اساسی است که باید به آن توجه شود.
حسین زاده یادآور شــد: مبنای کار این است که همه ما 
ارگان ها، دستگاه ها، ساختارها و سازمان هایی که درگیر 
توسعه روســتایی خواهیم بود آسیب شناسی کنیم. باید 
بررســی کنیم چه اقداماتی را نباید انجام می دادیم و چه 
کارهایی را باید به طور مؤثرتر انجام می دادیم تا بتوانیم از 

مهاجرت روستایی جلوگیری کنیم.
وی در ادامــه اظهــار کرد: مجموعــه ای از عوامل مانند 
کمبــود فرصت های شــغلی، کاهش کیفیــت زندگی، 
تحولات اجتماعــی، کمبود درآمد و تغییــرات اقلیمی، 

روستاهای ما را با چالش های جدی مواجه کرده اند.
معاون رئیس جمهور در امور توســعه روستایی و مناطق 
محروم کشــور تأکید کرد: بزرگترین مانعی که در حال 
حاضر کشــور با آن مواجه اســت و بهره وری را به سمت 
صفر می برد، موازی کاری های گسترده ای است که به ویژه 
در حوزه توسعه روستایی وجود دارد. حسین زاده با بیان 
اینکــه نبود مدیریــت یکپارچه روســتایی در چند دهه 
گذشته بزرگترین آســیب ها را به روند توسعه روستایی 
ما وارد کرده اســت، خاطرنشــان کرد: معتقدم به جای 
دخالت در امور اجرایی و کاستن از اختیارات نهادها، باید 
یک سیاســت گذاری کلان و هماهنگ ایجاد شود. هدف 
من این اســت که هر نهادی وظایف خود را به درســتی 
انجام دهد و ما به عنوان یک نهاد فرابخشی، بر عملکردها 

و هزینه ها نظارت داشته باشیم.
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سخنگوی شورای شهر شیراز 
تأکید کرد:
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سخنگوی سازمان برنامه و بودجه:

دولت در بودجه ۱۴۰۴ به دنبال کاهش رانت و فساد مالی است
صفحه۵

رئیس مجلس شورای اسلامی:
 هنوز مسئله مسکن حل 

نشده است
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی  با بیان اینکه بایــد توانایی چگونگی 
تبدیل مشــکلات به مسأله و همچنین قدرت 
حل مسائل را داشته باشیم، گفت: برای چنین 

رویه ای ابتدا باید آن مشکل را به رسمیت...

رئیس جمهور: 
با جنگ تمام عیار اقتصادی 

مواجه ایم
مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در آئین تجلیل 
از فعالان طرح جهش تولید در دیمزارها اظهار 
کرد: یکی از مشــکلاتی که داشــتیم این بود 
اعتباری که امســال در بودجه برای پرداخت 

مطالبات گندمکاران دیده شد، کافی نبود... 22

فرمانده کل سپاه پاسداران اسلامی:
 رزمندگان حزب ا... در لبنان 

عاشورایی مبارزه می کنند
 حسین ســلامی ، فرمانده کل سپاه پاسداران 
اســلامی  طی دیدارهای جداگانــه با خانواده 
معظّم شهیدان رضا عواضه و معصومه کرباسی 
و شــهید علی حیدری گفت وگو کرد. فرمانده 

کل سپاه در این دیدار با تمجید از این... 2

سهم استان فارس ضایع نشود
دولت چهاردهم در اولین برنامه مالی خود  

نسبت به تقدیم به موقع بودجه ۱۴۰۴ به مجلس شورای 
اسلامی اقدام کرد. از آنجاکه بودجه سالیانه مهم ترین سند 
مالی دولت اســت؛ فعالان اقتصادی و جامعه منتظرند که 
آیا اولین بودجه دولت پزشکیان با هدف گذاری های انجام 
شده؛ می تواند سطح معاش و زندگی را بهبود بخشد؟ رشد 
معنادار کل منابع عمومی از حــدود ۳۵۰۰ هزار میلیارد 
تومان )همت( به ۶۰۰۰ همت نشــان دهنده افزایش ۶۸ 
درصدی است؛ فلذا می توان بیان داشت، بودجه انبساطی 
تدوین گشته اســت. خیلی از مردم در بودجه های دولتی 
به دنبال افزایش حقوق کارکنان، سن بازنشستگی، قیمت 
بنزین، دارو، نان و ســایر ملزومات بودند اما نکته ای که در 
بودجه معمولاً مردم کمتر به سراغ آن می روند اما می تواند 
در آبادانی و توســعه هر اســتانی مهم باشد برش های از 
بودجه برای اســتان ها اســت. توجه به این سرفصل قطعاً 
باید توســط نمایندگان مردم در مجلس پیگیری شود تا 
سرنوشــت بســیاری از پروژه ها نیمه تمام یا شروع نشده 
یا ناقص افتتاح شــده مرتفع گــردد. اهمیت بودجه های 
استان در رفع مشــکلات زیر ساختی مردم برای عملکرد 
دولتمــردان را آیت ا... لطــف ا... دژکام نماینده ولی فقیه و 
امام جمعه شــهر شــیراز در خطبه های نماز جمعه اعلام 
کردند. او با اشــاره روند بررسی لایحه بودجه سال آینده 
گفت: از اســتاندار فارس، مسئولان ســازمان مدیریت و 
برنامه ریــزی و مدیران دیگر دســتگاه های اجرایی انتظار 
داریم نیاز های استان را ارائه دهند تا در جمع بندی بودجه 
سال آینده لحاظ شــود، به نحوی که سهم استان فارس 
ضایع نشــود. وی همچنین تأکید کرد: نمایندگان مردم 
فارس در مجلس شــورای اســلامی هم با جدیت از حق 
استان دفاع کنند و تنها به مطالبات شهرستان خود بسنده 
نکنند. نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز با 
بیان اینکه یکی از طرح های بزرگ اســتان فارس که باید 
به صورت جدی پیگیری شــود مســئله راه آهن شیراز به 
بوشهر است، افزود: این راه آهن زمینه اتصال جنوب کشور 
به شمال را فراهم می کند و هم در سطح ملی و بین المللی 
تأثیرگذار است. نکته ای که نماینده ولی فقیه درباره تحقق 
ســهم اســتان از بودجه دولتی تأکید شده است ضرورتی 
است انکارناپذیر تا فارس را با پروژه های نیمه تمام تبدیل 

به استانی با پروژه های میراثی ناتمام نکند.
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وضعیت دخل و خرج شهرداری شیراز در 6 ماه سال جاری،

 درآمد درمسیر 
سازندگی 

 در نیمه دوم ســال جاری موضوعــات دخل و خرج 
شهرداری شــیراز برای ارائه و تصویب به شورای شهر 
یکی از موضوعات مهم تلقی می گردد چرا که کارنامه 
دخل و خرج شــهرداری در ســال ۱۴۰۴ می تواند بر 
هزینه های شــهروندان اثر مســتقیم داشته باشد آن 

دلیــل که بخشــی از عمده هــم بــه این 

درآمدهای شهر از محل عوارض ساخت و ساز و تأمین 
زیر ســاخت ها تأمین می گردد. اما اینکه دخل و خرج 
در چه مســیری هزینه گردد می تواند در هدایت مردم 
به همراهی با شهرداری اثرگذار باشد. شهرداری شیراز 
نهادی اســت که طی یک ســال گذشته گردش مالی 

صفحه ۲۴۵۰۰۳میلیارد تومانی را داشته که این...

به مناسبت سی وششمین  سالروز تأسیس سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز مطرح شد؛ 

سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری شیراز در دوران 

صفحه ۷طلایی خود قرار دارد

ایرنا- معاون اول رئیس جمهــور با تأکید بر اینکــه باید با کاهش 
نوســانات، آرامش اقتصــادی جامعه را بالا ببریــم، گفت: بخش های 
اقتصادی دولت به ویژه شــورای اقتصاد و ســتاد تنظیم بازار موظف 
هستند نظارت، هماهنگی و همکاری کافی در راستای ثبات قیمت ها 

و کاهش نرخ تورم را در دستور کار خود قرار دهند.
محمدرضــا عارف در جلســه شــورای اقتصاد با اشــاره به تصویب 
دســتورالعمل چارچوب برنامه های صــرف جویی در مصرف انرژی با 
مشارکت بخش خصوصی در جلسه شــورای اقتصاد با تأکید بر رفع 
ناترازی های کشور در گاز و برق به ویژه تا پایان سال جاری خاطرنشان 
کرد: مردم باید نســبت به واقعیت های کشــور آگاهی کامل یابند و 
اطلاع رســانی درخصوص لزوم همکاری آحاد جامعه در صرفه جویی 

 مصــرف انرژی حائز اهمیت اساســی اســت چراکــه عدم النفع های
 بخش صنعت و تولید ناشــی از ناترازی ها به ضرر و زیان کل اقتصاد 

کشور منجر می شود.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشــاره بــه تصویب تفاهمنامه 
 نحــوه تامیــن اعتبار طــرح ضربتــی افزایــش ۲۵۰ هزار بشــکه 
نفــت در روز و قدردانی از هماهنگی و همدلی وزرا و دســتگاه های 
مرتبط از جمله صندوق توســعه ملی در تأمین مالی این طرح بزرگ 
نفتی کشــور تأکید کرد: تنظیم و تصویب ایــن تفاهمنامه در مدت 
زمان کوتاه و با توجه به شــرایط کنونی اقتصاد کشور امری حیاتی و 
بسیار مؤثر در افزایش تولید ناخالص داخلی و کمک به اقتصاد کشور 

خواهد بود.

معاون اول رئیس جمهور: 

با کاهش نوسانات آرامش اقتصادی جامعه را بالا ببریم
جاماندگان سهام عدالت از اولویت های 

مجلس در بررسی بودجه ۱۴۰۴
تسنیم- عضــو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: مسئله 
جاماندگان ســهام عدالت یکی از مواردی است که مجلس 
در راستای اســتیفای حقوق اقشــار کم درآمد در دستور 
کار خود قرار خواهد داد و ما در قالب پیشــنهاد قطعاً این 
مسئله را در زمان بررســی لایحه بودجه در صحن مطرح 
خواهیم کرد. غلامحسین زارعی، عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی با اشــاره به تصویب کلیات لایحه 
بودجه در مجلس گفت: از ویژگی های مثبت لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۴،  می توان به تقدیم به موقع آن از سوی دولت، 
افزایش چشــم گیر شــفافیت، ادغام مســائل بودجه ای و 
فرابودجه ای، افزایش ســهم اعتبارات تملک دارایی اشاره 
کــرد. وی افزود: در عین حال درباره مهم ترین نقاط منفی 
این لایحــه هم می توان به غیرقابل وصــول بودن اعداد و 
ارقام مربوط به منابع دیده شــده در این لایحه اشاره کرد؛ 
مســئله ای که به نظر می رســد از همین الان زمزمه های 
وجود کسری بودجه بالا در ســال آینده به صدا در آورده 
باشد. وی عنوان کرد: علاوه بر این لایحه تقدیمی از سوی 
دولــت در بحث منابع حاصل از حقوق گمرکی و نرخ بهره 
بین بانکی که رابطه مستقیمی با فروش اوراق دارد، دارای 
ابهاماتی قابل توجهی اســت که باید در زمان بررســی در 
صحن مجلــس مورد توجه نمایندگان قــرار گیرد. زارعی 
درباره عدم اشــاره توجه دولت به جاماندگان سهام عدالت 
در بودجه ۱۴۰۴ گفت: مســئله جاماندگان ســهام عدالت 
یکی از اولویت هایی اســت که مجلس در راستای استیفای 
حقوق اقشار کم درآمد در دستور کار خود قرار خواهد داد.

ایسنا- اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت خارجه در نشست 
خبــری هفتگی خود گفت: از همــه امکانات مادی و معنوی 
خود برای پاسخ به تجاوزات اخیر رژیم صهیونیستی استفاده 
می کنیــم ســخنگوی وزارت خارجــه در صحبت های خود 
در پاســخ به ســؤالی تأکید کرد ما از همه امکانات مادی و 
 معنوی خود برای پاســخ به تجاوزات اخیر رژیم صهیونیستی 

استفاده می کنیم.
واکنش ما در برابر هر تجاوزی قطعی و قاطع خواهد بود

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سؤال مبنی بر اینکه 
برخــی از منابع خبری اعلام کردند که اگر آتش بس در غزه 
و لبنان ایجاد شود احتمالاً ایران به تجاوز رژیم صهیونیستی 
پاســخی نخواهد داد گفت: واکنش مــا در برابر هر تجاوزی 
قطعی و قاطع خواهد بود. وی افزود: آنچه که ما اعلام کردیم 
و طی  مدت اخیر بارها تکرار کرده ایم  این اســت که مشکل 
اصلی فارغ از بحث تاریخی که یک معضل ۸۰ ساله ۷۹ ساله 
است مســئله اصلی نسل کشی از سوی رژیم صهیونیستی در 

غزه و در لبنان است. 
از ابتکارها برای توقف جنایات در منطقه حمایت می کنیم

 بقائی تأکید کرد: ما همیشه از ابتکارها و همه تلاش هایی که 
در ســطح منطقه و فراتر از منطقه برای توقف این جنایت ها 

در جریان باشد، حمایت کرده ایم.
کانال تبادل پیام بین ایران و آمریکا مشخص است

بقائی در ادامه تأکید کرد: ما رژیم صهیونیستی را به رسمیت 
نمی شناســیم و از دیگر سو همانطور که بارها اعلام کرده ایم، 

کانال تبادل پیام بین ایران و آمریکا مشــخص اســت و این 
کانال  سفارت سوئیس در تهران است.

ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامــه گفت وگوی خود با 
خبرنگاران در مورد تحلیل های منتشــر شده از صحبت های 
اخیــر »کمال خرازی« در رســانه ها  در مورد احتمال تغییر 
دکترین هسته ای ایران و افزایش برد موشک های ایرانی گفت: 
موضع رســمی ما در رد سلاح های کشتار جمعی و در رابطه 
با ماهیت صلح آمیز برنامه هســته ای جمهوری اسلامی ایران 

کاملًا واضح است.
 به هر چه که برای دفاع از ایران لازم باشــد، مجهز خواهیم 
شد. وی همچنین در بخش دیگری از پاسخ خود به این سؤال 
گفت: همانطور که در سخنرانی اخیر مقام معظم رهبری هم 
تأکید شــد ما بــه هر چه که برای دفاع از ایران لازم باشــد، 

مجهز خواهیم شد.
انجام سفر »گروسی« به ایران در دستور کار است

بقائی در مورد زمان ســفر مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به تهران گفت: انجام این ســفر در دستور کار است. در 
مورد تاریخ آن دوســتان ما مشغول صحبت هستند به محض 

اینکه قطعی شود خدمت شما اطلاع رسانی خواهم کرد.
انتخابات آمریکا مربوط به مردم آمریکا است

ســخنگوی وزارت امــور خارجــه جمهوری اســلامی ایران 
همچنین در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه »ایران کدام یک 
از کاندیداهای انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا را ترجیح 
می دهد«، گفت: انتخابات آمریکا مربوط به مردم آمریکا است.

وی ادامه داد: برای ما عمل مقامات آمریکایی مهم اســت ما 
رفتار مقامات آمریکایی را مد نظر قرار می دهیم.

چندان فرقی بین دولت های آمریــکا در ارتباط با ایران 
وجود ندارد

بقائی ادامه داد : متأســفانه تاریخچه روابط ۲ کشــور نشان 
می دهــد که چندان فرقی بین دولت های آمریکا در ارتباط با 
سیاســت های تخاصمی آنها در مورد ایران وجود ندارد و آنها 

رویکرد ضد ایرانی داشته اند. 
تکلیف »ترامپ« مشخص است

سخنگوی وزارت خارجه در پاســخ به سؤالی در مورد اینکه 
»اگــر در انتخابات آمریکا، ترامپ پیروز شــود و پیشــنهاد 
معامله ای به ایران بدهد نحوه برخورد ایران با این پیشــنهاد 
چه خواهد بود، گفت: تکلیف این فرد مشــخص است. بقائی 
ادامه داد: همانطور که در پاســخ به سؤالات قبلی گفتم بهتر 
اســت که در مورد سناریوهای فرضی حدس و گمان نداشته 

باشیم.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سؤالی مبنی 
بر این که » در رســانه ها اعلام شــده که یکی از کشورهای 
همسایه در حمله رژیم صهیونیستی به ایران مشارکت داشته 
و در ایــن زمینه کمک پهپادی به رژیم صهیونیســتی کرده 
اســت« اظهار کــرد: بیانیه های مقام های نظامــی ما در این 
ارتباط مشخص است که این اقدام تجاوزکارانه از کجا صورت 
گرفته است و موضع گیری ها و اظهار نظرهای ما نیز  بر اساس 

همان بیانیه ها و اعلام نظرهای مقامات نظامی کشور است . 

ایرنا- وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی بر موج سازی اجرای 
قانون جوانی جمعیت و افزایش فرزندآوری تأکید کرد و گفت: موضوع 
جوانی جمعیت، یک تکلیف ملی است و تمام دستگاه های کشور باید 

به این موضوع توجه کنند.
محمدرضا ظفرقندی در نشست جلسه ستاد مرکزی هماهنگی جوانی 
جمعیــت افزود: موضوع جوانی جمعیت نباید فقط یک تکلیف درنظر 
گرفته شــود بلکه باید نتیجه بخش باشــد. وی اظهارداشــت: نگاه به 
موضــوع جوانی جمعیــت باید یک نگاه ملی باشــد و فقط به وزارت 

بهداشــت محدود نشــود. اگر خواهان تحقق اهــداف خود در زمینه 
جوانی جمعیت هســتیم، باید در زمینه جوانی جمعیت موج ســازی 

کنیم.
ظفرقندی با اشــاره به حوادث ترافیکی و میزان مرگ ومیر ناشــی از 
حوادث ترافیکی، ادامه داد: ســالانه ۱۲۰هزار نفــر، جان خود را در 
حــوادث ترافیکی از دســت می دهند که اغلب آنها جوان هســتند. 
مســائلی مانند وضعیت ایمنی راه هــا و خودروها باید در کانون توجه 
قرار گیرد؛ چرا که میزان مرگ ومیــر حوادث ترافیکی از اهمیت این 

موضوع حکایت می کند.
وی با اشــاره به ضــرورت برگزاری جلســات اقناعــی در خوابگاه ها 
در زمینه جوانی جمعیت گفت: جلســات اقناعــی چهره  به چهره با 
دانشــجویان در زمینه جوانــی جمعیت می بایســت در خوابگاه های 

دانشجویی برگزار شود.
ظفرقندی با اشاره به نقش بهورزان و ماماها در زمینه جوانی جمعیت 
گفت: اگر مشوق برای این گروه ها در نظر گرفته شود در زمینه جوانی 

جمعیت می توانند اثرگذار باشند.

به هر تجاوزی با شدیدترین وجه پاسخ می دهیم

باید در زمینه جوانی جمعیت موج سازی کنیم

صفحه3

شیراز سبزتر و زیباتر می شود 
 رئیس کمیسیون سلامت محیط زیست و سلامت شورای شهر: 

معابر شهر با تولیدات مرکز گل و گیاه به استقبال بهار می رود
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ایرنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اسلامی  با 
بیان اینکه باید توانایی چگونگی تبدیل مشــکلات به مسئله 
و همچنین قدرت حل مســائل را داشــته باشیم، گفت: برای 
چنین رویه ای ابتدا باید آن مشــکل را به رســمیت بشناسیم 
و شجاعانه بگوییم که مســئله مسکن هنوز حل نشده و باید 

تلاش کنیم آن را حل کنیم.
 قالیباف در همایش سراســری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی  
گفت: بنیاد مســکن یک نهاد انقلابی اســت و تشکیل بنیاد 
مســکن در ۲۱ فروردین ۱۳۵۸ با فرمــان دقیق، راهبردی و 
کاربردی امام خمینی) ره( تشــکیل شــد تا اهداف مورد نظر 
تأمین شــود و تا امروز این پیــام همچنان زنده و مورد توجه 
اســت و امام در این فرمان مهمترین موضوع که مسکن است 

را مورد توجه قرار دادند.
وی افزود: اما اینکه چرا حضرت امام خمینی)ره( در نخستین 
فرمان خود به موضوع مسکن توجه کردند، بسیار مهم است. 
البته در ۴۵ســال اخیر اقداماتی در این حوزه انجام شده که 
باید واقع بینانه به آن توجه کرد تا کارها را با درایت و پختگی 

پیش برد.
رئیس مجلس شــورای اسلامی تأکید کرد: در انقلاب اسلامی  
که برآمده از مکتب اهل بیت)ع( و قرآن اســت، قطعاً مسائل 
مادی برای تکمیل مســائل معنوی اســت و باید دین، دنیا و 
آخرت مردم را به طور همزمان مورد توجه قرار دهد و در این 
مسیر عدالت و حقوق انسان ها را سرلوحه کار خود قرار دهیم.

  امروز مسکن به اندازه خوراک و پوشاک اهمیت دارد
قالیبــاف با بیان اینکــه این رویه را بایــد خلاقانه پیش برد، 
تصریح کرد: این موضوع با کرامت باید انجام شــود تا زندگی، 

معیشت و رفاه مردم مورد توجه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه امروز مسکن به اندازه خوراک و پوشاک برای 
زندگی دارای اهمیت اســت، بیان کرد: از طرفی مسکن یک 
پیشران در حوزه اقتصاد و اثرگذار در این حوزه است و ارتباط 

وسیعی با اقتصاد دارد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی  با بیان اینکــه تمام اعضای 
حکمرانــی در بخش های مختلف وظیفه توجه به مســکن را 

دارند، گفت: سؤال این است که آیا پس از ۴۵ سال توانستیم 
مشکل مسکن را حل کنیم که قطعاً پاسخ آن خیر است. حتی 
سرمایه ها را در زمین هایی دفن کردیم و چند میلیون مسکن 
وجود دارند اما احتکار کردیم و خالی هستند و در مقابل چند 

میلیون خانواده، خانه ندارند.
وی بــا تأکید بر اینکــه باید فهم و درک درســت از موضوع 
داشــت، یادآور شــد: ایــن درک و فهــم را همــه از جمله 
برنامه ریزان و سیاســتمداران و همچنین مجریان باید درک 

کنند و این موضوع را به رسمیت بشناسیم.
رئیس مجلس شــورای اســلامی  با بیان اینکــه باید توانایی 
چگونــه تبدیل مشــکلات به مســئله و قدرت حل مســائل 
را داشــته باشــیم، گفت: برای چنین رویــه ای ابتدا باید آن 
مشــکل و مسئله را به رســمیت بشناســیم و باید شجاعانه 
 بگوییم که مســئله مســکن هنوز حل نشــده و باید تلاش 
کنیم آن را حل کنیم. قالیباف با تأکید بر اینکه باید پذیرفت 
مســئله مســکن وجود دارد، تصریح کرد: وقتی این مســئله 
را پذیرفتیــم در ادامه همه بخش هــای حکمرانی با یکدیگر 

گفت وگو کنیم تا این مسئله حل شود.
وی اضافه کرد: امروز بیش از نصف ارز کشور را به اقلام اساسی 
اختصــاص می دهیم تا خوراک مردم را تأمین کنیم، در حالی 
که به طور متوســط ۵۰ درصد درآمد خانواده ها به مســکن 
 اختصاص داده می شــود و این رقم در کلان شهرها ۷۰ درصد 
است و نبود مسکن به خوراک، پوشاک و غذای خانواده ضربه 
می زند.رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به تأمین مسکن، 
گفت: در دهک های پاییــن اگر آنها همه درآمد خود را برای 
مسکن کنار بگذارد، نزدیک به ۷۰ تا ۸۰ سال زمان لازم است 
تا صاحب مسکن شــوند و برای قشر متوسط ۵۰ تا ۶۰ سال 

زمان نیاز است  و در کلان شهرها این رقم ها بیشتر است.
  مســکن در اقتصاد، فرهنگ و اجتماع کشور اثر فراوانی 

دارد
قالیباف با بیان اینکه مسکن علاوه بر اقتصاد در حوزه مسائل 
فرهنگی و اجتماعی نیز اثر فراوانی دارد، گفت: یکی از چالش 
بزرگ کشور حوزه آب و چالش دیگر توجه به افزایش جمعیت 
است و پنجره طلایی جمعیتی کشور کمتر از یک دهه است و 

موضوع مسکن در حل دو مسئله بسیار اثرگذار است.
وی اضافه کرد: مســکن در تربیت فرزندان، مسائل آموزشی، 
معیشــت زندگی، اســتحکام خانواده، جلوگیــری از طلاق و 
اعتیاد بســیار اثرگذار اســت. حتی تولید قــدرت و ثروت در 
مراکز جمعیتی محقق می شــود و حکمرانی درســت سبب 

تبدیــل معرفت به ثروت، ثروت بــه قدرت و قدرت به منزلت 
شده و تمام آنها در مراکز جمعیتی محقق می شود.

  برای رفع چالش مسکن باید زمین برای ساخت به مردم 
واگذار شود

رئیس مجلس شــورای اســلامی  با بیان اینکه رویکرد فرمان 
امــام خمینی) ره( مردم بودند، گفت: امروز بعد از ۴۵ ســال 
هنر ما این اســت که مردم را کنار گذاشته و دولت به دنبال 
ساخت مسکن است . در حالی که دولت مکلف به فراهم کردن 

تسهیلات آن است.
قالیباف اضافه کرد: امام خمینی)ره( در همان فرمان اشــاره 
فرمودند که مشکل مسکن، زمین است و باید شرایط واگذاری 
 زمیــن به مــردم را فراهم کــرد. چرا که حــدود نزدیک به

۱۵ میلیون هکتار زمین قابل سکونت در کشور وجود دارد که 
کمتر از یک درصد آن در اشغال است.

وی اضافه کرد: این شرایط به نحوی است که برخی از روستاها 
خالی از سکنه اســت. همچنین حدود ۲۰ درصد جمعیت را 
در همین تهران متمرکز کردیم که آلودگی خاک، آب، هوا و 

آلودگی صوتی را سبب شده است.
رئیس مجلس شورای اســلامی  یادآور شد: زمین هایی که در 
محدوده شــهرها در اختیار ســازمان ملی زمین و مسکن در 
وزارت راه و شهرسازی قرار دارد، ۲ برابر کل زمین هایی است 
که در اختیار سازمان ملی زمین و مسکن است. البته بخشی 
از آنها در حاشیه رودخانه است و اختلاف دارد. اما این میزان 

زمین وجود دارد.
قالیباف با بیان اینکه طبق قانون جهش تولید مسکن اگر فقط 
۲ دهم درصد از زمین ها برای ســاخت به مردم واگذار شود، 
مشکل مسکن حل خواهد شد، تصریح کرد: این رقم کمتر از 

حدود ۳۰۰ هزار هکتار از ۱۵ میلیون هکتار است.
وی با بیان اینکه ۵۰ درصد ســاخت مسکن، زمین آن است، 
گفت: اگر معیشت اولویت ما است، مسکن اولاتر است و کافی 
است به مردم زمین بدهیم و امام خمینی) ره( ۴۵ سال پیش 

به این موضوع تأکید کردند.
رئیس مجلس شورای اسلامی  با اشاره به تصویب طرح جهش 
تولید مســکن در مجلس یازدهم اظهار کــرد: همچنین در 
برنامه هفتم توســعه موضوع مســکن به طور ویژه دیده شده 
و برنامه هفتــم، امروز میثاق ملی همه ما اعم از مردم، دولت 

و مجلس است.
  وفاق ملی در گرو همدلی قوا برای معیشت مردم است

قالیباف با بیان اینکه وفاق در گرو همدلی و همکاری اســت، 

توضیح داد: امروز باید بین قوا همکاری و همدلی وجود داشته 
باشــد و این همــکاری و همدلی باید منجر بــه هم افزایی و 
ارزش افزوده برای ذینفع نهایی یعنی مردم شــود. به عبارتی 
همدلی، همکاری و وفاق باید باشــد تا مردم در معیشت خود 

منتفع شوند.
وی با بیان اینکه باید همه دســت به دســت هــم دهیم تا 
موضوع مهمی مثل مسکن حل شود، گفت: دولت چهاردهم و 
شــخص رئیس جمهور به صورت مرتب تأکید می کنند که ما 
سیاســت های ابلاغ شده رهبری و برنامه هفتم را دنبال کرده 
و تأکید ما هم بر این موضوع اســت و باید قدرت حل مسئله 

را هم پیدا کنیم.
رئیــس مجلــس شــورای اســلامی اضافه کــرد: ۵۰ درصد 
مشــکل مسکن از زمین اســت و مردم خودشان باید مسکن 
را تولیــد کنند و ما صرفاً تســهیل گری و نظــارت کنیم. اگر 
 برخــی از مقررات موانعــی را ایجاد کرده، بایــد آن موانع را

حل و فصل کنیم.
قالیباف گفــت: فصل ۱۱ برنامه هفتم توســعه دقیقاً به این 
موضوع اشــاره کرده که باید دو دهم زمین ها واگذار شــود و 
نباید تراکم بیشــتر از ۶۰ نفر در هکتار باشــد. از سوی دیگر 
عمدتاً ساخت مسکن در حاشیه شهرهای بزرگ انجام شده و 

ما وظیفه داریم که به طرح آمایش دقت کنیم.
  باید طرح های هادی روستایی را پیش ببریم

وی با اشــاره به موضوع مســکن روســتایی  در قانون برنامه 
هفتم و اهمیــت مدیریت یکپارچه در روســتاها، گفت: باید 
پیشــنهاد یکپارچگی در روســتاها را مورد توجه قرار داده تا 
این نابسامانی در روســتاها از بین برود. باید طرح های هادی 
روستایی و طرح های معیشت محور را با همدیگر پیش ببریم 

و مسائل را حل کنیم.
رئیس مجلس شــورای اسلامی  با اشــاره به نسبت جمعیت 
روســتایی به شــهری در دنیا که به ترتیب ۷۰ به ۳۰ است، 
یادآور شد: اما در ایران برعکس است و ۲۸ درصد در روستاها 
و ۷۲ درصد جمعیت در شهرها زندگی می کنند. باید مهاجرت 
را معکوس کنیم که یکی از راه های آن مسکن و راه انداختن 

چرخه تولید در روستاها است.
قالیباف معیشــت مردم را اولویت بســیار مهمی دانســت و 
گفــت: اگر امروز حــرف از محرومیت زدایــی می زنیم باید با 
محرومیت زدایی، معیشــت مردم و عدم مســکن آنها را حل 
کنیم. پس موضوع مســکن در محرومیــت زدایی و در بحث 

معیشت اولویت اول است.

رئیسمجلسشورایاسلامی:

هنوزمسئلهمسکنحلنشدهاست
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رئیسجمهور:

با جنگ تمام عیار اقتصادی مواجه ایم
ایسنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در آئین 
تجلیل از فعالان طرح جهش تولید در دیمزارها 
اظهار کرد: یکی از مشــکلاتی که داشــتیم این 
بود اعتباری که امسال در بودجه برای پرداخت 
مطالبــات گندمــکاران دیده شــد، کافی نبود؛ 
امــا با همکاری که شــکل گرفت و اذن رهبری 
توانستیم پرداخت را انجام دهیم. در حال تلاش 
هســتیم تا مردم از سیستم اداری راضی باشند. 
هر جایی که گیر می کنیم مشکل این است که 
اعتبار نداریم که حل کنیم. می خواهیم تا جایی 
که می توانیم مشــکل کشــاورزان و مردم عزیز 
را حل کنیم. در هر جلســه هیئت دولت تکرار 

می کنیم هدف ما جلب رضایت مشتری است.
  تا رســیدن به بهترین کار با آب و خاک و 
اما  است،  طولانی  راه  دامپروری  و  کشاورزی 

باید دنبال کنیم
وی اظهار کرد: آنچه امروز با آن مواجه هستیم 
یک جنگ تمام عیار اقتصادی است. ما از جنگ 
نظامی  نمی ترســیم. آنها می دانند در این حوزه 
نمی توانند ما را زمین گیر کنند. شما این مشت 
محکم را با تولید گندم و تولید محصولات دیگر 
بر دهان دشــمن زدید. آنهــا می خواهند ما را 

زمین گیر کنند اما ما نباید زمین گیر شویم.
رئیس جمهــور تصریح کرد: بنــده از ابتدا باور 
داشــتم که آیا برازنده اســت اینگونه از خاک و 
آب برای کشت محصول استفاده کنیم؟ آیا این 
بهترین تولید است؟ واقعیت این است تا رسیدن 
بــه بهتریــن کار با آب و خاک و کشــاورزی و 

دامپروری راه طولانی است، اما باید دنبال کنیم. 
این انتخاب است که جهت گیری ما را مشخص 
می کند. آنچــه که باید دنبــال کنیم برترین و 
بهترین اســت که نیاز به آموزش و تغییر نگرش 

دارد.
  حکومت اسلامی  یعنی برپایی حق و عدالت 

در جامعه نباید از این اصول عبور کنیم
وی افزود: بنده در انتخابات که بحث اصلاحات 
و اصولگراها بود؛ به همه گفتم به عنوان انســان 
به اصولی معتقدم کــه این اصول حق و عدالت 
اســت. ما نباید حق کســی را ضایع کنیم. این 
فرد می تواند قومیت، جنسیت و منطقه و پست 
و شغل باشــد. نباید کاری کنیم که حق کسی 
ضایع شــود. خداوند برای برپایی حق و عدالت 
این پیامبر را فرســتاد.  باید بین مردم بر اساس 
حق گام برداشت. حکومت اسلامی  یعنی برپایی 
حق و عدالت در جامعه نباید از این اصول عبور 
کنیم. اگر جناحی و اصولی عمل کنیم نمی شود. 
برای رســیدن به حق و عدالت باید بپذیریم که 

نیاز به اصلاحات است.
  با تمام وجود و تمام باور باید اصلاحات لازم 

را انجام دهیم
پزشــکیان خاطرنشــان کرد: اگــر بخواهیم با 
ایــن روش و نگاه برویم تصــور تغییر دیوانگی 
اســت. چقدر با چشــم اندازی که رهبری اعلام 
کــرده فاصله داریم. راهی که درســت می کنیم 
ساختاری که می ســازیم و کشت کشاورزی که 
داریم باید به بهترین برسد. باید جور دیگر نگاه 

کرد. باید چشم انداز را ببینیم. اگر اینگونه رفتار 
کنیم می توانیم مشــت محکم بــه دهن آمریکا 
بزنیم. نمی شود در جامعه اسلامی مردم در امرار 
معاش مشــکل داشته باشــند. آنها می خواهند 
ما در ذلت باشــیم اما خدا می گوید ما کتاب را 
فرستادیم شما در عزت باشــد. با تمام وجود و 
تمام بــاور باید اصلاحــات لازم را انجام دهیم. 
خدا خشــمگین می شود اگر حرف بزنیم و عمل 
نکنیم. تا دلتان بخواهد شــعار و وعده می دهیم 
امــا عمل نمی کنیم. باید به انــدازه ای که پول 

داریم قرارداد ببندیم.
  اسلام به ذات خود عیبی ندارد، ما هستیم که 

مشکل داریم
رئیس جمهور گفت: خداوند در قرآن می فرماید 
وقتی پیمان بستند به پیمان خود پایبند باشند. 

مشــرکان هم حتی به این اصــل پایبند بودند. 
خداوند می گوید حتی ســر دشــمن خود کلاه 
نگذار. چه کســی گفته ما وعده هایی بدهیم که 
پولش را نداریم. باید واقعیت و حق را به جامعه 
گفت. دین تمام شــدنی نیســت. اسلام به ذات 

خود عیبی ندارد، ما هستیم که مشکل داریم.
وی اظهــار گــرد: انتظار بنــده از وزارت جهاد 
کشاورزی این است که به روستاها و کشاورزان 

توجه کنند. 
بنده زمانی که نماینده بــودم فکر کردیم برای 
یک روســتا بــا امکاناتــی که دارد چــه کاری 
 می توانیم انجام دهیم. خدا وکیلی هیچ برنامه ای 
گیر ما نیامد که با توجه به ظرفیت آن روســتا 

چه کشتی و برای چه بازاری صورت می گیرد.
رئیس جمهور تصریح کرد: اقتصاد به چند سؤال 

پاســخ می دهد که چــه تولید کنیــم و با چه 
کیفیتی و اینکه کجا پخش کنیم. 

کشاورز تولید می کند و روی دست آن می ماند. 
این مشــکل ما اســت. باید به کشاورزان کمک 
کنیم که زحمت یک ساله کشاورز هدر نرفته و 
دلال پول آن را نخورد؛ چرا باید کشاورز زحمت 

بکشد، اما حتی پول دست رنج خود را نگیرد.
  ما آمدیم که به کشاورزان خدمت کنیم نه 

اینکه به شما امر و نهی کنیم
رئیس جمهور تصریح کرد: به کشاورز فشار آورده 
و بــرای آن قیمت تعیین می کنیم اما به دلالان 
کاری نداریم. باید بنشــینیم و با همفکری این 
مشــکل را حل کنیم. ما آمدیم که به کشاورزان 

خدمت کنیم نه اینکه به شما امر و نهی کنیم.
وی بیان کــرد: امروز جنگ، جنــگ اقتصادی 
است. جنگ بمب و موشــک نیست. ما موشک 
داریم تــا از خود دفاع کنیم نه بــرای اینکه به 
کشــوری حمله کنیم. ما موشک داریم تا مانند 
غزه اسرائیل جرأت نکند هر وقت دلش خواست 
بــه مردم بیچاره در غزه حملــه کند، البته آنها 
بیچاره نیستند. در طول یک سال گذشته مردم 
غزه با قدرت ایستادند، اما بی شرمی  و بی هویتی 
رژیمی کــه دم از حقــوق و قوانیــن بین الملل 
می زند، دســت به خشونت علیه زنان و کودکان 
و نسل کشی زده اســت. یکی را اعدام می کنیم 
که ۱۰ نفر آدم کشته اســت، می گویند حقوق 
بشــر را رعایت نکردید. حال شــما نامردان که 
زنان و کودک می کشــید و راه نان و آب مردم 

را می بندید، آیا شما انسان هستید.

فرماندهکلسپاهپاسداراناسلامی:
 رزمندگان حزب ا...

 در لبنان عاشورایی مبارزه می کنند

تسنیم- حسین سلامی ، فرمانــده 
کل ســپاه پاســداران اسلامی  طی 
دیدارهای جداگانه با خانواده معظّم 
شــهیدان رضا عواضــه و معصومه 
علی حیدری  شــهید  و  کرباســی 

گفت وگو کرد.
فرمانده کل ســپاه در ایــن دیدار 
بــا تمجیــد از این شــهیدان بیان 
کرد: شــهادت این شــهدا شهادت 
باعظمتی است چرا که دو کشور را 

بــه هم پیوند داده اســت و با مجاهدت این شــهدا و رزمندگان تاریخ 
جدید در حال ســاختن است. ســلامی  اظهار کرد: وقتی حوادث صدر 
اسلام را مطالعه می کنیم، همیشه حسرت می خوریم که چرا آن موقع 
نبودیم، امــا همان حوادث الان در لبنان در حال روی دادن اســت و 
رزمندگان حزب ا... در لبنان عاشــورایی مبارزه می کنند و مردم لبنان 
مقاوم و استوار در برابر رژیم منحوس صهیونیستی ایستانده اند و یقیناً 

پیروزی از آن ملت لبنان است.
فرمانده کل سپاه خطاب به خانواده شهیدان کرباسی و حیدری گفت: 
شما انسان هایی قوی هستید و خداوند به شما ثبات قدم، ایمان عمیق 
و معرفت بالا عطا کرده است. سلامی  با بیان اینکه شهدا نشانه کرامت 
و حجت مســلمانان هستند، اظهار کرد: در دستگاه الهی، ایثار خانواده 

شهدا به تعبیری از شهدا بالاتر است.
فرمانده کل ســپاه عنوان کرد: چراکه وقتی مجاهدی شهید می شود به 
آرزو و هدف خود می رسد ولی آنکه عزیزش شهید می شود آرزوی خود 

را قربانی می کند و این ایثار بزرگی است.

وزیرارتباطات:
حملات سایبری از 174 کشور را خنثی کرده ایم

فارس-ستار هاشمی، وزیر ارتباطات گفت: در همین مقطع اخیر از بیش از 
 ۱۷۴ کشور حملات سایبری داشته ایم و این عدد، عدد قابل توجهی است.
 هاشــمی  با اشاره به حملات ســایبری که به زیرســاخت های کشور 
در ایام اخیر صورت گرفته خاطرنشــان کرد: ما در مجموعه شــرکت 
 زیرســاخت ارتباطــات این حمــلات را مدیریت می کنیم و مســئله 

در حال مدیریت است. 
و ی گفت: شــاید ایــن حملات به صورت مقطعی اختلال در ســرعت 
اینترنت و کیفیت شــبکه ایجاد بکند اما این چیز جدیدی نیســت و 
یکی از کارویژه های مهم ما مراقبت از زیرســاخت های و ســامانه های 

کشور است.

دستیاراجتماعیرئیسجمهور:
به زودی شاهد اقدامات مؤثر

 در رفع فیلترینگ خواهیم بود

ایسنا- علی ربیعی، دستیار اجتماعی رئیس جمهور در حساب کاربری 
خود در شــبکه اجتماعی ایکس در یادداشــتی با عنوان »تابوشکنی با 

وفاق« نوشت:
 اخیراً شــاهد، انتصاب سه اســتاندار  عرب،  کرد و  بلوچ در استان های 
خوزستان، کردستان و سیستان و بلوچستان بودیم. این امر از آرزوهای 
دیرین ســاکنان این مناطق بــوده که همواره تاکنون بــه عنوان تابو 
محسوب می شــده تا آنجا که حتی انتصاب معاون سیاسی استانداران 

اهل سنت نیز ناممکن تلقی می شد.
به رغم مقاومت های زیاد با توافق ســازی، قدم های مؤثری نیز در رفع 

فیلترینگ برداشته شده که به زودی شاهد آن خواهیم بود.
بازگشــت اخراجی های اســاتید و دانشجویان دانشــگاه ها و سهولت 
فعالیت هــای اجتماعی کــه اتفاقی دور از دســترس و ناممکن به نظر 
می رســید، در نهایت اتفاق افتاد و همه اینها به رغم تمامی دشواری ها، 

نتیجه تفاهم و توافق سازی است. 

معاوناولرئیسجمهور:
مولدسازی اموال دولتی با دقت و سرعت 

انجام شود
تسنیم- در ســی وهفتمین جلسه هیئت عالی مولدسازی دارایی های 
دولت که به ریاســت محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور برگزار 
شــد، قیمت پایــه، مازاد بودن و شــرایط واگذاری امــلاک، اراضی و 
واحدهای ســاختمانی تحت تملک وزارتخانه های جهاد کشــاورزی و 

آموزش و پرورش بحث، تصمیم گیری و مصوب شد. 
در این جلســه که دومین نشســت این هیئت در دولت چهاردهم بود، 
وزرای راه وشهرســازی، امور اقتصادی و دارایــی و آموزش و پرورش، 
ســخنگوی دولت، معــاون اجرایی رئیس جمهور، رئیــس دیوان عالی 
کشــور و مسئولان دستگاه های امر حضور داشتند و  درخواست وزارت 
آموزش و پــرورش درخصوص مــازاد بودن، قیمت پایــه و واگذاری 
واحدهای ســاختمانی، املاک و اراضی این وزارتخانه در اســتان های 
چهارمحال و بختیاری، خراســان رضوی، قم، فارس، قزوین و کرمانشاه 
بررســی، تصمیم گیری  و مصوب شــد. همچنین مــازاد بودن، قیمت 
پایه و واگذاری اراضی و املاک وزارت جهاد کشــاورزی در استان های 
چهارمحال و بختیاری، مرکزی، اصفهان، قزوین، کردستان، مازندران و 

اردبیل به تصویب اعضای این جلسه رسید.
عــارف، معاون اول رئیس جمهور در این جلســه گفت: واگذاری اموال 
مازاد و راکد باید با دقت نظر و همزمان ســرعت مناســب انجام شود 
و بــا تمرکز وزرای ذیربط در این حوزه جلســات با نظم و توالی بیش 
از پیش برای رســیدگی به وضعیت اموال مازاد و قابل واگذاری دولت 

برگزار شود.

معاونبرنامهریزیراهبردیوسخنگویوزارتدفاع:
هرجا قدرت سازی کردیم، پیروز شدیم

ایسنا- طلایــی نیک، معاون برنامه ریزی راهبردی و سخنگوی وزارت 
دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح در مراســم گرامیداشت ۱۳آبان در 
ستاد وزارت دفاع با بیان اینکه ۱۳آبان یوم ا... نامیده می شود، گفت: در 
این روز ســه حادثه تاریخی اتفاق افتاده است که شامل تبعید حضرت 
امام )ره( در سال ۱۳۴۳، شــهادت تعدادی از دانش آموزان در جریان 
مبارزات ملت ایران  علیه رژیم شاهنشــاهی در سال ۱۳۵۷ و تسخیر 
لانه جاسوســی آمریکا توسط دانشــجویان در سال ۱۳۵۸ که حضرت 
امام)ره( از این حرکت دانشــجویان به عنوان انقلاب دوم یاد فرمودند، 

بوده است.
طلایی نیک با بیان اینکه در هر سه رویداد فرمانده اصلی و راهبر اصلی 
آمریکا و جبهه استکبار جهانی است، ادامه داد: ۱۳آبان به درستی روز 
 مبارزه با استکبار جهانی نام گذاری شده است و حضرت امام خمینی )ره( 
راهبر و پرچم دار این مبارزه بودند و دانشــجویان و دانش آموزان نیز با 

خون خود به این مبارزه عمق بخشیدند.
ســخنگوی وزارت دفاع با طرح این ســؤال که در مبارزه با اســتکبار 
جهانــی اصلی ترین موضوعی که باید به آن بپردازیم چیســت، گفت: 
فرمانده معظم کل قوا یک اســتراتژی را به عنوان اســتراتژی بنیادی 
تعیین کردند که آن هم قدرتمند شــدن اســت. اگر قدرت داشتیم و 
قوی بودیم می توانیم در مصاف با استکبار پیروز باشیم همانطور که در 
گذشــته هر جا قدرت سازی کردیم پیروز بودیم و در هر زمینه ای که 

کمتر توجه کردیم و به دنبال تقویت آن حوزه نبودیم، آسیب دیدیم.
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تسنیم- وزرای کشور جمهوری اسلامی 
ایــران و جمهوری عــراق در محل وزارت 

کشور دیدار و گفت وگو کردند.
اســکندر مومنی، وزیر کشور در این دیدار 
بــا تشــکر از تبریــک همتــای عراقی، از 
موضع گیری کشــور عــراق در محکومیت 
جنایات رژیم صهیونیســتی و دفاع از مردم 

فلسطین و لبنان قدردانی کرد. 
وی همچنین بر توســعه روابط دو کشــور 
در زمینه های مختلف سیاسی، اقتصادی و 
تجاری تأکید کرد. وزیر کشــور در ادامه با 
تأکید بر اینکــه دولت و ملت ایران و عراق 
دارای پیوندهای عمیقی هســتند، تصریح 
کــرد: زمینه های کاری مشــترک بین دو 
کشور از جمله همکاری های مرزی و مبارزه 
بــا قاچاق مــواد مخدر از اهمیــت زیادی 
برخوردار اســت و در نظر داریم نشســتی 
با حضور وزرای کشــورهای منطقه در این 

خصوص برگزار کنیم.
مومنی برضرورت پیگیری توافقات امنیتی 
دو کشــور در کارگروه های مشترک تأکید 
کرد و گفت: معاون امنیتی و انتظامی وزیر 
کشور ایران مسئولیت کارگروه ایرانی را بر 
عهده دارد تا با همکاری نماینده کشور عراق 

پیگیری شود. 
وی ضمن قدردانی از میزبانی دولت و مردم 
عراق در حماســه اربعین حسینی، بر لزوم 
پیگیری موضــوع اربعین در این کارگروه ها 

نیز تأکید کرد. 
وزیر کشور با اشاره به اهمیت همکاری های 
مرزی دو کشــور و موضــوع امنیت مرزها 
گفت: معتقدیم بخشی از امنیت مربوط به 
داخل مرزها و بخشی مربوط به دیپلماسی 
مشــترک با همســایگان اســت و طبیعتاً 
طولانی بودن مرز ایران و عراق و پیوندهای 
تاریخی دو کشــور، زمینه های خوبی برای 
ارتقای همکاری های امنیتی بین دو کشور 

است.
عبدالامیر الشــمری، وزیر کشور عراق نیز 
در این دیــدار ضمن تبریک دوباره انتصاب 
مومنی به عنوان وزیر کشــور ایران، تصریح 
کرد: اســاس و پایــه هــرکاری، توفیق و 
عنایت خداوند است و ابراز امیدواری کرد، 
همکاری های دو جانبه مانند گذشته ادامه 

داشته باشد.
وی ضمن گرامیداشت یاد شهدای مقاومت 
گفت: پیگیری مناســبات دوجانبه در دوره 

جدید از اهداف این سفر است.
وی همچنین بر پیگیــری اجرای بندهای 
یادداشــت تفاهمی که ســال گذشــته به 
امضای دو کشــور رســیده، تبادل دانشجو 
در زمینه فعالیت های پلیسی بین دو کشور 
و همچنیــن برقراری یادداشــت تفاهمی 
درخصوص اعتبــار گواهینامه های رانندگی 
در دو کشور تأکید کرد. الشمری همچنین 

از مومنی برای سفر به عراق دعوت کرد.

تأکیدوزیرکشوربرافزایشهمکاری
درتمامیحوزههاباعراق



سرپرست شرکت عمران شهر جدید صدرا بیان کرد:
 ارتباطات مردمی،  مهم ترین راه 

برای پیشبرد اهداف توسعه ای صدرا 
 سومین دیدار عمومی 
زاهــدی دره شــوری، 
شــرکت  سرپرســت 
جدید  شــهر  عمــران 
صــدرا با بیــش از ده 
از شهروندان صدرا  نفر 
در فضایــی صمیمــی 
و  تعامل  از   و سرشــار 

همدلی برگزار شد. 
دره شــوری  زاهــدی   
با  افــزود: این دیــدار 

هدف تقویت ارتباط مستقیم میان مدیریت شرکت عمران و مردم صورت 
گرفت تا با برقراری ارتباط نزدیک تر با شــهروندان، این شهر نوپا در حال 
توسعه باشــد و مردم مشــکلات و دغدغه های خود را مطرح کنند. وی 
گفت: اعتقاد راســخ به تعامل با مردم و شنیدن مشکلات آنها و ارتباطات 

مردمی  مهمترین راه برای پیشبرد اهداف توسعه ای صدرا است. 
تعهدی جدی به بهبود شرایط زندگی شهروندان و توسعه زیرساخت های 

این شهر نوپا از دیگر موضوعات مطرح شده توسط زاهدی بود.
 زاهدی رویکرد مدیریت شرکت عمران صدرا در ملاقات مردمی به عنوان 
الگویی از تعامل و همدلی میان مدیریت و مردم، مســیر توسعه پایدار و 

رضایت مندانه تری را برای شهر جدید صدرا قلمداد کرد.

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی فارس خبر داد:
 برگزاری نوزدهمین نمایشگاه تجهیزات گلخانه ای 

و ادوات باغبانی در شیراز
 مجتبی دهقان پور، رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان فارس از 
برگــزاری نوزدهمین نمایشــگاه تخصصی تجهیــزات گلخانه ای و ادوات 
باغبانــی، نهاده ها، سیســتم های نوین گلخانه ای و تجهیزات وابســته در 

شیراز خبر داد. 
  دهقان پور گفت: نمایشــگاه مذکور روز ســه شنبه بیست و نهم آبان ماه 
در محــل دائمی نمایشــگاه های بین المللــی فــارس با حضــور برترین 
تولیدکنندگان از 15 استان کشور آغاز به کار می کند. به گفته وی؛ عرضه 
و معرفــی تازه ترین دســتاوردهای علمی  و صنعتــی مرتبط با تجهیزات 
 گلخانــه ای و باغبانــی از جمله اهداف برگزاری این نمایشــگاه اســت. 
وی اظهار کرد: این نمایشــگاه در چهار سالن با مساحتی بالغ بر سه هزار 

مترمربع و با حضور بیش از 100 شرکت کننده برگزار می شود.
دهقان پــور تصریــح کــرد: در زمــان برپایی نمایشــگاه مســئولان و 
کارشناســان با تجربه و خبــره از مدیریت های باغبانــی و حفظ نباتات 
ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان فارس در غرفه ای در ســالن حافظ 
 حضور دارنــد و به بازدیدکنندگان مشــاوره های علمی، فنی و تخصصی 

را ارائه می دهند. 
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان فارس؛ به برگزاری دوره های 
آموزشــی رایگان در محل نمایشگاه اشاره کرد و افزود: موضوع دوره های 
آموزشی آشــنایی با مقررات و فرآیندهای صدور QR Code، آشنایی با 
فرآیند صدور پروانه گلخانه، آشــنایی با هوشمندسازی گلخانه ها، تأمین 
گرمایش با استفاده از انرژی خورشــیدی، اصول مدیریت گلخانه، تغذیه 
درختان پســته و مراقبت و نگهداری های گیاهان آپارتمانی و آشــنایی 
با سیســتم های گلخانه ای است که با همکاری ســازمان نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی اســتان فارس انجام می شود. نمایشگاه مذکور 
از بیســت و نهم آبان ماه لغایت دوم آذرماه در محل دائمی نمایشگاه های 
 بین المللی فارس واقع در شهرک گلستان شهر شیراز از ساعت 16 الی 21 

پذیرای بازدیدکنندگان است.

برگزاری جلسه شاخص های ارزیابی عملکرد 
و شاخص های تلفیقی معاونت خدمات شهری منطقه ۲ 

شاخص های  جلسه   
ارزیابــی عملکــرد و 
تلفیقی  شاخص های 
خدمــات  معاونــت 
شــهری منطقه 2 با 
حضور معاون خدمات 
محیــط  و  شــهری 
شــهرداری  زیســت 
شیراز، عبادا... زارعی، 
مدیرکل پیشگیری و 
شهری،  تخلفات  رفع 

سرپرست شهرداری منطقه دو، معاون و پرسنل مجموعه خدمات شهری 
منطقه2 و شماری از مدیران شــهرداری شیراز در دفتر مدیریت منطقه 
برگزار شــد. در ابتدای جلسه روح ا... خوشــبخت، معاون خدمات شهری 
و محیط زیست شــهرداری شیراز به ارزیابی شــاخص های عملکردی و 
مواردی همچون عملکرد حوزه های زیــر مجموعه، امکانات و تجهیزات، 
شیوه های نظارتی و بررســی گزارش عملکرد در امور پیمانکاران را مورد 
بررسی قرار دادند. معاون خدمات شهری منطقه نیز به ارائه گزارش کامل 

از عملکرد مجموعه پرداخته و کاستی و نواقص موجود را بیان کرد.  

دانشجویان دانشگاه شیراز موفق به کسب رتبه برتر 
المپیاد علمی  دانشجویی کشورشدند 

 دانشجویان دانشگاه شیراز در بیســت ونهمین المپیاد علمی  دانشجویی 
)سال 1۴0۳( کشور، موفق به کسب 2مدال طلا، 1مدال نقره و 15رتبه، 

در دوازده رشته شدند.
 در مرحله نهایی بیست ونهمین المپیاد دانشجویی که در تیرماه، به صورت 
همزمان در دانشــگاه های کشــور برگزار گردید؛ دانشگاه شیراز با کسب 
رتبه های درخشان ازســوی 1۸نفر از دانشــجویان، پس از دانشگاه های 
صنعتی شــریف، تهران و فردوسی مشــهد، در مقام چهارم دانشگاه های 
کشور قرار گرفت. گفتنی ا ست، المپیاد علمی  دانشجویی کشور همه ساله 
با هدف کشف استعدادهای درخشان دانشجویان کشور و تشویق و ترغیب 
آنهــا به مطالعه و تحقیق در دوران تحصیل و ایجاد فرصت های مناســب 

برای اعتلای علمی  آنان برگزار می شود.

   فراخوان مجمع عالی خیّرین استان فارس
 جهت تقدیر از خیّرین شاخص حوزه پژوهش 

  ســیروس پاک فطــرت، مدیرعامل مجمع عالی خیّریــن فارس از نیک 
اندیشان فعال در امر پژوهش این استان جهت ارائه مستندات و ثبت نام 

با هدف تقدیر از فعالیت آنها دعوت نمود.  
 پاک فطرت عنوان کرد: در راســتای برگزاری هفته پژوهش و فناوری از 
خیّرین اســتان که از حوزه پژوهــش و فعالیت های مرتبط با آن حمایت 
داشته اند، دعوت نمود تا با ارســال مستندات خود جهت ثبت نام اقدام 
نمایند.  وی گفت: آئین نکوداشت از خیّرین فعال در حوزه پژوهش قصد 
دارد تا شــاخص ترین خیّرین حقیقی و حقوقی را شناســایی و به عنوان 

یک الگو به جامعه معرفی نماید. 
مدیرعامل مجمع عالی خیّرین استان فارس تصریح کرد: مجامع، انجمن ها، 
مؤسســات خیریه و سمن ها می توانند خیّرین شاخص خود را که در بازه 
 زمانی آبانماه 1۴02 تا آبانماه 1۴0۳ اقدام به فعالیت های حمایتی در امر 
مهم پژوهــش نموده اند، حداکثر تــا تاریخ 1۹ آبان مــاه جاری همراه 
با ارائه مســتندات و نحوه همکاری از طریق پیام رســان ایتا به شــماره 

0۹1۷۸2۷۴00۳ معرفی کنند.
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 در نیمه دوم ســال جــاری موضوعات دخل و 
خرج شــهرداری شــیراز برای ارائه و تصویب 
 به شــورای شــهر یکی از موضوعات مهم تلقی 
می گردد چرا که کارنامه دخل و خرج شهرداری 
در سال 1۴0۴ می تواند بر هزینه های شهروندان 
اثر مســتقیم داشته باشــد آن هم به این دلیل 
که بخشــی از عمده درآمدهای شــهر از محل 
 عوارض ســاخت و ســاز و تأمین زیر ساخت ها 
تأمین می گــردد. اما اینکه دخل و خرج در چه 
مســیری هزینه گردد می تواند در هدایت مردم 

به همراهی با شهرداری اثرگذار باشد.
 شهرداری شیراز نهادی است که طی یک سال 
گذشته گردش مالی 2۴500میلیارد تومانی را 
داشــته که این رقم گردش مالی معادل گردش 
مالی برخی از اســتان های کشور است. امسال 
نیز بودجه شــهرداری ۳1 هزار و 600 میلیارد 
تومان بود که بخشــی مرتبط با هزینه جاری و 

هزینه های عمرانی است. یکی از دستورکارهای 
 روز یکشنبه شورای شهر بود که مطابق آئین نامه 
هزینه کردهای شــورای و شهر باید در 6ماه اول 

سال جاری انتشار عمومی  یابد.
امروزه شهرداری ها بر اثر سیاست گذاری عمومی 
 به نهادی درآمد و هزینه ای تبدیل شده اند و یا 
به عبارتی دیگر شهرداری ها ابتدا باید درآمدی 
حاصل نمایند و ســپس بر اســاس آن درآمد 
برنامه ریزی نموده، هزینه کنند و خدمات لازم 

را به شهروندان ارائه دهند.
به گفته مدیرکل تشــخیص و وصــول درآمد 
شــهرداری شــیراز در حال حاضر ســه منبع 
ورودی مالــی بــه شــهرداری ها وجــود دارد 
که شــامل درآمدهای ناشی از ســاخت وساز 
ساختمانی اســت که برای سال 1۴0۳ نزدیک 
 به 1۴ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است. 
بخش دیگری از درآمد ناشــی از درآمد پایدار 
اســت که تفســیر درآمد پایدار این اســت که 
آن درآمد باید مســتمر باشــد و ادامه اخذ آن 

آسیبی به هیچ یک از زیرساخت های اقتصادی، 
محیط زیســتی، ترافیکی و تأسیساتی نزند، اما 
مطابق آنچه مسئولان شهرداری در صحن علنی 
گزارش دادند، در6 ماه اول سال جاری از بودجه 

۳1 هزار میلیارد تومان حدود ۴6درصد تکلیف 
درآمدی محقق شده اســت و در بخش هزینه 
معادل ۴۸درصد از تکالیف هزینه ای انجام شده 

است. 

رئیس شورای شهر شــیراز با بیان اینکه تأمین 
درآمد در شــهرداری قطعی اســت، اما ممکن 
اســت در بخش هزینه ای به دلیل مخارج مبالغ 
تغییر کند اما نکته ای که رئیس شورای اسلامی 
 در خلل بررســی تفریق بودجه ســال گذشته 
شــهرداری اعلام کرد این بود که بودجه ســال 
گذشــته شــهرداری شــیراز با متمم 2۴ هزار 
میلیارد تومان بوده که حدود 105درصد درآمد 
محقق شده اســت به لحاظ هزینه ای به دلیل 
موضــوع اوراق مشــارکت که به موقع دســت 
شهرداری نرسیده است حدود ۹0 درصد محقق 

شده که بهتر از سال قبل تر بوده است.
 سید ابراهیم حســینی تصریح کرد: در بودجه 
ســال 1۴02 شهرداری حدود 21 درصد هزینه 
جاری و ۷۹ درصد مابقی عمرانی است که این 
رقم در ســال دو سال گذشته 2۳ درصدبودجه 
جاری و 66 درصد بودجه عمرانی بود که نشان 
می دهد سمت و سوی بودجه شهرداری در سال 

گذشته عمران و توسعه شهر بوده است.

 شــیراز، پایتخت محیط زیســت آســیا جز کلید واژه هایی 
 اســت کــه چنــد وقتــی اســت بســیاری از قابلیت های
بی نظیــر این کلانشــهر را با ابعاد زیســت محیطی و فضای 
ســبز آشنا کرده اســت. اما شــیراز قبل از همه این عنوان 
به دلیــل موقعیت جغرافیایــی خود کلانشــهری با عنوان 
شــهر گل و گیاه بوده اســت. احیای این هویت و اســتفاده 
از این ظرفیت در فضاســازی شــهر و ارتقای روحیه نشاط 
 در شــهروندان موضوعــی اســت که در لیســت پروژه های
 15گانه کمیسیون سلامت و محیط زیست شورای شهر شیراز

 قرار گرفته است.
 رئیس کمیســیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شــورا درباره آخرین وضعیت مرکز تهیه و تولید گل و گیاه 
غرب شیراز )گویم( گفت: تبدیل مرکز گل و گیاه شمال غرب 
شیراز برای سرفرازی شیراز به عنوان شهر گل و بلبل و تحقق 

یکی از 15پروژه شاخص کمیسیون با ظرفیت سرمایه گذاری 
موضوعی اســت که برای هویت بخشی به داشته های بی نظیر 

شیراز در صدر اقدامات کمیسیون قرار گرفته است. 
مســعود زارعی با مهم خواندن این پروژه در ساختن شیراز 
شهری برای شهروندان بانشاط و امید با ایجاد زیرساخت های 
برای بهره بردن از ظرفیت های این کلانشــهر گفت: احداث 
مرکــز تولید، پرورش و تحقیق گل و گیاه گویم با اســتفاده 
 از توان ســرمایه گذاری در دســتور کمیســیون قرار گرفته

است. 
او با اشــاره به اینکه مراحل نهایی شروع به کار سرمایه گذار 
بــرای این پروژه دنبال می گردد، تصریح کرد: علت تأخیر در 
اجرای پروژه به این موضوع باز می گردد که اســتفاده از توان 
ســرمایه گذاری که در کنار حمایــت از بخش خصوصی در 
پوشش فضای بصری شــهر از تولیدات گل و گیاه متناسب، 
مورد نیاز و با کیفیت گل بهره ببریم و برای تحقق این موضوع 
 باید سرمایه گذاری برای شهرداری و سرمایه گذار سودده باشد.

زارعی تأکید کرد: خبر خوب برای مردم کلانشــهر شــیراز 
این اســت بتوانیم با شــروع به کار پــرورش و تولید گل و 
گیاه فضاســازی و گلکاری شــب عید معابــر و خیابان های 
شــهر از محل تأمین تولیدات مرگز گل و گیاه تأمین کنیم 
 همچنین فضای جدید برای بهره مندی شــهروندان از گل و 

گیاه فراهم گردد.
 رئیس کمیسیون سلامت و محیط زیست شورای شهر شیراز 
یادآوری کرد: این پروژه زیســت محیطی و فضای سبزی در 
کنار ارزش افزوده و مهندسی اررزش در کنار تأمین نیازهای 
شــهری شــهرداری می تواند در افق بلندمــدت خود تأمین 

کننده نیاز گل و گیاه حنوب کشور باشد.
 زارعــی بار دیگر بر اهمیــت همدلی و تلاش برای به نتیجه 
رســاندن پروژه در مدت زمان باقی مانده شورای ششم برای 
بهره مندی شهروندان از خدمات شورا و شهرداری تأکید کرد 
و افزود: یکی از تأکیدات شورای ششم و کمیسیون این است 
کــه این پروژه حدالمقدر در پایان عمر این شــورا به نتیجه 

برسد. 
او با بیان اینکه یکی از پروژه شاخص 15گانه، توجه به سرانه 
فضای ســبز و نظارت مردم برای کنترل فضای ســبز است، 
خاطر نشان کرد: با کنترل و دسترسی هوشمند سرانه فضای 
ســبز توسط مردم می توانیم شاهد حفظ و توسعه روند رو به 

رشد فضای سبز باشیم.
 به گفته رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شــورا همچنین درباره دسترســی و کنترل مردمی 
 بر فضای ســبز اجرا شده اســت و طبق برنامه ریزی صورت 
گرفتــه تا پایان ســال نرم افزار برای کنترل مردمی  ســرانه 
فضای ســبز راه اندازی می شــود و با کنترل هوشمند فضای 
سبز، درختان شناسنامه دار و کنترل می شوند و شاهد توسعه 
 فضای سبز در سطح مناطق براساس پارامترهای تعریف شده 

خواهیم بود.

وضعیت دخل و خرج شهرداری شیراز در 6 ماه سال جاری؛

 درآمد در مسیرسازندگی 

شیراز سبزتر و زیباتر می شود 
 رئیس کمیسیون سلامت محیط زیست و سلامت شورای شهر: 

معابر شهر با تولیدات مرکز گل و گیاه به استقبال بهار می رود
مهندسی ارزش با احداث مرکز تولید، تحقیق و پرورش گل و گیاه گویم

گروه خبر- لیلا غضنفری 
مریم حســینی، رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر 
شیراز در نطق پیش از 1۳آبان را نماینگر سه عنصر دین، حماسه و 
هنر عنوان کرد و گفت: در سخنان اخیر رهبر انقلاب، دین، حماسه 
و هنر به عنوان ســه عنصر یک جامعه ذکر شده است و1۳آبان به 
نوعی نمایانگر ترکیب این سه عنصر است. دانش آموزان این روز، با 
شجاعت و احساس مسئولیت دینی خود، دست به حماسه ای زدند 
که امروز به نمادی از مبارزه با استکبار و نفوذ دشمنان تبدیل شده 
اســت. مریم حســینی افزود: دین در آن روز برای آنها سرچشمه 
انگیزه و تعهد به ارزش های ملی و اســلامی  بود. حماسه آنها نشان 
از ایســتادگی در برابر ظلم داشت و هنر این واقعه، بازتاب وحدت 
و همدلی دانش آموزان در دل تاریخ کشــور شد. سخنگوی شورای 
اسلامی  شهر شیراز گفت: برای اینکه بتوانیم در این شرایط پیچیده 
امنیت و اســتقلال کشــور را حفظ کنیم، نیازمند آرامش و اتحاد 

درونی هستیم. 
شــورای شهر به عنوان یکی از ارکان تأثیرگذار در مدیریت شهری، 
باید الگوی همبســتگی و همدلی در جامعه باشــد و در راســتای 
تقویــت اعتماد عمومی   و حفــظ ثبات کشــور نقش آفرینی کند. 
عضو شورای اســلامی  شهر شیراز بیان کرد: نفوذ دشمن در کشور 
می توانــد در قالب های گوناگونی نمایان شــود و به طرق مختلف 
امنیت، اســتقلال و فرهنگ جامعه را تهدیــد کند. رئیس کمیته 
محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز گفت: یکی از بارزترین 
نشــانه های نفوذ دشمن، کاهش اعتماد مردم به نهادهای حکومتی 
و دولتی است. از طریق تبلیغات منفی و انتشار اطلاعات نادرست، 
تلاش می کنند تا مردم را نســبت به دولت و سایر نهادها بی اعتماد 
کنند و این مســأله زمینه را برای اختلافــات و نارضایتی ها فراهم 
می ســازد. وی افزود: دشــمن با استفاده از رســانه های منحرف و 
دزدان سر گردنه فضای مجازی، سعی می کند ارزش  خدمات انجام 
شده را تضعیف و مدام برخلاف منویات عظمای ولایت در راستای 
تشــویش اذهان عمومــی  و بی اعتماد کردن مردم به مســئولین 

بذر نا امیدی در جامعه بپاشــد. ایجاد ناامنــی روانی و اجتماعی: 
یکی دیگر از نشــانه های نفوذ دشمن می باشــد. با انتشار اخبار و 
 شــایعات نادرســت و بحرانی نشــان دادن وضعیت پیرامون مان،
دشــمن ســعی دارد جامعه را دچار اضطــراب و نگرانی کند و به 
این طریــق اراده مردم برای مقاومت را تضعیــف کند. وی افزود: 
سردار دل ها شهید حاج قاسم ســلیمانی درباره نفوذ دشمن بارها 
هشــدار داده و بر اهمیت آگاهی و هوشــیاری ملت و مســئولان 
در دشمن شناســی تأکیــد داشــتند و هــدف نفــوذ را تضعیف 
 ارکان جامعــه می دانســتند تــا از ایــن طریق پایه هــای انقلاب 

را تضعیف نمایند. 
حســینی گفت: اعضای شــورای شــهر به عنوان نمایندگان مردم 
و بخشــی از ســاختار اجرایی و مدیریتی محلی، می توانند نقشی 
کلیدی در مقابله با نفوذ دشــمن و تقویت وحدت و همبســتگی 
جامعه ایفا کنند آنهم با تقویت اعتماد عمومی  از طریق شــفافیت 
و پاســخگویی. با تمرکز بر همدلی و وحدت، به مشــکلات شــهر 
بپردازند، با اطلاع رسانی درست و دقیق درباره برنامه ها و پروژه های 
شــهری، حس امنیت و آرامش را در شهروندان تقویت کند و مانع 
از انتشــار شــایعات و ایجاد فضای ناامنی شود. می تواند با حمایت 
از کســب وکارهای محلی و برنامه های اشــتغال زایی به اســتقلال 

اقتصادی شهر کمک کند.

سید علیرضا حمیدی، مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس به 
 همراه معاونین بنیاد در دیدار با حجت الاسلام رجایي نسب، 
رئیس کل دادگستري استان با ارائه گزارشی از توسعه روستایی 
 و محرومیت زدایی خواستار برخورد قانونی با زیاده خواهی
و ســودجویی در عرصــه تجــاوز به حریم روســتاها و 
امــلاک ثبتــی بنیاد شــد و اظهار داشــت: قانون، خط 
 قرمــز برخورد با زیاده خواهی و ســودجویی در تجاوز به 

حریم روستاها است. 
حمیدی در این دیدار با تأکید بر حفظ و صیانت از حریم 
شهر و روســتا، گفت: اگر ساخت وســاز غیرمجازی در 
حریم شهر و روســتاها وجود داشته باشد، باید به قلع و 
قمع آنها رأی داده شود. دستگاه قضایی ملجاء و پناهگاه 
مردم در دفاع از حق است و در سال های مختلف در کنار 
بنیاد مسکن بوده است و با تخلفات در این عرصه برخورد 

قانونی کرده است. 
مدیرکل بنیاد مســکن اســتان فارس بر تشدید مقابله با 
ساخت و ســازهای غیرمجاز در حریم شهرها و روستاها 
تأکیــد کرد و افزود: حریم برای توســعه آینده شــهر و 

روستا است و به هیچ عنوان قابلیت استقرار هیچ فعالیت 
مســکونی را ندارد و باید با جدیت بیشتر با ساخت و ساز 

غیرمجاز در حریم مقابله کنیم. 
حمیدی با ارائه گزارشــی از طرح های عمران روستایی، 
نهضت ملی مســکن، بهسازی و مقاوم ســازی روستاها 
ادامــه داد: بنیاد مســکن با ارائه طرح های هادی ســند 
توســعه روســتاها را مشخص کرده اســت، سند توسعه 
10ســاله روستاها طرح هادی اســت و اگر نیاز به توسعه 
و بازنگری باشــد بنیاد این طرح ها را بررســی می کند، 
ســاخت و ســازهای غیرمجاز، عــلاوه بر ایجــاد چهره 
ناهمگون در ســیمای شــهری و روســتایی، مشکلات 
 متعددی در مســیر اجرای طرح های عمرانی و توســعه 

پایدار ایجاد می کند. 
وی ادامه داد: بنیاد مســکن اســتان فــارس از ابتدای 
تأســیس تاکنون در ساخت و تأمین 5 هزار و 5۹6 واحد 
مســکونی مشارکت داشته اســت، در سال های اخیر نیز 
با سختکوشــی و تــلاش خدمتگزاران نظام در اســتان 
۷5۷ واحد مســکونی با مشــارکت بنیاد مسکن ساخته 
شــد و به متقاضیان تحویل شده اســت. معاونین بنیاد 
مسکن نیز در این نشســت گزارشی از طرح های عمران 
 روســتایی، نهضت ملی مسکن، بهســازی و مقاوم سازی 

روستاها ارائه دادند. 
حجت الاسلام رجایي نسب، رئیس کل دادگستري استان 
فارس نیز با تقدیر از خدمات بنیاد مســکن استان با بیان 
اینکه دستگاه قضایی همواره از حق و قانون دفاع می کند، 
دست اندازی به انفال الهی و بیت المال و اراضی دولتی را 
مذموم و مردود دانست و برای احقاق حق و ابطال باطل 

تأکید کرد.

محمــد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی استان فارس به تشــریح برنامه هایی که در 
برگزاری جشــنواره بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی 
برگزار می شود، پرداخت. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 

و صنایع دســتی استان فارس با اشــاره به اجرای برنامه های 
متعدد در این راســتا گفت: میزبانی از این جشنواره فرصت و 
افتخار ما اســت. استان فارس دارای میراث فرهنگی ملموس 
و ناملموس اســت که فرصت خوبی برای معرفی آنها در این 

جشنواره فراهم می شود.
 ثابت اقلیدی افزود: برای اینکه جاذبه های گردشــگری ما به 
مقاصد گردشگری تبدیل شوند باید از رویدادها استفاده شود 
و سومین جشــنواره بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی 

در این زمینه نقش مؤثری دارد. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فــارس همچنیــن اعلام کرد: از میان آثار ارســال شــده به 
جشنواره، ۸65 اثر مخصوص جایزه شیراز است و خوشبختانه 
شــاهد وفاق و همدلی بین دستگاه های اســتان در راستای 
برگزاری جشنواه هستیم و تبلیغات محیطی و فضاسازی های 

خوبی هم انجام شده است.
 بازسازی تالار حافظ توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 استان ارشاد فارس یکی از این هم افزایی ها است. 
ثابــت اقلیــدی ادامه داد: فضای ســبز مجموعــه حافظیه و 
تابلوهای اطلاع رســانی این مجموعه در حال نوســازی است 
و تأمیــن آب پایــدار حوض های اماکن تاریخــی مانند ارگ 
کریمخانی با همکاری شهرداری شــیراز از سایر موارد انجام 

شده در راستای برگزاری هرچه بهتر جشنواره است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فارس با اشاره به کارکردهای جشنواره هم عنوان کرد: یکی از 
کارکردهای جشنواره ارتقای دانش و آگاهی مردم در خصوص 

داشته های میراثی و آشنایی با فرهنگ و تمدن ماست.
  در این میان به نوجوانان و کودکان در قالب پویش میراث بانان 
آینده با مشارکت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و 

اداره کل آموزش و پرورش استان فارس توجه ویژه شده که در 
 این پویش با موضوعات میراثی آشــنا می شوند تا میراث بانان 

آینده باشند. 
 ثابت اقلیدی از نمایش اشیاء موزه باستان در موزه تخت جمشید
 و آثار تمدن اسلامی در موزه حرم مطهر حضرت شاهچراغ )ع( 
هم به عنوان برنامه های شــاخص این جشــنواره اشاره کرد. 
برپایی نمایشــگاه صنایع دستی در بازار هنر در بافت تاریخی 
 شیراز برای صنایع دستی استان فارس و صنایع دستی 16 شهر 
و روســتای جهانی صنایع دســتی کشــور، برپایی نمایشگاه 
صنایع دستی استان فارس در گذر حافظ، برپایی نمایش های 
خیابانــی در مقابل حمام، مســجد و بازار وکیل و... از ســایر 
مواردی بود که مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی اســتان فارس از آنها به عنوان برنامه های جشنواره 

بین المللی چندرسانه ای یاد کرد.

سخنگوی شورای شهر شیراز تأکید کرد:

 تقویت اعتماد عمومی  با تمرکز بر همدلی و وحدت
مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس: 

 قانون، خط قرمز برخورد با زیاده خواهی
و سودجویی در تجاوز به حریم روستاها است

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس:

 جشنواره بین المللی چند رسانه ای فرصتی برای تبدیل جاذبه های گردشگری به مقاصد گردشگری است 
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ایالاتمتحده

آسیایغربی

نامزدجمهوریخواهاندرانتخابات:
بعدازانتخابات۲۰۲۰نبایدکاخسفیدراترکمیکردم

مهــر- بــه نقــل از واشنگتن پســت، دونالــد ترامــپ، نامزد 
و  آمریــکا  انتخابــات ریاســت جمهوری  جمهوری خواهــان در 
رئیس جمهور پیشین این کشور بار دیگر با وقوع تقلب در انتخابات 
۲۰۲۰ آمریکا را تکرار و اعلام کرد که »بعد از )شکســت در( انتخابات ۲۰۲۰ نباید 
کاخ ســفید را تــرک می کردم.« وی که در یک تجمــع انتخاباتی در ایالت مهم و 
چرخشــی پنسیلوانیا سخنرانی می کرد در این باره گفت: روزی که من آنجا را ترک 
کردم، امن ترین مرز را در تاریخ کشــورمان داشتیم. نباید می رفتم. یعنی صادقانه 

بگویم، چون خیلی خوب عمل کردیم.
ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا در ســال ۲۰۲۰ هرگز شکســت را 
نپذیرفــت و مدعی شــد که جو بایدن، رقیب دموکــرات او و رئیس جمهور کنونی 
آمریکا با تقلب به پیروزی رســیده است؛ اصرار او بر تقلب باعث شد که هواداران او 

به ساختمان کنگره حمله کنند که به »حادثه ۶ ژانویه« مشهور است.
نتایــج  از  و  خوانــد  »شــیطان«  را  دموکرات هــا  جمهوری خواهــان  نامــزد 
نظرســنجی که او را پیشــتاز نشــان نمی دهد شــدیداً انتقاد کرد و آنها را دروغ 
 خوانــد. وی افــزود: »با وجود نظرســنجی های ســاختگی، در انتخابــات پیروز 
خواهم شد«. ترامپ به خصوص به نتیجه نظرسنجی غیرمنتظره در ایالت آیوا اشاره 
کرد و گفت: »نظرســنجی منتشر شده در ایالت آیووا که نشان دهنده عقب افتادن 

من است، ساختگی بوده و حقیقت را منعکس نمی کند«.
کمتر از ۴۸ ســاعت تا برگزاری انتخابات ریاســت جمهــوری در آمریکا باقی مانده 
و اکنــون کامالا هریــس، معاون بایدن و نامــزد حزب دموکــرات و دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور پیشین و نامزد حزب جمهوریخواه تلاش دارند تا آخرین اقدامات خود 
برای جلب آرای رأی دهندگان خاکســتری را به انجام برسانند. بر این اساس، اکنون 
هریس و ترامپ هر دو در ایالت های چرخشــی به ســر می برند تا بتوانند آرای این ۷ 

ایالت را به خود اختصاص دهند. 
ترامپ با حضور در پنسیلوانیا، از ایالت های بسیار حیاتی در انتخابات پیش رو در جمع 
طرفدارانش به هریس حمله و وی را عامل ویرانی آمریکا دانست. وی وعده داد دوباره 
»بزرگــی و عظمت« را پس از ویرانی دولت بایدن به آمریکا بازخواهد گرداند. ترامپ 
در این کارزار انتخاباتی بار دیگر به سیســتم انتخابات آمریکا حمله کرده و گفت: 

آنها یک مشت متقلب هستند. 

مسئولسابقشاباک:
جاسوسیبرایایران،خیانتبهاسرائیلاست

صداوسیما- به نقل از وبگاه مرکز اطلاع رسانی فلسطین، یکی از مسئولان سابق 
ســازمان اطلاعات داخلی رژیم صهیونیستی شاباک در گفت وگو با شبکه ۱۲ این 
رژیم گفت بیشــتر اسرائیلی هایی که توسط ایران به کار گرفته شدند، می دانستند 
که برای چه کســی کار می کننــد و این پدیده ای بســیار خطرناک و خیانت به 
اسرائیل است اما برخی از این افراد گمراه شدند، زیرا در ابتدا به خاطر دستمزد یا 
تحت عنوان پیشنهاد کاری سالم، روابط دوستی یا پژوهش برای مراکز تحقیقاتی 
و یا تصویربرداری از پایگاه ها و اماکن برای مقاصد گردشگری به کار گرفته شدند.

اریک هاریس باربینگ عنوان کرد که شاباک قبل از این هیچ گاه با این حجم از 
اسرائیلی هایی که برای ایران کار می کنند، مواجه نبوده است، به ویژه کسانی که 
این کار را عامدانه و از روی آگاهی انجام می دهند و اغلب به شــکل یک تیم یا 
شــبکه کار می کنند و آماده ارتکاب جرم هایی خطرناک و ضربه زدن به امنیت 
اسرائیل هســتند. وی گفت همه ما ممکن است در تله سازمان اطلاعات ایران 
گرفتار شــویم، به همین خاطر همه باید در وهله نخست که پیشنهاد کاری به 
ظاهر سالم و پرسود اما مشکوک یا حداقل سؤال برانگیز دریافت کردیم، به دقت 

در مورد آن فکر کنیم.

روزنامهنگارآمریکایی:
تمامجنایاتاسرائیلدرغزهباحمایت»بایدن«است

باشگاهخبرنگاران- جرمی اســکاهیل، روزنامه نــگار آمریکایی با بیان اینکه 
قطعاً بین جو بایدن و بنیامیــن نتانیاهو تنش هایی هم وجود دارد، تأکید کرد: 
ولی واقعیت این اســت که اگر حمایت بایدن نبود، )رژیم( اسرائیل نمی توانست 
این گونه در غزه جنایت کند و در حقیقت رئیس جمهور آمریکا تســهیل کننده 

تمام فرآیند جنگ در غزه است.
این روزنامه نگار آمریکایی در گفت وگو با شــبکه خبری الجزیره و در پاســخ به 
این پرسش که به نظر شــما »پوشش رسانه ای جنگ رژیم صهیونیستی در غزه 
در غرب و آمریکا چه نکته مغفولی دارد؟«، گفت: به نظر در آنچه پوشــش داده 
می شود اتفاقاتی که در این ۷۶ سال، پیش از هفتم اکتبر )پانزدهم مهر ۱۴۰۲( 
رخ داده، حذف شده، وقایعی که پیش از این جنگ شدید نسل کشی که اسرائیل 

علیه فلسطینیان غزه آغاز کرده رخ داده است.
اســکاهیل افزود: ما در آمریکا رئیس جمهور داریم که شاید یکی از متعهدترین 
حامیان )رژیم( اســرائیل در تاریخ سیاسی مدرن آمریکا باشد، این فرد نیم قرن 
یا در جایگاه سناتور یا در کاخ سفید و به عنوان معاون اول و بعد ها رئیس جمهور 
به طور علنی و مکرر خود را یک صهیونیســت معرفــی می کند و در چند دهه 
گذشــته از اسرائیل حتی در وحشــیانه ترین جنایت ها بی، چون و چرا حمایت 
کرده اســت. وی تأکید کرد: به نظر من شــاید یکــی از چیز هایی که جو بایدن 
مســتقیماً بر روی آن کنترل دارد، همین جنگ اســت. قطعاً بین او و بنیامین 
نتانیاهو تنش هایی هم وجود دارد ولی واقعیت این اســت که اگر حمایت بایدن 

نبود این اتفاق ها نمی افتاد.
اســکاهیل گفت: به اعتقاد من بایدن می توانســت با یک تماس تلفنی این جنگ 
را متوقف کنــد بنابراین یک روند فریبکاری در تمام گفتمان رســانه های آمریکا 
درخصوص جنگ غزه در جریان اســت، روایت های آنها انگار کاملًا وارونه است. وی 
افزود: اسرائیلی ها با اینکه خیلی خوشبینانه بیش از ۵۰ هزار فلسطینی را کشته اند 
که اکثر آنها زنان، کودکان و افراد مســن بوده اند، اما رســانه ها اسرائیل را به عنوان 
قربانیان این ماجرا به تصویر می کشند. این روزنامه نگار آمریکایی با بیان اینکه قطعاً 
جو بایدن از اقدامات نتانیاهو خسته نشده است، تأکید کرد: در حقیقت بایدن تسهیل 
کننده تمام فرآیند جنگ در غزه اســت. اسکاهیل ادامه داد: پوشش ندادن چنین 
مسئله ای در این جنگ توسط رسانه ها کاملًا مشخص است، بایدن همیشه در کنار 
اسرائیل برای تسهیل و دفاع از اقدامات وحشیانه آنها بوده و حالا هم در این چند ماه 
باقی مانده مشغول فراهم کردن سوخت اسرائیل برای آتش زدن کل خاورمیانه است.

رئیسموساد:

شانسدستیابیبهتوافقجزئیباحماساندکاست
ایرنا-به نقل از شبکه تلویزیونی ۱۲ 
رژیم صهیونیســتی در روزهای اخیر، 
با برخی  بارنیا« رئیس موساد  »دیوید 
از خانواده های اســیران صهیونیســت 
دیــدار کرد تــا آن ها را از پیشــرفت 
مذاکرات در مورد توافق مبادله اسیران 

آگاه کند.
شــبکه ۱۲رژیم صهیونیســتی افزود: 
اگرچه هیئت مذاکره کننده اســرائیلی 
برای انجام مذاکــرات جهت توافق بر 
سر مبادله اسیران صهیونیست در نزد 
حماس به دوحه رفت، اما خانواده های 
اسیران این پیام را دریافت کردند که 

شانس دستیابی به توافق کم است.
براســاس این گزارش، رئیس موســاد 
در پاســخ یکی از بســتگان اســیران 
صهیونیست مبنی بر اینکه معامله مبادله 
اســیران در چه مرحله ای قــرار دارد؟، 
افزود: ما هنوز نشانه رسمی از میانجی ها 
درباره پیشــنهاد قطر یــا مصر دریافت 

نکرده ایم، بنابراین باید منتظر بمانیم.
وی افــزود: حماس بــر پایان دادن به 

جنگ اصرار دارد و هم اکنون شــانس 
دســتیابی به توافق حتــی به صورت 
جزئی بسیار اندک است. بارنیا تصریح 
کرد: تیم مذاکره کننده هیچ اختیاری 
بــرای حرکت به ســمت توافق جامع 
و پایــان دادن به جنگ نــدارد و این 
موضوع از ســوی »بنیامین نتانیاهو« 

نخست وزیر تفویض نشده است.
پیشــتر »اســامه حمدان« از رهبران 
جنبش حماس در گفت وگو با شــبکه 

المیادیــن گفته بود که هرگونه تلاش 
جدی برای آزادی اسرای صهیونیستی 

باید براساس آتش بس صورت گیرد.
وی با اشــاره بــه اینکــه طرف های 
میانجی بــه هیئت جنبــش حماس 
اعــلام کرده اند کــه تلاش هایی برای 
بــه جریان انداختن مجــدد مذاکرات 
صورت می گیــرد، تأکید کرده بود که 
جنبش حماس براســاس اصول خود 

جلو می رود.

اینکــه »رزمندگان  بیــان  با  حمدان 
مقاومت در شمال غزه برای شهادت با 
هم عهد بسته اند و بر ادامه راه مقاومت 
تأکید دارند« اضافه کرده بود: اگر رژیم 
صهیونیستی فکر می کند که با کشتار 
و جنایت می تواند به دستاوردی برسد، 
اشــتباه می کند و ما از ادامه راهمان 

خسته نمی شویم.
رژیم صهیونیستی با حمایت آمریکا از 
هفتم اکتبــر ۲۰۲۳ )۱۵ مهر ۱۴۰۲( 
جنگ ویرانگری را علیه ســاکنان نوار 
غزه به راه انداخته که بر اثر آن، افزون 
بر ویرانی های عظیم و قحطی مرگبار 
بیش از هزاران فلســطینی که بیشتر 
آن ها زن و کودک هســتند، شهید و 

زخمی شده اند.
با وجود همــه این جنایت هــا، رژیم 
صهیونیســتی اعتراف کــرده که پس 
از گذشــت یک ســال جنــگ، هنوز 
نتوانسته به اهداف خود یعنی نابودی 
جنبش حماس و بازگرداندن اســیران 

صهیونیست از نوار غزه دست یابد.

۵۲کشورخواستارتوقففروشسلاحبهاسرائیلشدند

فــارس-ترکیه و ۵۱ کشــور دیگر جهان به همراه دو ســازمان 
بین المللی با ارسال نامه ای به شورای امنیت سازمان ملل خواستار 

توقف تسلیح رژیم صهیونیستی شدند. 
وزیــر امور خارجه ترکیه هــاکان فیدان با تأیید این اقــدام تأکید کرد که فروش 
تســلیحات به اســرائیل به معنی »مشــارکت در نسل کشــی اســت«.پیش از این 
رئیس جمهور ترکیه رجب طیب اردوغان در اظهاراتی خواســتار تحریم تسلیحاتی 
اسرائیل شــده بود. وی این اقدام را »راه حل مؤثری« برای پایان دادن به جنگ در 

غزه توصیف کرده بود. 
اردوغان تأکید کرده بود که توقف تسلیح اسرائیل برای افزایش فشارها بر این رژیم 
برای پایان دادن به جنگ ضروری است.رژیم صهیونیستی در مدت حدود یک سال 
حملات ســهمگین خود به باریکه غزه تابه حال بالغ بر ۴۳ هزار نفر را به شــهادت 

رسانده است که بیش از ۱۷ هزار نفر از آن ها را کودکان تشکیل می دهند.
اســرائیل پیش ازاین توســط دیوان بین المللی کیفری به »نسل کشی« متهم شده 
بود و برای دو مقام این رژیم از جمله نخســت وزیر اسرائیل بنیامین نتانیاهو و وزیر 

جنگ این رژیم یوآو گالانت حکم بازداشت صادر شده بود.
ایالات متحده از جمله اصلی ترین تأمین کنندگان تســلیحاتی اســرائیل به شــمار 
می رود. این کشــور بارها بر حمایت از رژیم صهیونیستی تأکید و اعلام کرده است 

که از امنیت این رژیم اطمینان حاصل می کند. 
دولت بایدن به طور مکرر تصریح کرده اســت که به حمایت های تسلیحاتی خود از 

اسرائیل ادامه می دهد.

اخبار کوتاه جهان

تســنیم- در حالی که حزب ا... در راستای اجرای 
معادلات شهید سید حســن نصر ا... ضد اشغالگران، 
همچنان در حال موشــک باران شــمال فلسطین 
اشغالی تا مرکز آن اســت و هیچ مکانی در حیفا از 
موشک های مقاومت لبنان در امان نیست، مسئولان 
صهیونیســت به واقعیت ترسناکی که ساکنان حیفا 
در آن زندگــی می کنند، اشــاره و تأکید کردند که 
اســرائیلی ها در حیفــا در ترس موجودیتی به ســر 

می برند.
حزبا...درحالاجــرایمعادلهخوددرباره

حیفاست
مسئولان اســرائیلی در شهر اشــغالی حیفا با ابراز 
نگرانی درباره گســترش حملات موشکی و پهپادی 
حزب ا... اعــلام کردند که حــزب ا... در حال اجرای 
تهدید خود مبنی بر اینکه »حیفا به کریات شــمونه 
دوم تبدیل خواهد شــد«، اســت و به همین دلیل 
شاهد باران موشــک در حیفا هستیم و ساکنان آن 

مدام به پناهگاه فرار می کنند.
وب سایت عبری والا اعلام کرد: سرعت موشک باران 
حیفا توسط حزب  ا... در حال افزایش است و ساکنان 
این منطقه می ترســند که بدترین اتفاقات هنوز در 

راه باشد.
در این زمینه »یونا یاهاو« شــهردار حیفای اشغالی 
گفت: اســرائیلی ها در حیفا بســیار ناامید هستند، 

شهر خالی شــده و ترافیک بسیار کمی وجود دارد. 
اســرائیلی ها از اینکه از خانه هایشــان بیرون بیایند 
می ترسند و هتل های شــهر در آستانه ورشکستگی 

قرار دارند.
وی با اشاره به مســئله فرار شهرک نشینان از حیفا 
اعلام کرد که مســئله مهاجرت منفی از شهر حیفا 
مطرح شــده و همه می دانند کــه این جنگ، نتایج 
خوبی برای ما ندارد و واقعاً نمی دانیم که قرار اســت 

جنگ ما را به کجا ببرد.
بارانموشکهایحزبا... بهشهر تبدیل حیفا 

شدهاست
وب ســایت عبری والا در ادامه به نقل از مسئولان 
حیفا گزارش داد: شهر حیفا به شهر باران موشک ها 
تبدیل شــده و ســاکنان این منطقــه در یک ترس 
موجودیتــی وحشــتناک به ســر می برند و بســیار 
سرخورده و شاکی هستند. کسب و کارها در ساحل 
حیفا تعطیل شده و نرخ مهاجرت منفی هم هم چنان 

درحال افزایش است.
مســئولان صهیونیســت هم چنین با انتقــاد تند از 
سیاســت های غلــط کابینه و ارتش رژیم اشــغالگر 
در جبهه شــمالی تأکید کردند که صدای آژیرهای 
بی امان در شــهر حیفــا، خالی شــدن خیابان ها و 
آســیب های مســتقیمی که حملات حزب ا... به این 

شهر وارد می کند، بسیار نگران کننده است.

بعد از ضربات ســنگینی که حــزب ا... طی یک ماه 
گذشــته به صهیونیســت ها وارد کــرده، از جمله 
حملات مکرر به حیفا، صهیونیســت ها در وضعیتی 

گنگ به سر می برند و بسیار سردرگم هستند.
عمــده علت نگرانی صهیونیســت ها این اســت که 
حزب ا... حملات موشــکی خود را تا عمق فلسطین 
اشــغالی گســترش داده و از خطوط قرمز هم عبور 
کرده و با معادله »چشــم در برابر چشــم« پاســخ 
دشــمن را می دهد. از طرف دیگــر نیروهای ارتش 
صهیونیستی بعد از چندین هفته تلاش جهت نفوذ 
زمینی به لبنان، تنها چیزی که به دســت آورده اند، 
هزاران کشته و زخمی در میان آنها بوده و هر بار که 
برای تهاجم زمینی تــلاش می کنند، در کمین های 

مرگبار مبارزان مقاومت گرفتار می شوند.
از طرف دیگر شــاهد گسترش چشــمگیر حملات 
موشــکی حزب ا... به سراسر شمال فلسطین اشغالی 
به ویــژه در عمق حیفا هســتیم و ایــن عملیات ها، 
هم از نظر کمی و هم کیفی بســیار پیشــرفته تر از 
عملیات های قبلی هستند و هر بار تلفات مؤثری به 

دشمن وارد می کنند.

تســنیم- علی حســن خلیل، نماینده حزب  ا... 
در پارلمــان لبنان طی ســخنانی دربــاره تحولات 
مربوط به نبرد با رژیم اشــغالگر اعلام کرد: دشمن 
صهیونیســتی تنها زبان زور و مقاومت را می فهمد 
و هماهنگــی کامل میان بخش سیاســی و نظامی 

حزب  ا... برقرار است.
هردوحزبآمریکاییبرایحمایتازاسرائیل

باهمرقابتمیکنند
وی درباره تحرکات آمریکا برای آتش بس در لبنان 
و مطالبی که رســانه های آمریکایی و عبری درباره 
شــروط یک جانبه رژیم صهیونیستی در این زمینه 
منتشــر کرده اند، اظهار داشت: این تحرکات آمریکا 
در آســتانه انتخابات ریاســت جمهوری این کشور 
انجام شــد و کاملًا روشــن اســت که به موفقیت 

نمی رسد.
علی حسن خلیل افزود: برای ما هیچ فرقی نمی کند 
که برنده انتخابات آمریکا چه کسی باشد و چه کسی 
وارد کاخ ســفید شــود. ما هرگــز روی طرف های 
دموکــرات یــا جمهوری خواه آمریکا شــرط بندی 
نکرده ایم و همــه می دانند که هر دو تیم آمریکایی 

برای حمایت از اسرائیل با هم رقابت می کنند.
اســتقرارارتشمانعازانجاموظیفهحزبا...

برایدفاعازکشورنمیشود
این نماینده حــزب  ا... درباره هرگونه مذاکره ای برای 

آتش بــس گفت: نبیــه بری، رئیــس پارلمان لبنان 
مســئول هرگونه مذاکره ای اســت و از هر ابتکاری 
که منجر به پایان جنگ شــود استقبال می کند. جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا و سران صهیونیست طی 
ســال های گذشته تلاش زیادی برای تثبیت »دولت 
یهودی« کرده اند، اما خود رژیم صهیونیستی، ناقض 

و نقطه مقابل همه ادیان و پروژه های وحدت است.
وی خاطرنشــان کرد: تنها راه مقابله با تجاوزات رژیم 
صهیونیستی به لبنان استواری رزمندگان مقاومت و 
ملــت لبنان و وارد کردن خســارات به صفوف ارتش 
اشغالگر است. علی حســن خلیل در ادامه به اصولی 
که نبیه بری در هرگونه مذاکره به آن پای بند اســت 
اشــاره و تأکید کرد: این اصول، از احترام به قطعنامه 
بین المللی۱۷۰۱به عنوان تنهــا فرمول راهکار جهت 
انجام هر مذاکره ای، آغاز می شود. درباره استقرار ارتش 
لبنان در جنوب هم باید بگوییم که این امر تأثیری بر 
تعهد ما برای مقاومت ضد اشــغالگری صهیونیست ها 
ندارد و پروژه ما این اســت که ارتش نقش خود را در 
دفاع از کشور ایفا کند. ارتش لبنان در مرز با فلسطین 
اشغالی حضور دارد و مســئولیت آن دفاع از مراکزی 

است که در آنجا مستقر شده است.
صهیونیستهاهیچگونهدستاوردمیدانیدرجنگ

کسبنکردند
این نماینده پارلمان لبنان در خصوص ربوده شدن 

یک شهروند لبنانی در منطقه البترون در شمال این 
کشور، گفت: مســئولیت این جنایت به عهده ارتش 
صهیونیستی است و این ارتش باید مسئله فرود در 
منطقه البترون لبنان را روشــن کند و توضیح دهد 

که چرا این جنایت را انجام داده است.
وی تصریح کرد: صهیونیســت ها همه قطعنامه های 
بین المللی را زیر پا گذاشــته پــروژه خود را برای 
سیطره کامل بر غزه و نسل کشی مردم فلسطین در 

این منطقه کامل کردند. 
این نماینده حــزب  ا... گفت: اســرائیلی ها به دنبال 
آن بودنــد که با ضربه زدن بــه مقاومت در لبنان، 
شکســتی را که در ســال ۲۰۰۶ متحمل شــدند، 
جبران کنند؛  اما آنها در میدان به هیچ گونه پیروزی 
دســت پیدا نمی کنند و خودشان هم می دانند که 
قادر به ســیطره بر هیچ منطقه ای نیستند. مقاومت 
ادامــه دارد و ما هرگز اجازه نمی دهیم که دشــمن 
پیروز شود و صهیونیست ها فقط زبان زور و مقاومت 

را می فهمند.

مسئولانصهیونیست:

حیفا تبدیل به شهر باران موشک ها شده است

حزبا...:

 نتیجه انتخابات آمریکا مهم نیست

آسیایغربی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140360311001001805مورخ1403/06/10هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایرحیمکریمیفرزندمصیب
بشــمارهشناســنامه46کدملی۲57۲815168صادرهازفسادر
ششدانگیکبابمرغداریبهمساحت10336مترمربعپلاک1001
فرعــیاز57اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک57اصلیواقعدر
فارسبخش۲3حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالک
سهممشاعیخودشبهشماره300۹۲۲مورخ140۲/1۲/17دفترخانه8
شیرازمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپس
ازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/30
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/15

 884/م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک  ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
1403603110۲4000774-1403/07/16خانــمبهنوشحیدریمجد
فرزنددرویشششدانگیکبابخانهبهمساحت447/50مترمربعتحت
پلاک۹3/۲838واقعدرقطعهیکبخش14فارسشهرستانخرمبید
شهرصفاشهرناحیهیک،محرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله15روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهی
میشوددرصورتیاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
اعتراضمذکوردرمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاســتدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر
خواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیتبناممتقاضیاننامبردهمانع

مراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/15
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/03

٥44۱٥ / م الف 
علیرضا رضایی

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــرآرایشــمارههای140360311018000۲۹3-1403/07/18و
140360311018000۲۹7-1403/07/۲1هیاتاولموضوعقانونتعیین
تکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیمستقر
درواحدثبتیحوزهثبتملکبختــگانتصرفاتمالکانهبلامعارض
متقاضیبهترتیب1-آقایخیرا...عباســیفرزندایازبهشناسنامه
شماره13کدملی۲55۹776847صادرهازنیریزدرششدانگیک
قطعهباغتحتپلاک7300/1608بهمســاحت130647/8865متر
مربعواقعدربخش۲۲فارسحوزهثبتملکبختگان۲-آقایخیرا...
عباسیفرزندایازبهشناسنامهشــماره13کدملی۲55۹776847
صادرهازنیریزدرششــدانگیکقطعهباغتحتپلاک7300/1613
بهمساحت7578۹/45مترمربعواقعدربخش۲۲فارسحوزهثبت
ملکبختگانمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدر
دونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/30

تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/15
88٢ / م الف 

سید محی الدین صادقی 
رئیس ثبت اسناد و املاک  بختگان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره14036031100100۲083مورخ1403/06/۲5هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه
1تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمسهیلاعلویزادهشیرازی
فرزندعبدالعلیبشمارهشناســنامه10۲1وکدملی۲۲۹737518۲
صادرهازشیرازدرششــدانگیکقطعهباغبخسرزیبهمساحت
3441/84مترمربــعپلاک3فرعــیاز۲335اصلیمفروزومجزی
شدهازپلاکباقیمانده۲335اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزه
ثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیعبدالعلی
علویزادهشــیرازیبهشــمارهســند485۹6مورخ1356/03/03
دفترخانه1۲شیرازمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانند
ازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهایناداره
تسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/30
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/15

88۳/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک  ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

نظربهاینکههیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانخرمبیدوتصرفاتمالکانهبلامعارضبهشرحرایشماره
احمدپورخرمی آقایمنصور 1403/07/0۹-1403603110۲4000741
فرزندروحالهششدانگیکبابانباربهمساحت81/04مترمربعتحت
پلاک۹3/۲835واقعدربخش14فارسشهرســتانخرمبیدمحرز
گردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانند
ازتاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتسلیموپسازاخذرسیداعتراضمذکوردرمدتیکماهاز
تاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنماید
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق
مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیت

بناممتقاضیاننامبردهمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/15
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/03

٥44۱۳ /م الف
علیرضا رضایی

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره140360311018000۲60-1403/07/04هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکبختگانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایایرجمنفردفرزندسیفالهبهشناسنامه
شماره355کدملی۲431۹41371صادرهازنیریزدرششدانگیک
قطعهزمینمزروعیتحتپلاک730۲/4614بهمساحت5۲778/۲
مترمربعبانضمامقدرالحصهازدورشتهقناتبنابوخدنگواقعدر
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رئیس ثبت اسناد و املاک  بختگان



وزارت نفت:
روزانه۹میلیونلیتربنزینواردمیکنیم

فارس- کرامت ویــس کرمی، مدیر 
عامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی از شــرکت های زیــر مجموعه 
وزارت نفــت گفــت: در ۶ ماهه اول 
امسال روزانه ۸ میلیون لیتر و در مهر 
ماه روزانه ۹ میلیون لیتر بنزین وارد 

کشور شده است.
مدیر عامل شرکت ملی پخش گفت: 
تعداد ۲۲۰۰ مخزن ریلی برای انتقال 
انواع ســوخت مایع استفاده می شود 

که مذاکره با وزارت راه شــده که ۷۰۰ مخزن ریلی دیگر به آن اضافه شــود.به 
گفته وی طرح اختصاص سهمیه گازوئیل به ناوگان بالای ۵۰ تن اجرا می شود، 
به صورت آزمایشــی از شــهریور اجرا می شــود، در این زمینه باید سه دستگاه 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های راهداری و شرکت ملی پخش همکاری کنند 
که سازمان شــهرداری ها از راهداری عقب است. وی تأکید کرد، عمده مصرف 
۱۲۴ میلیون لیتر بنزین مصرفی از تولید داخل اســت و ناچیز از واردات تأمین 
شد ولی تأکید ما بر صرفه جویی در مصرف داخلی است. برنامه تبدیل ۹۰۰ هزار 
خودرو به دوگانه سوز است که تاکنون ۴۰۰ هزار خودرو دوگانه سوز شده است. 
ویــس کرمی در مورد کیفیت بنزین مصرفی گفت؛ طبق مصوبه دولت تا روزانه 
۸۵ میلیون لیتر بنزین باید یورو ۴ باشــد بالاتر از این مصرفی هیچ مسئولیتی 
ندارد. ویس کرمی بیان داشــت، الان ظرفیت تولید بنزین یورو۴ در کشور ۷۰ 
درصد تولید بنزین یورو ۴ دارد. به گفته وی، از اول آبان کرایه حمل مواد نفتی 
برای تانکرهای جاده ای ۲۰ درصد اضافه شــده تا تشویقی برای رانندگان شود. 
در حال حاضر ۱۵ هزار تانکر جاده ای کار انتقال سوخت مایع را بر عهده دارند.

وی افزود: مصرف بنزین در ســال جاری با رشــد ۷ درصد مواجه سده و تعداد 
خودرو یک میلیون جدید وارد شبکه حمل و نقل شده است، اما نکته اینجاست 
که باید خودروهای فرسوده ســریعتر نوسازی شود. به گفته ویس کرمی، در ۶ 
ماهه اول امسال روزانه ۸ میلیون لیتر و در مهر ماه روزانه ۹ میلیون لیتر بنزین 

وارد کشور شده است.
وی بیان داشت، تاکنون ۴ نیروگاه نکا مازندران، علی آباد گلستان، خرم لرستان 

و تابان یزد با شبکه لوله انتقال سوخت وصل شده و ۷ نیروگاه مانده است.
مدیر عامل شرکت ملی پخش فرآورده نفتی در مورد مصرف بنزین کشور، گفت: 
مصرف روزانه بنزین در کشور در سال جاری با رشد ۷ درصد با ۱۲۴/۵ میلیون 

لیتر روزانه رسید.سال قبل ۱۱۶ میلیون لیتر بود.
به گفته ویس کرمی، ۲۵۰۰ جایگاه سی ان جی در کشور است که ۳۵ میلیون 

لیتر روزانه ظرفیت دارد، ولی ظرفیت خالی دارد.

سخنگوی سازمان برنامه و بودجه:
دولتدربودجه۱۴۰۴بهدنبالکاهشرانت

وفسادمالیاست
ســخنگوی  خانلو،  مــژگان  مهر- 
ســازمان برنامه و بودجه تأکید کرد: 
دولت در لایحه بودجه ۱۴۰۴، در پی 
کاهش اخلال در قیمت های نســبی 
اقتصاد و مدیریــت نرخ ارز و کاهش 

رانت و فساد مالی و اقتصادی است.
مــژگان خانلــو ســخنگوی ســتاد 
بودجه این ســازمان، در نشســتی با 
اعضای شــورای اطلاع رسانی دولت و 
روابط عمومی های  از مدیران  جمعی 

دستگاه های اجرایی گفت: دولت با پیش بینی سیاست های ثبات آفرین در لایحه 
بودجه ۱۴۰۴، در پی افزایش صــادرات غیرنفتی، کاهش اخلال در قیمت های 
نســبی اقتصاد، افزایش عرضه ارز در بازار و مدیریــت نرخ ارز و کاهش رانت و 
فســاد مالی و اقتصادی است. وی در این نشست به تشریح جزئیات، ویژگی ها و 
جهت گیری های لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ کل کشور پرداخت و گفت: تدوین 
بودجــه ۱۴۰۴ در شــرایطی صورت گرفته که واقعیاتی همچون ســطح پایین 
رشــد اقتصادی و نوســانی بودن آن، پایین بودن تولید ســرانه و درآمد سرانه، 
سطح پایین تشکیل سرمایه ثابت و عدم تمایل به سرمایه گذاری، کاهش بودجه 
عمرانی و ســرمایه گذاری دولت، بی ثباتی نرخ تورم و تغییر ســطح آن، افزایش 
مســتمر نرخ ارز، کســری تراز تجاری در دهه اخیر، محدود شــدن توان تولید 
کشور در نتیجه ناترازی انرژی و تشدید نابرابری درآمدی، در اقتصاد ایران وجود 

داشته و دولت باید آنها را در نظر می گرفته است.
سخنگوی ستاد بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور در تشریح جهت گیری های 
اصلــی بودجه ۱۴۰۴ گفت: هــدف اصلی باید بهبود وضعیت رشــد اقتصادی 
 باشــد؛ اما بدون برقراری ثبات، نمی توان سیاســت های حامی رشــد را به نحو 

مؤثر ایجاد کرد.
وی در ادامه افزود: دولت چهاردهم با لحاظ کردن یک مجموعه از سیاست های 
ثبات آفریــن در لایحه بودجه ۱۴۰۴ از قبیل نزدیک کردن نرخ ارز در ســامانه 
نیمــا به بازار توافقی به صــورت گام به گام؛ تقویت بــازار ارز توافقی با انتقال 
بخش بیشــتری از معاملات به سمت این بازار و تعیین نرخ ارز مبنای محاسبه 
حقوق ورودی به اســتثنای کالاهای اساســی، معادل نرخ ارز مرکز مبادله طلا 
و ارز، در پــی افزایــش صادرات غیرنفتی، کاهش اخلال در قیمت های نســبی 
اقتصاد، افزایش عرضه ارز در بازار و کنترل نرخ ارز و کاهش رانت و فســاد مالی 

و اقتصادی است.

ساختنهضتملیمسکندر۱۱صنعتشهرکلیدخورد
باشگاه خبرنگاران- ارسلان مالکی، معاون وزیر راه وشهرسازی گفت: تاکنون 
حدود ۲۵ تفاهم نامه در ۱۱ استان برای ساخت صنعت شهر ها منعقد شده است.

معاون وزیر راه وشهرســازی با بیان اینکه اجرای طرح نهضت ملی مسکن یکی 
از مهم تریــن برنامه های این طرح به شــمار می رود گفــت: اجرای این پروژه ها  
نیازمند تأمین تسهیلات ساخت است که باید توسط بانک ها پرداخت شود چرا 

که بدون منابع مالی امکان اتمام پروژه ها به ویژه برای متقاضیان وجود ندارد.
وی بــا بیــان اینکه بــدون توجیــه کارشناســی و مطالعات فنــی نباید هیچ 
پروژه ای در قالب طرح های نهضت ملی مســکن  در اســتان ها آغاز شود گفت: 
 مدیریــت و پیگیری این مطالعات کارشناســی برعهده مدیران ســازمان ملی 

زمین و مسکن است.
معاون وزیر راه و شهرســازی تأکید کرد: ســاخت مســکن محرومان و مسکن 
کارگری در دولت چهاردهم در اولویت اســت و باید ساخت  مسکن کارگری در 

قالب صنعت شهر ها و با همراهی صاحبان صنایع تسریع شود.
مالکی یادآور شــد: تاکنون حدود ۲۵ تفاهم نامه در ۱۱ اســتان برای ســاخت 
صنعت شــهر ها منعقد شده است و در تلاش هســتیم که  با استفاده از ظرفیت 

سایر واحد های صنعتی بزرگ در سایر استان ها هم  این طرح را اجرا کنیم.
مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن اظهار کرد: برای انعقــاد تفاهم نامه 
و همــکاری بــا واحد هــا و کارخانجــات صنعتــی که تــوان تأمیــن مالی و 
 مدیریتــی پروژه هــای مســکن بــرای کارکنــان و کارگــران خــود را دارند 

آمادگی کامل داریم.
وی با بیان اینکه پرداخت تســهیلات ساخت یکی از مهم ترین برنامه های است 
که باید هرچه ســریعتر از سوی بانک مرکزی و همچنین وزارت راه وشهرسازی 
پیگیری شــود گفت: اجرای این طــرح خود نیازمند منابع اســت که در چند 
ســال گذشته با کندی روبرو شده اســت و همین موضوع باعث فشار بیشتر به 

متقاضیان و از سوی دیگر طولانی شدن روند ساخت خواهد شد.
مالکی با یادآوری این موضوع که افزایش تســهیلات ســاخت از ۵۵۰ میلیون 
تومان به ۸۰۰ میلیون تومان در جلســه شورای عالی مسکن تصویب شده بود  
گفت: بانک ها موظف هســتند طبق قانون جهش تولید مسکن اقدام به پرداخت 
تســهیلات ساخت کنند، اما متأسفانه به این قانون هم عمل نمی کنند و همین 

امر زمینه ساز افزایش مدت زمان ساخت و اجرای پروژه ها خواهد شد.

آگهی ثبتی و دادگستری

اقتصادکلان

انرژی
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تســنیم- مجیدرضا حریــری، رئیس اتاق 
بازرگانی ایران و چیــن درباره وضعیت فعلی 
اقتصاد و شــرایط تورمی کشور، اظهار داشت: 
شــرایط برای دولت سخت تر شده است چون 
بودجــه ای که بــه مجلس ارائه می شــود، دو 
مرحله ای اســت و همچنان با مشکل کسری 
بودجه مواجه ایم و اگر بخواهیم این کمبود را 
از طریق فــروش اوراق جبران کنیم، در واقع 
بدهی هایــی برای آینده ایجــاد خواهیم کرد. 
البته جنبه مثبت انتشار اوراق غیرتورمی بودن 

آن در شرایط کنونی است.
وی افزود: یکی از مشکلات اساسی کشور این 
اســت که به قدر کافی ثروت تولید نمی شود.
بــدون تولیــد ثــروت، نمی توان به درســتی 
درباره هزینه هــا تصمیم گیری کرد. دولت در 
ســال های مختلف برای تأمین کسری بودجه 
از روش های گوناگونی بهره گرفته اســت. یک 
سال از بانک ها یا بانک مرکزی قرض می گیرد، 
سال دیگر اوراق منتشر می کند یا مانند امسال 

به صندوق توسعه ملی تکیه بیشتری دارد؛ اما 
این روش ها، اصل مســئله را حل نمی کنند و 
هرگونــه قرض بیانگر این اســت که ما منابع 
متناسب با نیازهای کشور را در اختیار نداریم.

حریــری با بیــان اینکــه در شــرایط فعلی 
نمی توانیم انتظار تغییرات اساســی در بودجه 
داشته باشیم، گفت: بنابراین بودجه امسال نیز 
شبیه به بودجه سال گذشته خواهد بود، البته 

برخی بر این باورنــد که در بودجه دولت باید 
کوچک تر شــود؛ اما آیا می توان انتظار داشت 

که دولت حقوق کارمندان خود را نپردازد؟
رئیــس اتاق بازرگانی ایران و چین اظهار کرد: 
روند بودجه ریزی امســال هم مشابه سال قبل 
اســت، با این تفاوت که امســال فروش اوراق 
بیشــتر می شــود و اگر صندوق توسعه ملی 
بخواهد نقشی مؤثر ایفا کند، باید از همین حالا 
وارد عمل شود. حتی اگر سهم این صندوق به 
صفر برســد، اتفاق خاصی نمی افتد در عوض، 
با تغییر در روند اقتصــادی می توان به تولید 
ثروت در کشــور دست یافت. به همین دلیل، 
بودجه امسال تفاوت چندانی با سال قبل ندارد 
و با کمک صندوق توســعه ملی، ممکن است 
شــرایط بهبود یابد. وی افزود: خوشــبختانه، 
سیاســت گذاران کنونــی به ایــن نکته آگاه  
هســتند که در تمــام تصمیم گیری های خود 
باید کمترین اثر تورمی را در نظر بگیرند؛ چون 
تورم زندگی افراد با درآمد ثابت را تحت تأثیر 

قرار می دهد. حریری با اشاره به گزارش جدید 
IMF از اقتصاد ایران افزود: صندوق بین المللی 
نیز در گزارشــی اعلام کرده که تورم ایران در 
ســال ۲۰۲۵ به ۲۹/۵ درصد خواهد رسید، ما 
نیز این پیش بینــی را می پذیریم، چون  بانک 
مرکزی در دو ســال اخیر سیاســت های ضد 
تورمی مؤثری داشته اســت. بخش بزرگی از 
تورمی که در اقتصاد ظاهر می شــود، ناشی از 
نوســانات بازار ارز است و بانک مرکزی در این 
دو سال با وجود تنش های پی در پی سیاسی 
و نظامی منطقه تا حدودی در کنترل نرخ ارز 
موفق عمل کرده اســت. رئیس اتاق بازرگانی 
ایــران و چین در پایان افــزود: اخیراً به علت 
اینکه تنش های سیاسی به نظامی و درگیری 
مستقیم ایران و رژیم صهیونیستی تبدیل شده 
و در آســتانه انتخابات آمریکا نیز قرار داریم، 
شاهد تغییر ســطح انتظارات افزایش نرخ ارز 
هســتیم که البته در صــورت کاهش تنش ها 

موقتی و گذرا است.

پیشبینیصندوقبینالمللیپولازکاهشتورمایرانمحققمیشود؟

مسکن

جهــاد  وزیــر  قزلجــه،  نــوری  غلامرضــا  ایســنا- 
کشــاورزی با اشــاره بــه اینکه طــرح جهــش تولید در 
 دیم زارهــا از ســال ۱۳۹۹ بــا همــکاری ســتاد اجرایی 
فرمان امام )ره( و وزارت جهاد کشــاورزی آغاز شــد عنوان 
کرد که امروز این طرح برای ۵ سال دیگر تمدید خواهد شد.

غلامرضــا نوری قزلجه در مراســم تجلیــل از فعالان طرح 
جهش تولید در دیم زارها اظهار کرد: عنایت رهبر انقلاب به 
این طرح جای فخر و مباهات برای ما دارد، ولی مســئولیت 
ســنگینی هم در تأمین مواد غذایی بــر عهده ما می گذارد. 
تفقد رهبــری از دســت اندرکاران طرح جهــش تولید در 

دیم زارها جای سپاســگذاری دارد. من هم از همه دســت 
اندرکاران این بخش تشکر می کنم.

وی ادامه داد: این طرح از ســال ۱۳۹۹ با همکاری ســتاد 
اجرایــی فرمان حضرت امام و وزارت جهاد کشــاورزی آغاز 
شــد و امروز این طرح برای ۵ ســال دیگــر تمدید خواهد 
شــد. در این طرح ۵/۲ میلیون هکتار از اراضی کشــاورزی 
زیرکشــت رفت. ۶۰۰ میلیارد تومان برای اجرای این طرح 
هزینه شد. ۵۱۰ هزار کشاورز و ۵۵۰۰ ناظر و کارشناس در 
این طرح مشــارکت داشتند و ۴۰ درصد بر افزایش عملکرد 
محصول مؤثر بود و گندم برای کشور و درآمد برای کشاورز 
حاصل شد. نکته مهم این اســت که در طرح دیم بر منابع 
آب زیرزمینی فشــار نیاورد. وزیر جهاد کشــاورزی با اشاره 
 به دســتور رهبر انقلاب برای ادامه طــرح جهش تولید در 
دیم زارهــا، افزود: ۱۲۰ میلیون تن محصول کشــاورزی در 

ســال تولید می شــود که ۱۲ میلیون تن صادر شده و ۲۵ 
میلیون تن هم واردات داریم.

 بخش کشاورزی ۱۵ درصد اشتغال کشور را تأمین می کند 
 کــه با موارد پیشــینی و پســینی این عدد بــه ۲۳ درصد

بخــش  نیــز در  GDP کشــور    می رســد. ۱۸ درصــد 
کشاورزی تأمین می شود. 

نــوری قزلجــه در ادامه با اشــاره بــه گــزارش ۷۵ روزه 
فعالیت خود در جهاد کشــاورزی بیــان کرد: قیمت گذاری 
بــه موقع و عادلانــه برای گندم و ســایر محصولات قبل از 
شروع فصل کشــت، پرداخت مطالبات کشــاورزان، تأمین 
تسهیلات برای ماشــین آلات کشاورزی، ساماندهی سوخت 
و تأمیــن برق برای زمین های کشــاورزی، ابلاغ تعرفه های 
به تعویــق افتاده در حوزه نظام مهندســی و کشــاورزی، 
تأمین کود، تلاش برای توســعه برق خورشیدی و پیگیری 

 بــرای فاینانس خارجــی از اقداماتی بود کــه در این مدت 
انجام شده است.

 از رئیس جمهور و عنایت رهبــری برای پرداخت مطالبات 
گندمکاران که بیش از سقف بودجه بود، تشکر می کنم. همه 
مطالبات گندمکاران پرداخت شــده است. وی با بیان اینکه 
فاصله مزرعه تا ســفره مردم را باید کم کنیم، افزود: امنیت 
تولید مهم است و در عین حال باید با کمترین قیمت ممکن 
مواد غذایی را در دســترس مردم قرار دهیم. اولویت ما هم 

افزایش تولید به وسیله دانش بنیان است.
وزیر جهاد کشــاورزی اجرای تکالیف برنامه هفتم توســعه، 
افزایــش تولید، توســعه آبیاری هوشــمند، صدور اســناد 
برای اراضی کشــاورزی، حرکت بر مــدار قانون، عدالت در 
تصمیم گیــری و واگذاری امور به خود مردم را از برنامه های 

جهاد کشاورزی دانست.

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد:

تمدید طرح جهش تولید در دیم زارها برای ۵ سال آینده

باشــگاه خبرنگاران- افشــین صدردادرس، مدیرعامل اتحادیه دام ســبک 
گفت:علی رغم شــرایط مســاعد تولید دام و افزایش حجم واردات گوشت قرمز، 
اما قیمت گوشت در بازار افزایش معناداری داشته  که این امر کاملًا غیرطبیعی 
 اســت. مدیرعامــل اتحادیه دام ســبک از روند کاهشــی قیمــت دام زنده در 
ماه های اخیر خبر داد و گفت: بنابر آمار قیمت هرکیلو بره نر ۵۰ کیلویی از ۳۲۰ 

هزارتومان ابتدای سال به ۲۶۰ تا ۲۷۰ هزارتومان کاهش یافته است.
به گفته او، علی رغم شــرایط مســاعد تولید دام و افزایش حجم واردات گوشت 
قرمــز، اما قیمت گوشــت در بازار افزایش معناداری داشــته  که این امر کاملًا 
غیرطبیعی اســت. صدردادرس از افزایش ۴ برابری حجم واردات گوشت نسبت 
به ســال قبل خبر داد و گفت: بنابر آمار ۶ ماهه، ۱۲۶ هزارتن گوشت قرمز وارد 
کشــور شده، درحالی که مدت مشابه ســال قبل میزان واردات ۳۲ هزارتن بوده 
اســت. اما با این حال قیمت گوشــت از ۶۵۰ هزارتومان ابتدای سال هم فراتر 
رفته اســت. مدیرعامل اتحادیه دام ســبک ادامه داد: بنابر آمار در ابتدای سال 
 قیمت هرکیلو گوشــت در نقاط مختلف کشــور ۶۵۰ تا ۷۰۰ هزارتومان بود که 
اخیراً براساس گزارش های رســیده قیمت گوشت در استان های قطب تولید به 

یک میلیون تومان رسیده است.
او گفت: با توجه به ســود واردات، توزیع کنندگان و افرادی که بازار گوشــت را 
مدیریت می کنند به رغم شرایط مساعد تولید اجازه کاهش قیمت را نمی دهند 

تا بتوانند حجم واردات را افزایش دهند.

فارس- در حالی که صنایع کشور از جمله فولاد تا نیمه مهرماه درگیر محدودیت 
برق بودند بلافاصله پس از رفع این محدودیت درگیر محدودیت گازی شده اند که 

این موضوع می تواند به عاملی برای کاهش تولید آنها تبدیل شود.
 در چند ســال اخیر یکی از مشکلات عمده صنایع، از جمله صنعت فولاد کشور، 
کمبود انرژی )برق و گاز( بوده اســت. کمبود انرژی، به ویژه در زمینه برق و گاز، 
تأثیرات جدی بر صنعت فولاد کشــور دارد و اثرات نامطلوب آن می تواند شامل 
کاهش تولید، افزایش هزینه ها، کیفیت محصول و سرمایه گذاری و توسعه باشد. 
این کمبودنه تنها به تولید داخلی ضربه می زند بلکه می تواند به طور قابل توجهی 

به صادرات و حفظ بازارهای جهانی نیز آسیب برساند.
کاهش5/7درصدتولیدفولادکشوربهعلتبیبرقی

 انجمن فولاد ایران در گزارشــی اعلام کرد کــه بی برقی ۵/۷ درصد تولید فولاد 
کشور را در نیمه اول امســال نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش داد. بر 
اساس آمار این انجمن، محدودیت های فزاینده برق که تا مهرماه امسال هم ادامه 
داشت، تولید ۶ ماهه فولاد میانی کشور را حدود ۱/۱ میلیون تن به ارزش بیش 
از ۴۵۰ میلیون دلار کاهش داده است. این در حالی است که بر اساس به روزترین 
آمار تأمین انرژی صنایع، مجموع صنایع انرژی بر کشور از ابتدای خرداد تا ۲۰ تیر 
۱۴۰۳ مجموعاً ۱۰/۵ درصد نســبت به مدت مشابه ۲ سال گذشته برق بیشتری 
دریافت کرده اند. این رشــد برای صنایع فولادی، ســیمانی، محصولات فلزی و 
سایر صنایع انرژی بر به ترتیب ۸/۵، ۹۰/۲، ۸/۵ و ۲۱/۴ درصد است. مطابق آمار 
انجمن فولاد کشــور، مجموع تولیدات زنجیره فــولاد ایران در فصل بهار ۱۴۰۳ 
نســبت به مدت مشابه سال گذشــته ۸/۵ درصد رشد داشته و از ۶۶ میلیون تن 

فراتر رفته است.
البته صنعت فولاد در بخش فروش با مشکل مواجه است؛ به طوری که ۸۸ درصد 
از مهم ترین محصول شــرکت فولاد خوزســتان یعنی آهن اسفنجی در سه ماهه 
اول امســال فروش نرفتــه و به انبارها رفته اســت.وحید یعقوبی، معاون اجرایی 
انجمــن تولیدکنندگان صنایع فولاد ایران، در خصوص مشــکلات تأمین انرژی 
فولادسازان گفت: مســئله تأمین انرژی و برخورداری از آن برای صنایع فولادی 
به یک مشــکل جدی تبدیل شده است. وی افزود: در سال جاری از خرداد ماه، 
محدودیت برق صنایع فولادسازی کشور آغاز شد و این محدودیت تقریباً تا نیمه 

مهرماه ادامه داشت.
آغازمحدودیتگازصنایعفولادیپسازپایانمحدودیتبرق

یعقوبی درباره محدودیت های گازی صنایع فولادســازی کشــور بیان داشت: در 
ســال های گذشــته، محدودیت ها گاز صنایع فولادی از آذرماه آغاز می شد، اما 
امســال این محدودیت از اواسط مهر شروع شده است. وی گفت: به نظر می رسد 
که فولادســازان زمستان سختی در خصوص محدودیت های گازی داشته باشند. 

برخــی صنایع در زمان محدودیت از ســوخت جایگزین اســتفاده می کنند، اما 
کارخانه های فولاد سوخت جایگزین ندارند و نمی توانند از مازوت استفاده کنند. 

وی افزود: در صورت قطع گاز فولادسازان، برق نیز قطع می شود.
صنعتفولاد7درصدبرقکشوررامصرفمیکند

یعقوبی اظهار داشــت: صنعت فولاد کشور ۷ درصد برق کشور را مصرف می کند، 
اما متأسفانه در زمان محدودیت مصرف برق، بیشتر از ۵۰ درصد محدودیت ها بر 
دوش صنعت فولاد است. همچنین، صنعت فولاد کشور فقط ۵ درصد گاز کشور 
را مصرف می کند، اما در زمان اعمــال محدودیت، بخش عمده محدودیت ها در 

خصوص صنایع فولادی اعمال می شود که این واقعاً اجحاف است.
عدمالنفعصنعتفولاد۳۲۰همتطی۳سالونیم

وی با اشاره به اینکه محدودیت مصرف انرژی از سال ۱۴۰۰ برای صنایع فولادی 
تشــدید شده است، گفت: طی سه و نیم سال گذشته به علت محدودیت انرژی، 
عدم النفع صنعت فولاد بالغ بر ۳۲۰ هزار میلیارد تومان بوده است. اگر محدودیت 
انرژی بین همه صنایع به صورت مســاوی تقسیم می شــد، ضرر و زیان فولادی 
نیــز کمتر بود. از دســت رفتن ۳۲۰ همت و ادامه این رونــد به مرور صنعت را 
ضعیف تر می کند و دود ضعیف شــدن صنعت به چشم مردم می رود. این گزارش 
می افزاید: مطابق ماده ۴ قانــون مانع زدایی صنعت برق، صنایع انرژی بر از جمله 
فولاد مکلفند با ســاخت نیروگاه حرارتی و خورشــیدی انرژی مورد نیاز خود را 

به صورت خود تأمین تولید کنند.
ایراندربین۱۰کشوربرترتولیدکنندهفولادجهان

 بر اساس آمار انجمن جهانی فولاد، ایران در ۹ ماهه نخست سال جاری میلادی 
۲۱/۳ میلیون تن فولاد تولید کرده اســت که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
۳/۱ درصد کاهش یافته اســت، اما همچنان کشــورمان در میان ۱۰ کشور برتر 

تولیدکننده فولاد قرار دارد. 

 قیمت گوشت قرمز در 
بازار منطقی نیست

محدودیت برق به گاز چسبید

بانکوتسهیلات

تسنیم- محمدرضا مهدیار اســماعیلی یادآور شد: صندوق 
ملی مســکن طبق قانون جهش تولید مسکن به عنوان نهاد 
تأمین کننده منابع مالی بخش مســکن برای پیشبرد اهداف 
مدنظر قانون شکل گرفت. این صندوق در آبان ۱۴۰۱ در نظام 
اداری کشور تأســیس شد که وظیفه آن تجمیع و تخصیص 
بهینه منابع به بخش مسکن برای محقق شدن اهداف قانون 

جهش تولید مسکن است.
وی با اشــاره به اینکه مجموعــه ای از منابع به صندوق واریز 
شــده اســت محل تزریق این منابع را از حدود ۱۰ محل و 
طریق عنوان کرد و افزود: حدود ۱۰ طریق برای ورود دارایی 
به صندوق پیش بینی شده است که یکی از آنها منابع تملک 
دارایی ســرمایه ای اســت که دولت در اختیار صندوق قرار 
می دهد. این منابع در ســال جــاری ۲۵ هزار میلیارد تومان 
است که در سال قبل ۳۰ هزار میلیارد تومان بود. از رقم منابع 
صندوق در سال گذشته حدود ۵۰ درصد منابع صرف عملیات 

نهضت ملی مسکن شد.
وی افزود: بازگشت اقســاط مسکن مهر منابع دیگر صندوق 
است که در دو سال گذشته به شکل ۱۰۰ درصد محقق شده، 
ســالی ۵ هزار میلیارد تومان است و تاکنون ۱۰ هزار میلیارد 

تومان محقق شده است.
وی منبع دیگر منابع به صندوق ملی مســکن را مبلغ حاصل 

از جریمه اســتنکاف بانک ها عنوان کرد و گفت: قانون تمامی 
بانک ها را موظف کرده است تا ۲۰ درصد تسهیلات خود را در 
حوزه مســکن صرف کنند. میزان تخلف بانک ها در سال اول 
۶۱ همت، در ســال دوم ۹۱ همت بوده  و برای ســال بعدی 
نزدیک به ۹۱ همت است که جمع کل را به ۲۰۲ همت )هزار 
میلیارد تومان( برای سه سال رسانده است و برای جریمه های 
سال اول و دوم برگه تشخیص مالیاتی صادر شده است. منابع 
حاصل از این موارد باید به صندوق ملی مســکن واریز شود 
و برای بخش مســکن هزینه شــود. وی تصریح کرد: بخشی 
از این جریمه ۲۰۲ همتی اســتنکاف بانک ها در سال اول و 
دوم بخشــی محقق شده اســت و نزدیک به یکهزار و ۱۰۰ 
میلیارد تومان بانک کشاورزی وصول شد و بقیه نیز به ترتیب 
وصول خواهد شــد. سایر بانک ها نیز تلاش کرده و به بخشی 
از تعهدات خود عمل کردند. مهدیار اسماعیلی گفت: منابعی 
که تاکنون از محل آورده مردم و واریزی بانک ها محقق شده 
اســت ۵۰۰ همت است که معادل یک ششم از منابعی است 
که برای طرح نهضت ملی مســکن نیاز است. این رقم در دو 
ماه و نیم گذشــته معادل ۴۰۰ همت بــود و اکنون به ۵۰۰ 
همت رسیده است. به گفته وی، برای تکمیل پروژه های طرح 
نهضت ملی مسکن به ۳ هزار همت نیاز است که تاکنون یک 

ششم آن محقق شده است.

مدیرعامل صندوق ملی مسکن در بیان جزئیات ۵۰۰ همتی 
که در نهضت ملی مسکن هزینه شد گفت: از این ۵۰۰ همتی 
کــه در نهضت ملی مســکن هزینه شــد، ۳۰۲ همت آورده 
مردم، ۱۷۴ همت آورده ســهم الشرکه بانک هاست و مابقی 
نیز منابعی اســت که صندوق ملی مسکن به عنوان کمک و 

حمایت از عملیات پرداخت کرده است.
مدیرعامل صندوق ملی مســکن ادامــه داد: ۲ میلیارد دلار 
منابع نفتی از محل اســتجازه رهبر انقلاب به اجرا رســیده 
اســت و امروز بخش اول آن را معــادل ۲۰ میلیون دلار در 
منابع خود دریافت کردیم که امیدواریم با استمرار تخصیص 
۲ میلیارد دلار این عملیات به انجام برسد. وی یکی از شروط 
موفقیت طرح نهضت ملی مســکن را همراهی بانک ها عنوان 
کرد و افزود: مطابق قانون در سال ۱۴۰۰ معادل ۳۶۰ همت، 
در ســال ۱۴۰۱ معــادل ۴۵۸ همت، ســال ۱۴۰۲ معادل 
۶۰۵ همت و ســال ۱۴۰۳ معــادل ۷۹۷ همت بانک ها باید 
وام مســکن بدهند که ســرجمع این عملیات ۲ هزار و ۲۰۰ 
همت می شــود که اگر این رقم محقق شود این امکان وجود 
دارد که ما به تکالیف در زمان مقرر خود عمل کنیم. تاکنون 
کمتر از یک چهارم عمل شده است. مهدیار اسماعیلی با بیان 
این که وزارت راه و شهرســازی به تنهایی نمی تواند ابرپروژه 
نهضت ملی مســکن را به سرانجام برساند، گفت: در این کار 

باید بانک ها همراهی داشته باشند، منابع نفتی مصوب به آن 
تخصیــص یابد و منابع تملک دارایی ســرمایه که در بودجه 
اســت باید تخصیص یابد. وی در ادامــه منابع تملک دارایی 
سرمایه را ۲۵ هزار میلیاردتومان عنوان کرد و گفت: تاکنون 
که در آبان ماه هستیم باید از این رقم حدود ۱۵ هزار میلیارد 
تومــان تخصیص می یافــت که این رقم اکنــون زیر ۱۵۰۰ 
میلیاردتومان اســت. مهدیار اسماعیلی گفت: اگر می خواهیم 
نهضت ملی مســکن متوقف نشود باید آنچه را که سهم بانک 
است، آنچه که سهم نفت است و آنچه که سهم آورده مردم و 

آنچه سهم سازمان برنامه و بودجه است همگی محقق شود.
وی تصریح کرد: نمی شــود تمام توقعات اجرای نهضت ملی 
مسکن را به تنهایی از وزارت راه و شهرسازی داشت بلکه باید 
بانک ها، ســازمان برنامه و بودجه، وزارت نفت و سازمان امور 
مالیاتی در کنار وزارت راه و شهرسازی به تعهدات خود برای 

طرح نهضت ملی مسکن عمل کنند.

افزایش جریمه بانک های متخلف نهضت ملی مسکن به ۲۰۲ همت

انرژی بازار

کشاورزی



تب وتــاب نوجوانان نســل جدیــد و دهه 
هشــتادی، به فیلم های دهه ۹۰ سینمای 
ایران رنگ و بوی متفاوتی بخشیده؛ گاهی 
»لاک قرمز« بر ناخن هایشان زده و آنان را 
به دل مشکلات فرستاده، گاهی نیز پیراهن 
قرمزی بر تنشــان کرده تا »تنهای تنهای 
تنها« و فارغ از سیاســت و جنگ در دنیا، 
به دوستی هایشــان پناه ببرند و نوجوانی را 

زندگی کنند.
در روزگار فعلــی که خانواده ها را می کاوید 
و مناســبات پــدر و مادرها بــا بچه ها را 
می فهمید، متوجه می شــوید که حرف در 
آخر، حرف بچه هاســت. این نکته ای است 
که پدر و مادرها هم به ناچار به آن معترف  
هســتند. با این اوصاف نبایــد از نوجوان 
امروزی انتظار داشــت تلاش های علی در 
بچه های آســمان را قدر بدانــد، حجب و 
حیای حســین در زیر درختــان زیتون را 
داشته باشــد یا حتی عاشقانه های آرش و 

نازنین در رویای خیس را زندگی کند.
نوجوان امروز جنس دیگری از سرکشــی و 
شــجاعت را زیسته که ســینما نیز در یک 
دهه گذشــته به آن ضریــب داده و به آن 

عرصه بروز و ظهور نیز بخشیده است.
بر نوجوانان عیب    رویای سینما؛ آرزو 

نیست
دهه ۹۰ با رویاپردازی نوجوانانه شروع شد. 
گویــا همه چیز مهیا بود تا علی شــادمان 
بازیگــری که با میم مثل مادر به ســینما 
معرفی شد، در عنفوان نوجوانی در فیلمی 
ایفای نقش کند که بــه یکی از مهم ترین 

مسائل سال های نوجوانی می پرداخت.
رویــای ســینما همان طور کــه از نامش 

فیلمی درباره سینماست؛ درباره  پیداست، 
رویایی که می آفرینــد و لحظه هایی که از 
زندگی آدمی با خود درگیر می کند. منتها 
آنچــه این فیلم را متمایــز می کند نگاه به 
سینما از سوی نوجوانی خیال پرداز و جسور 

است که می خواهد بازیگر شود.
شــادمان با جســارت و پیش روی در این 
فیلم، نقش نوجوانی را ایفا می کند که نه با 
سرکشی بلکه با احترام مقابل مخالفت های 
خانواده می ایســتد، برای خواسته خود که 
بازیگری  اســت، می جنگــد و در نهایت در 
میان دوراهی ســینما و خانواده، دومی را 

برمی گزیند.
  لاک قرمز، فراری و درساژ؛ هویت جویی 

زنانه در زمانه مدرن
تا به اینجــا، کاراکتر اصلــی همه فیلم ها، 
پســران نوجوان بودند و معضلات دختران 
بــه فیلم های ایــن دهه ورود نکــرده بود. 
هرچند فیلم دختران در ســال ۸۸ در این 
زمینه پیش تازی کرد و زندگی ســه دختر 
دبیرســتانی را که هر کدام به خودکشــی 
ختم شــد را به تصویر کشید اما در ابتدای 
دهه ۹۰ هنــوز دختران نوجــوان با تمام 

مشکلات شان جایی در سینما نداشتند.
لاک قرمــز و فراری هر دو در ســال ۹۴ و 
همزمان با هم اما از دو زاویه نگاه متفاوت به 
زندگی دختران نوجوان پرداختند. فراری، 
دختری روســتایی را به تصویر می کشید 
که در پی هویت جویی به دل شهر می زند 

و البته که همان فرمول قدیمی را 
هم به کار می گیرد؛ دختر ســاده 
روســتایی در مواجه با گرگ هایی 

در لباس میش که در شهرها زندگی 

می کنند. در این فیلم  نوجوانی را می بینیم 
که از تصاویر قبلی فاصله گرفته، حالا دیگر 
رویاپردازی نیز برای او از جنس ســینما و 
بازیگری نیســت؛ بلکه همه چیز از دریچه 
گوشی تلفن همراه به او القا می شود و او را 

تحت تأثیر قرار می دهد.
لاک قرمز نگاه دیگری دارد؛ با آن که در این 
فیلم نیز همان فرمول دختر نوجوانِ تنها در 
مواجهــه با آزار و اذیت ها قرار دارد اما وجه 

دو  هر  فیلــم، چارچوب مشــترک 

نداشتن خانواده اســت. خانواده های از هم 
پاشیده که البته در یک فیلم به فرار و پناه 
بــردن نوجوان به برندهــا و فضای مجازی 
انجامیــده و در دیگــری از دختر نوجوان 
فیلم، دختری جسورتر ساخته که در نبود 
مــادر و مرگ پدر تــلاش می کند حضانت 
برادر و خواهر خود را با وجود ســن کم به 

عهده بگیرد.
به نوعی هویت جویی برای این دو دختر به 
گونه هایی متفاوت در جریان اســت و خط 

اصلی هر دو را شکل داده است.
  باری از دوش خانواده ات بردار

خردمندان در بیســت ویک روز بعد، دوباره 
به حل مســائل خانواده توسط یک نوجوان 
برمی گردد. رویــه ای معمول در این جنس 
ســینما که لاک قرمز نیز آن را به شکل 
دیگری تکــرار کرده بــود. در این فیلم 
خلاقیت هــای نوجوانانــه در جهت حل 
مشــکلات، گره ها را یکی پــس از دیگری 
باز می کند تا کاراکتــر اصلی که نقش آن 
را مهدی قربانی ایفــا می کند، برای خرید 

داروی مادرش پول جمع کند.
مرگ پدر در فیلم هایی که شخصیت اصلی 
پسر است، قصه ای خلق می کند تا نوجوانِ 
ماجــرا در نقــش مرد خانــواده برای حل 

مشکلات قد علم کند و آنها را کنار بزند.
آنچــه ایــن فیلــم را متمایــز می کند اما 
برای  بازیگوشی هایی اســت که کارگردان 
همراهــی مخاطب نوجوان خــود در قصه 
قرار داده، مانند نگه داشــتن قطار با دست 
کــه در عین خیال پردازانه بودن، به نمادی 
در زندگی شخصیت اصلی تبدیل 
می شــود که به هر شکل سعی 

دارد قطــار مشــکلات را در زندگی خود و 
خانواده اش متوقف کند.

رفته رفتــه در این دهه، فیلم های بیوگرافی 
کــه با محوریت زندگی شــخصیتی دینی، 
مذهبی یا ورزشــی تولید می شدند؛ تمرکز 
اثر را بر روی دوران نوجوانی کاراکتر اصلی 
گذاشتند و آن را پررنگ تر کردند. با آن که 
پیش تر مجیــد مجیــدی در فیلم محمد 
رســول ا... تأکید بر برهــه نوجوانی زندگی 
حضرت محمد)ص( داشت، اما بهرام توکلی 
در تختی و مرتضی عباس میرزایی در بیرو 
نگاه خود را مشخص تر روی دوران نوجوانی 

کاراکترهایشان گذاشتند.
غلامرضا تختــی نوجوانی آرام و متدین اما 
تلاشــگر بود که توکلی بــه خوبی از پس 
بــه تصویر کشــیدن این برهــه از زندگی 
او برآمــد. علیرضــا بیرانوند نیز جســورتر 
بود و به مانند شــادمان در رویای سینما، 
او  همچون  که  داشــت  خیال پردازی هایی 
آنهــا را بــه واقعیت رســاند و در این بین 

خانواده خود را نیز فراموش نکرد.
زندگی  آسمان  در  »خورشید«  غروب    

بچه های کار
در انتهای این دهه مجیدی که تسلط خوبی 
به دنیای نوجوانان از آثار قبلی خود داشت، 
 به ســراغ بچه های کار رفت تــا تلخ ترین 
شکل واقع بینی در دنیای آنان را به تصویر 
بکشد. تا به اینجا اگر بزه کاری از سر شوخی 
و بازیگوشــی بود حالا رنگ واقعی تری به 
خود گرفته بود و برای بقا انجام می شد. این 
بی رحمی، خود را در خورشید نشان داد و 
تصویر نوجوانان در ســینما را در پایان این 

دهه تکمیل کرد.
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نوجوانی را از دریچه سینما چگونه می بینی؟
بدون حضور جانی دپ؛

۲ فیلم »دزدان دریایی کارائیب« در راه است 

تولید فیلم های جدید »دزدان دریایی 
کارائیب« ســال آینده بــدون حضور 

جانی دپ شروع می شود.
 در حالــی که انتظار نمــی رود جانی 
دپ برای بازی در فیلم جدید »دزدان 
دریایی کاراییب« بازگردد، گفته شده 
تولید ۲ فیلم جدیــد از این مجموعه 
برای ســال آینــده در برنامه ها جای 

گرفته است.
اوایــل امســال، جــری بروکهایمــر 
تهیه کننــده »دزدان دریایــی« تأیید 
کرده بود که ایــن مجموعه با بیش از 

یک فیلم بازمی گردد.
وی گفت: ۲ فیلم متفاوت در نظر داریم و امیدواریم بتوانیم هر دوی آنها را بســازیم، و فکر 

می کنم دیزنی موافق است که یک فیلم با بازی مارگو رابی ساخته شود.
آنچه شــایعه شده این اســت که یکی از فیلم ها یک بازسازی با بازیگرانی کاملًا جدید است 
و فیلــم دیگر فیلمی زن محور با پیوند با فیلم های قبلی اســت و مارگو رابی در نقش اصلی 

بازی می کند.
یکی از این ۲ پروژه به احتمال زیاد برمبنای فیلمنامه ای است که ابتدا توسط کریگ  مازین، 
خالق »آخرین بازمانده ما« و تد الیوت، نویســنده اصلی »دزدان دریایی« نوشته شد و بعداً 

جف ناتانسون آن را بازنویسی کرد.
بروکهایمر نیز همراهی ناتانســون را تأیید کرده و گفته است: فکر می کنم کار جف ناتانسون 
عالی اســت. اما می تواند فیلم سوم باشد. ما باید نخست فیلم اول و دوم را بسازیم و بعد به 

آنجا برسیم.
ادامه مجموعه فیلم های »دزدان دریایی کاراییب« برای بســیاری از طرفداران آن بی معنی 
است، به ویژه پس از آخرین فیلم یعنی »مرده ها قصه نمی گویند« که سال ۲۰۱۷ اکران شد.

رونمایی از پوستر  فیلم سینمایی »سه جلد«

پوستر فیلم ســینمایی »سه جلد« که توسط 
بهزاد خورشــیدی طراحی شــده رونمایی و 

منتشر شد.
 فیلم ســینمایی »ســه جلد« به کارگردانی 
مهــدی اســماعیلی و تهیه کنندگــی محمد 
آفریــده با حضــور بازیگرانی همچــون باران 
کوثری، آتیلا پسیانی، شاهرخ فروتنیان، رویا 
جاویدنیا، یســنا میرطهماسب، سولماز غنی، 
ســارا توکلی، آیناز کرمانی و الهام شــعبانی 
ساخته شده و از ۱فردا به سرگروهی پردیس 

سینمایی آزادی اکران می شود.
در آســتانه اکران این فیلم از پوســتر آن که 
توسط بهزاد خورشــیدی طراحی شده است، 

رونمایی شد. 
همچنیــن پیش فــروش بلیت ایــن فیلم در 
سامانه های بلیت فروشی از امروز آغاز می شود.

در خلاصه داســتان این فیلم آمده اســت: »مینو ناخواسته با خود رازی را حمل می کند که 
تمام زندگی اش را دچار ترس و تردید کرده اســت، او برای خلاص شــدن از این راز، تصمیم 

سختی می گیرد.«

سینما

ورزش

تیم  حســن رنگرز، سرمربی  ایسنا- 
ملی کشــتی فرنگی درباره قهرمانی 
تیــم ملی کشــتی فرنگــی زیر ۲۳ 
ســال ایران در رقابت هــای جهانی 
آلبانــی، اظهار کرد: بــا وجودی که 
تیم های امید ایران ســال گذشته به 
دلیل عدم صدور روادید نتوانســتند در 
مسابقات قهرمانی جهان حاضر شوند، از 
اینکه توانستیم از عنوان قهرمانی خود 
در رقابت های جهانی ســال قبل از 
آن دفــاع کنیم خیلی خوشــحالم. 
کشتی  شایســته  جوانان  همچنین 
فرنگی ایران با نمایش بســیار خوب 
خود نشان دادند پشتوانه های بسیار 
خوبی برای کشتی ایران هستند و 
با توجه به نگاه فدراسیون و کادر 
فنی تیم ملی، می توانیم با حفظ 
و صیانت از ایــن جوانان تیمی 
خوب و یکدست را برای المپیک 

۲۰۲۸ آماده کنیم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
با  ایــران  بزرگســالان  و  امید 
ابــراز رضایــت از عملکرد 
زیــر  فرنگــی کاران 
ایران  ســال   ۲۳
مســابقات  در 
نــی  ما قهر
 ، ن جهــا
گفت: تمامی 
مــا  نفــرات 

نمایش خوبی در این رقابت ها داشتند و نشان 
دادند استعدادهای بی نظیری در کشتی ایران 
هستند. قطعاً با حمایت همه جانبه فدراسیون 
کشتی این سرمایه ها حفظ خواهند شد و برای 
آنها برنامه های ویژه ای با نگاه به المپیک بعدی 

خواهیم داشت.
وی در ادامه دربــاره نایب قهرمانی تیم ۴نفره 
کشــتی فرنگی بزرگسالان ایران در رقابت های 
جهانی اوزان غیرالمپیکی، خاطرنشان کرد: ما 
در مجمــوع در ۳ اردو این بچه ها را در اختیار 
داشــتیم. در وزن ۵۵ کیلوگرم از اینکه مدال 
برنز پویا دادمرز در رقابت های جهانی به مدال 
نقره تبدیل شد خیلی خوشحالم. قطعاً با توجه 
به عملکرد دادمرز چشم انداز روشنی را برای او 
در ۴ سال آتی متصور هستیم. به اعتقاد من او 
در فینال همه تلاشش را به کار گرفت و کشتی 
خوبی را به نمایش گذاشت اما زورش به الدانیز 

عزیزلی آذربایجانی نرسید.
رنگرز با اشــاره بــه عملکرد ایمــان محمدی 
در وزن ۶۳ کیلوگرم و نرســیدن دســت او به 
مدال، گفت: ایمان محمدی در اوج شایستگی 
نتوانســت به مدال برســد. به اعتقاد من داور 
باید با قاطعیت بیشتری قضاوت می کرد. او به 
لحظ بدنی کشتی گیر بسیار خوبی است اما در 
حالت خاک ضعف دارد و باید بیشــتر بر روی 
آن کار کنــد. به نظر مــن او با توجه به تلاش 
و سختکوشــی که دارد می تواند این نقیصه را 
برطرف کند و حتی این نقطه ضعف را به نقطه 

قوت خود تبدیل کند.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، درباره حذف 

عجیــب محمدرضاگرایی، دارنــده مدال های 
طلای جهان و المپیک پس از شکســت مقابل 
حریف گمنام آمریکایی در دور نخست، گفت: 
محمدرضــا گرایــی اولین حضور خــود را در 
یک رویــداد رســمی در وزن ۷۲ کیلوگرم را 
پشت سر گذاشــت. قطعا او مقابل کشتی گیر 
آمریکایی ایرادهای فنی زیادی داشــت که با 
وجود شایستگی نتوانســت به پیروزی برسد. 
با رضا گرایی نشســتیم و موضوعات مختلف را 
بررســی کردیم. یادمان نرود که او ۴ مدال با 
ارزش جهانی و المپیک دارد. او در حال حاضر 
انگیزه بســیار زیادی دارد و قطعاً می تواند در 

وزن جدید به موفقیت برسد.
وی ادامــه داد: او خیلی دیــر اما در تصمیمی 
درســت بــه وزن ۷۲ کیلوگرم آمــد و قطعاً 
می توانــد در این وزن شایســتگی های خود را 
به اثبات برســاند. بنا داریــم او را در این وزن 
حفظ کنیم و پس از کســب مدال های جهانی 
در ایــن وزن، برای المپیک بعدی او را به مرور 
به وزن ۷۷ کیلوگــرم بیاوریم. او دیگر به وزن 
۶۷ کیلوگرم بازنمی گردد و در همین وزن ۷۲ 

کیلوگرم به کار خود ادامه خواهد داد.
و  جــوان  حریفــان  وزن  ایــن  در  گرایــی 
خوبــی مثل دانیــال ســهرابی دارد که برای 
 رســیدن به دوبنــده تیم ملــی رقابت جذابی 

خواهند داشت.
   نگران این موضوع بودم که علی گرایی نیز 

به سرنوشت رضا یزدانی  دچار شود
رنگرز در ادامه به کسب مدال طلای محمدعلی 
گرایی در وزن ۸۲ کیلوگرم اشاره کرد و گفت: 

علی گرایی ۳ ســال خیلی سخت را تحمل و 
صبوری کرد و در آخر به هدفش رسید. 

 همیشــه نگــران ایــن موضــوع بــودم که
علی گرایی نیز به سرنوشــت رضا یزدانی که با 
وجود شایستگی زیاد به حقش در کشتی آزاد 
المپیک نرسید، دچار شود. از اینکه او بالاخره 
به حقش رســید و مدال طــلای جهان گرفت 
خیلی خوشــحالم. او یک طلای جهان و مدال 
المپیک در کارنامه اش کم داشت و خدا را شکر 
که در این مسابقات با شایستگی توانست مدال 
طلای جهان را به ویترین افتخارات خود اضافه 
کند. قطعاً برای او نیز در رابطه با ۴ سال پیش 

رو برنامه خواهیم داشت.
  هر چه هســت متعلق به مربیان سازنده و 

زحمتکش کشتی فرنگی ایران است
ســرمربی تیم ملی کشــتی فرنگی، در پایان 
با بیــان اینکــه چرخــه انتخابی تیــم ملی 
کشــتی فرنگی را ظرف یکــی دو هفته آینده 
به فدراســیون کشــتی ارائه خواهیــم کرد، 
خاطرنشــان کرد: از فدراسیون کشتی ممنونم 
که همه امکانات لازم را برای بزرگی کشــتی 
فرنگی مهیا کرده اســت. ما ۲ مربی ســازنده 
در مســابقات جهانی داشــتیم که روی سکو 
رفتنــد تا به این شــکل مقــداری از زحمات 
آنها جبران شــود و از آنها به پاس زحماتشان 
قدردانی کنیم. هر چه هست متعلق به مربیان 
ســازنده و زحمتکش کشــتی فرنگــی ایران 
اســت. همه ما سرباز وطن هســتیم و ابزاری 
 هســتیم تا بتوانیم به واسطه کشتی دل مردم 

عزیزمان را شاد کنیم.

 فــارس- ملک خطابــی، بوکســور شایســته وزن
۹۲ کیلوگــرم تیم ملی جوانان ایران با ناداوری  واضح 
از کسب مدال طلای جهان بازماند و با نشان نقره به 

کارش پایان داد.
 رقابت هــای بوکــس قهرمانی جوانــان جهان که از 
دوم آبان ماه با حضور ۶۶۰ بوکســور از ۷۷ کشور در 
مونته نگرو آغاز شــده بود، به اتمام  رسید.تیم ایران با 
چهار بوکســور در این رویداد حاضر شد و عملکردی 
درخشان داشت و رکوردهای بی نظیری را ثبت کرد. 
امیررضا ملک خطابی به مدال تاریخی نقره رســید و 
مهدی کاظمی و امیر اســماعیلی به مدال ارزشمند  

برنز رسیدند.
این نخســتین مدال های تیم جوانــان ایران در ادوار 
مختلف پیکارهای جهانی است. همچنین ملک خطابی 
نخستین بوکسور تاریخ ایران لقب گرفت که به فینال 

مسابقات جهانی  رسید
در فینــال وزن ۹۲ کیلوگــرم، امیررضا ملک خطابی 
که با برتــری مقابــل نمایندگان ترکیه، روســیه و 
قرقیزستان به فینال رسیده بود، برابر »ماماسولیف« 

بوکسور قدرتمند ازبکستانی بالای رینگ رفت.
او در این مبارزه عملکرد بی نظیری داشت و با ضربات 
دست جلو ابتکار عمل را در اختیار گرفت و راند اول 

را بــا نتیجه چهار بــر یک و راند دوم را ســه بر دو 
پیروز شــد. در حالیکه او در راند سوم نیز برتر بود اما 
در پایان رأی باورنکردنی داوران کنار موجب شــد تا 
بوکسور ازبک در مجموع سه بر دو پیروز شود و ستاره 
تیــم جوانان ایران به حق خود نرســد.با این اوصاف 
شــاگردان رضا مهدی پور با یک نقره و دو برنز به کار 
خود پایان دادند تا درخشــش تیم های پایه ایران در 
مســابقات مهم طی یکسال و نیم اخیر، تکمیل شود.

هدایت تیم ملی بوکس جوانان ایران را رضا مهدی پور 
برعهده دارد. مرتضی ســپهوند و ایمــان طیبی نیز 

مربیان تیم در پیکارهای جهانی بودند

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی: 

رضا گرایی مقابل حریف آمریکایی ایرادهای فنی داشت

کیانوش عیاری به دنبال گرفتن پروانه نمایش فیلم »سفره ایرانی« و اکران 
آن پس از گذشت بیش از دو دهه است.

این کارگردان سینما  درباره فعالیت های این روزهایش و برنامه های نمایشی 
 برخی آثارش در کارگاه ها و مؤسسه های آموزشی بیان کرد: فیلم »سفره ایرانی« 
را بعد از ۲۳ ســال تمام کردم و در تدوین دوبــاره، حدود ۲۵ دقیقه از آن 

کم شده است. 
از آنجا که بنیاد ســینمایی فارابی هم در فیلم مشارکت داشته،  قصد داریم 

برای دریافت پروانه نمایش فیلم اقدام کنیم تا به اکران درآید.
عیاری درباره پروسه طولانی تمام شدن »سفره ایرانی« گفت: ساخت فیلم 
را ســال ۱۳۷۹ شروع کردم که تا ســال ۸۰ ادامه داشت. بعد از آن سریال 

»روزگار قریب« را کلید زدم و فکر می کردم در مدت دو، ســه ســال تمام 
می شود اما به بیش از ۶ سال رسید. »سفره ایرانی« همان سال در جشنواره 

فجر نمایش داده شد ولی به نظرم مونتاژ آن کامل نبود.
ایــن کارگــردان پیش تر گفته بود که ســکانس پایانی »ســفره ایرانی« را 

همزمان با سریال »۸۷ متر« فیلمبرداری کرده است.
او تأکید کرد، با توجه به بازخوردهای محدودی که از نسخه نهایی فیلمش 
گرفته، تصور می کند که »ســفره ایرانی« از منظر محتوا و نیز شــکل فیلم، 

برای تماشاگرانش جذاب باشد.  
داســتان این فیلم درباره یک اســکناس هزار تومانی تقلبی است که دست 

به دست می شود.

»کیانوش عیاری« به دنبال اکران »سفره ایرانی« پس از ۲۰ سال

سینما

بوکس ایران با مدال نقره در رینگ جهانی تاریخ ساز شد

اسطوره باشگاه اینتر: 
طارمی احساس می کرد قهرمان اصلی داستان است

 تسنیم- جوزپه برگومی، اسطوره باشگاه اینتر که در استودیوی شبکه تلویزیونی »اسکای 
اسپورت ایتالیا« حضور داشت، در واکنش به برتری خانگی یک بر صفر اینتر مقابل ونتزیا 
در هفته یازدهم ســری A ایتالیا گفت: آنهایی که بازی های اخیر اینتر را تماشــا کرده اند، 
می دانند که عملکرد این تیم مقتدرانه نبوده اســت. اینتر در نیمه اول بازی را تحت کنترل 
داشــت و در حالی که تنها یک بار دروازه اش تهدید شــد، بارهــا روی دروازه ونتزیا خلق 
موقعیت کرد. در نیمه دوم اما بازی باز و اینتر دچار افُت انرژی شــد. شاگردان اینزاگی به 
لحاظ تیمی نتوانستد به خوبی دفاع کنند، به همین خاطر ریسک هایی را به جان خریدند، 

اما با این وجود قادر به خلق موقعیت های زیادی بودند.
اســطوره باشــگاه اینتر همچنین درباره مهاجم ایرانی اینتر که در دقیقه ۷۱ این دیدار به 
جای لائوتارو مارتینس وارد زمین شــد و با وجود تلاش هایی که داشــت نتوانست اولین 
گلش در ســری A را برای نراتزوری به ثمر برســاند، اظهار داشت: طارمی پس از ورود به 
زمین خوب شــروع کرد، همه انتظار بیشــتری داشتند، اما دیگر بازیکنان برای استفاده از 
موقعیت  ها آنجا نبودند و شــاید به همین خاطر طارمی احساس می کرد که قهرمان اصلی 

داستان است. من هم این حس را دارم که او در مکانیسم ها نیست.
طارمی ۳۲ ساله تا به اینجای فصل در ۱۲ بازی از رقابت های مختلف برای اینتر به میدان 
رفته و در کنار به ثمر رساندن یک گل، سه پاس گل هم برای هم تیمی هایش ساخته است.

سرمربی تیم ملی هندبال: 
جادوگر نیستم عصایم را به زمین بزنم تا مشکلات حل شود

ایســنا- رافائل گیخوســا کاســتیو، 
ســرمربی تیم ملی هندبــال ایران در 
نخستین نشست خبری خود حاضر شد.
وی گفت: خوشــحالم که در جمع شما 
هستم و خوشــحالم که تعداد زیادی از 
خبرنــگاران را در کنار هندبال می بینم. 
حضور شــما در کنار ما مهم اســت و 
بازگشتم به ایران و کار با تیم ملی ایران 
برایم مهم اســت. سعی می کنم بهترین 

خودم باشم تا به هدفمان برسیم.
ســرمربی تیم ملی در مورد دیدار تدارکاتی با عراق بیان کرد: برایم مهم بود ابتدا اردویی 
داشته باشیم تا بیشــتر با بازیکنان آشنا شوم و مهمترین مسأله تست تیم خودمان است. 
برای این منظور مهم اســت که تمرین کنیم و عملکرد بازیکنانمان را ببینیم. در این زمان 
خیلی نیازی به آنالیز حریفمان نیســت. هدف اصلی ما این اســت کــه در مورد بازیکنان 
خودمان اطلاعات کســب کنیم. از طرفی برای ما خیلی خوب است که تیم عراق را تست 
کنیم که می توانیم در آینده بازی دوســتانه بیشــتری با آنها داشته باشیم یا در مسابقات 
آینده مقابل آنها چگونه کار کنیم. او در مورد بازگشــت به ایران گفت: خیلی خوشــحالم 
هندبال در ایران پیشرفت خوبی داشته است. در حال حاضر همه کسانی که در فدراسیون 
هندبال کار می کنند هدفشــان پیشرفت اســت و این باعث خوشحالی من است. به تمام 
مربیان ایران تبریک می گویم چون وقتی سطح آنها را می بینم حس می کنم سطح هندبال 
ایران در این ۱۰ سال پیشرفت خوبی داشته است. یکی از دلایل برگشتنم این است که به 
رئیس و افراد فدراســیون و قابلیت های هندبال ایران اعتماد کامل دارم و می توانیم موفق 
شــویم. او افزود: سه هدف کلی در ذهن دارم؛ ابتدا دوست دارم تیم ملی زنان و مردان به 
مسابقات جهانی برســند. در مرحله دوم می خواهیم در بازی های پیش رو مدال بگیریم و 

قطعاً نگاهی هم به قهرمانی داریم و دوست داریم در آسیا قهرمان شویم.
او در پاســخ به این سؤال که مشکل هندبال ایران را در چه می بیند و برایش چه راه حلی 
دارد، گفت: این ورزش است و با ریاضی متفاوت است. من هم جادوگر نیستم که عصایم را 
بزنم و همه چیز را حل کنم. همه را آنالیز می کنم پس دارم سعی می کنم دلیل باخت های 
قبلی را پیدا کنم ولی در کنارش باید نگاهی هم به آینده داشــته باشــم. باید بدانم اشتباه 
بازیکن یا مربی بوده یا برتری حریف دلیل آن بوده اســت اما تنها جواب قاطعانه این است 

که باید بیشتر تمرین کنیم و بهتر از رقبایمان کار کنیم. 
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ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شهرداری شــیراز از بدو تأسیس 
تاکنون، صدها پروژه مهم در حوزه های راهســازی، محوطه ســازی، ساختمانی، 
لوله گذاری، آتش نشانی، قطارشهری، پل سازی، احداث کنارگذر، اجرای سازه های 
آبی، اجرای دیواره های ســنگی و بتنی اجرا کرده که  نقش بی نظیری در ارتقای 

کیفیت زندگی شهروندان ایفا می کنند.
۱۵ آبان ماه ســالروز تأســیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
شهرداری شــیراز به عنوان نخستین ســازمان عمران در مدیریت شهری کشور 
اســت و این سازمان از بدو تأسیس در ســال ۱۳۶۷در بدنه مدیریت شهری تا 
به حال، صدها پروژه مهم در حوزه های راهســازی، محوطه ســازی، ساختمانی، 
لوله گذاری، آتش نشانی، قطارشهری، پل سازی، احداث کنارگذر، اجرای سازه های 
آبی، اجرای دیواره های ســنگی و بتنی اجرا کرده که  نقش بی نظیری در ارتقای 
کیفیت زندگی شــهروندان ایفا می کنند. در این میان سهم پروژه های پل سازی 
 ۶۲ عــدد، ۹ کنارگــذر، ۱۰پروژه دیوارســنگی و بتنی، ۵ پروژه قطار شــهری،

۵ ایستگاه آتش نشــانی، ۱۲پروژه پلیس راهور،۱۱پروژه ســاختمانی، ۲۳پروژه 
محوطه سازی، ۵ ســازه آبی، ۱۵عملیات لوله گذاری و تعداد ۶۱ پروژه راهسازی 

بوده است.
شهردار شــیراز در این راســتا از ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 
شــهرداری این کلان شــهر به عنوان مجموعه ای چابک، متعهــد و کارآمد یاد 

می کند که می تواند از عهده تمامی  مأموریت های دشوار برآید. 
بنا به اظهار محمدحســن اسدی؛ امروزه ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری شیراز در دوران طلایی و اوج موفقیت خود قرار دارد و در هیچ 
برهــه ای به اندازه دوران فعلی پروژه های متعدد عمرانی را به صورت همزمان در 

دست انجام نداشته است.
وی با اشاره به کارنامه زرین سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
 شــیراز بیان می کند: اجرای همزمان پروژه های شــهید اســتوار، قائم-رحمت،
ســفیر- رحمت، خیابان پیشرو، مهد ی آباد، قطار شهری، نهضت آسفالت و سایر 

پروژه ها نشان از کارآمدی این مجموعه متعهد و معتقد دارد.
این مقام ارشد مدیریت شهری همچنین جهاد عمرانی کارکنان شهرداری شیراز 

را مصداق عبادت و خدمت صادقانه به مردم می داند.
رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
شــهرداری شــیراز نیز به نقش ارزنــده این مجموعه 
در اجــرای پروژه های تاثیرگذار اشــاره و عنوان کرد: 
ایــن موفقیت هــا، مرهون تلاش جهــادی کارکنان و 
حمایت های شــورای اسلامی شهر و شهردار کلان شهر 

شیراز است.
علی حســین عباسی با اشــاره به پیشــینه ای از این 
دســتگاه خدمات رســان گفــت: ســازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شــهرداری شیراز در سال 
۱۳۶۷ بــه همت مهنــدس کســایی از مدیران وقت 
شهرداری و اساتید دانشگاه شــیراز با اخذ مجوزهای 
لازم از وزارت کشور تأســیس شد و هدف از تشکیل 
آن اجرای پروژه های مهم عمرانی و فوری شــهرداری 

شیراز بود.
وی یادآور شــد: پس از تأسیس موفقیت آمیز سازمان 

عمران در شــهرداری شــیراز، سایر کلانشــهرها نیز از این اقدام پیروی کرده و 
امروز بســیاری از پروژه ها در پایتخت نیز توسط سازمان عمران شهرداری تهران 

انجام می شود.
رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز با تأکید بر 
این موضوع که این ســازمان برای نخستین بار در شیراز تأسیس شد، بیان کرد: 
در آن دوران، اجرای پروژه های عمرانی بســیار سخت و دشوار بود و از امکانات 

محدودی برخوردار بودیم.
عباســی با ذکر خاطراتی از آن دوران گفت: شهرداری شیراز برای نخستین بار با 
پل شــهید پرویزی اقدام به اجرای پروژه پل سازی بر روی رودخانه خشک کرد 

که با مشقت های فراوان همراه بود.
وی پیشرفت ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز طی 
سنوات اخیر را بی نظیر ارزیابی و عنوان کرد: امروزه با حمایت شهردار کلان شهر 
شیراز و برخورداری از نیروی انسانی توانمند به یکی از قدرتمندترین راه سازها و 
پل سازهای کشور تبدیل شده ایم و همچنین از نظرات ارزشمند کارشناسان این 

سازمان در پروژه های ملی بهره گیری می شود.
رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز با اشاره به 
این موضوع که اجرای بســیاری از پروژه های عمرانی توســط مناطق شهرداری 
امکان پذیر نیســت، بیان کرد: این سازمان بر اســاس تصمیمات هیئت مدیره و 
چارجوب های قانونی می تواند فراتر از بروکراســی اداری به صورت مســتقیم به 
اجرای پروژه های عمرانی همت گمارد.  به گفته عباســی؛ امروزه سازمان عمران 
و بازآفرینی فضاهای شــهری شــهرداری شــیراز با دارا بودن بهترین نیروهای 
متخصص، متعهد و کارآمد دارای ۲۰۷ دســتگاه انواع ماشــین آلات سنگین، دو 
معدن بزرگ در کفترک و دوکوهک و یک کارخانه آسفالت بزرگ تمام اتوماتیک 
است.وی همچنین از خریداری یک کارخانه تولید آسفالت جدید برای شهرداری 
شــیراز خبر داد و افزود: ظرفیت تولید این دســتگاه جدید ۱۶۰ تنُ آسفالت در 
ساعت است و در مجموع می توانیم روزانه ۲۸۰۰ تنُ آسفالت توسط دو کارخانه 

تولید کنیم.
رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز اقدام بعدی 

را تقویت گســترش چرخه حمل و پخش آســفالت اعلام کرد تا بتواند از حجم 
انبوه تولید پشتیبانی کند.

عباسی با اشــاره به حمایت ویژه شهردار شیراز از ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شــهری گفت: طــی روزهای آینده تعداد ۱۵ کامیون نو، دو دســتگاه 
قیرپاش، یک دستگاه آسفالت تراش، یک دستگاه فینیشر و ۴ دستگاه غلطک به 

ناوگان سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری می پیوندد.
وی از آمادگی همیشــگی سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری 
شــیراز برای مدیریت و خدمت رسانی در زمان بحران خبر داد و افزود: کارکنان 
این مجموعه در طول ســال همواره مشغول خدمت رسانی و پیشبرد پروژه های 
عمرانی هســتند و در زمان بــروز بحران با آمادگی کامل آماده خدمت رســانی 
می شــوند. این مقام مدیریت شــهری در حوزه عمران با ارائه مثالی خاطرنشان 
کرد: نیروهای ســازمان عمران شــهرداری شــیراز در زمان فرونشست دیواره 
کنارگذر پیرنیا ظرف مدت دو ســاعت اقدام به بازگشــایی مسیر، برپایی کارگاه 
عمرانی و آغاز عملیات ایمن ســازی کردند. عباســی گفت: ســازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز کارنامه درخشانی در امدادرسانی در 
ســطح کشور دارند و از نیروهای توانمند این مجموعه در حوادثی نظیر زلزله بم 

و سیل خوزستان حضور پررنگی داشته اند.
وی تصریــح کرد: اجرای بســیاری از پروژه های عمرانی در ســطح شــهر برای 
پیمانکاران دشــوار اســت و به همین دلیل پروژه ها به ســازمان عمران سپرده 

می شوند تا در اسرع وقت و با کمترین هزینه و بهترین کیفیت اجرا شوند.
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری به کارنامه درخشان 
این سازمان در اجرای دوربرگردان شــهید مدافع امنیت محمد مؤیدی اشاره و 
بیان کرد: در زمان اجرای این پروژه حتی یک روز هم مسیر مسدود نشد و شاهد 
هیچ حادثه ای نبودیم. عباســی با اشاره به بهره برداری زودهنگام از دوربرگردان 
شهید مدافع امنیت محمد مؤیدی گفت: این پروژه یک ماه زودتر از موعد مقرر 
تقدیم شهروندان شد و این در حالی بود که مدت زمان تعیین شده نیز از متوسط 

اجرای چنین پروژه هایی به مراتب کمتر بود.
به گفته وی؛ اجرای پروژه ها توســط سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 

عــلاوه بر ارتقای کیفیــت کار و کاهش مدت زمان اجرای پــروژه دارای توجیه 
اقتصادی هم است و در برخی موارد هزینه های اجرا را تا نصف کاهش می دهد.

رئیس ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شــهرداری شیراز بخش 
عمده ای از موفقیت های این ســازمان را مدیون حمایت های شورای اسلامی شهر 
و شهردار کلان شهر شیراز دانســت و اظهار کرد: کارکنان خدوم این سازمان با 
نگاهی جهادی تمامی  تلاش خود را برای پاســخگویی به اعتماد مدیران ارشــد 
شــهری بکار گرفته اند.  عباســی با اشــاره به برخی از پروژه های شاخص که به 
همت ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز طی ماه های 
اخیر به بهره برداری رســیده اند، اضافه کرد: با بهره برداری از پردیس ســینمایی 
اســتاد امین تارخ گام مؤثری در راســتای گسترش زیرســاخت های فرهنگی 
شــیراز برداشته شد و اجرای سیل بند ســعدی نیز توانسته است از بروز سیلاب 
و روان آب ها در شــرق شــیراز جلوگیری کند. وی با اشــاره به این موضوع که 
ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شــهرداری شیراز تعداد ۲۲ پروژه 
فعال در دســت انجــام دارد، بیان کرد: بــا پایان یافتن 
 دوربرگــردان شــهید مدافــع امنیت محمــد مؤیدی
بر اجرای پروژه جام جم متمرکز شده ایم. رئیس سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری شــهرداری شیراز 
چالــش بزرگ اجــرای پروژه های شــهری را جابجایی 
تأسیسات و تملک برشمرد و گفت: از برترین کارشناسان 
عمران کشــور دعوت می کنیم تا از پروژه های ســازمان 
عمران بازدید کنند و به ســطح دانش فنی کارکنان این 

مجموعه پی ببرند.
 عباسی فرصت خدمتگزاری به مردم را محدود دانست و 
اظهار کرد: یکایک کارکنان ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شهری شهرداری شــیراز با دلسوزی و فراتر از 
تعهدات حرفه ای به انجام وظیفه مشــغول هستند و به 
رسالت حرفه ای خود عشــق می ورزند. خانواده های این 
عزیزان نیز با ایثار و گذشــت دوشــادوش کارکنان در 

پیشرفت پروژه های عمرانی سهیم هستند.

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای فارس اظهار کرد:
 شرکت برق منطقه ای فارس پیشرو

 در اجرای مگاپروژه های صنعت برق
 به گزارش سبحان- با هدف گذر موفق از اوج بار تابستان سال آینده، 
شــرکت برق منطقه ای فارس به عنوان یکی از قطب های اصلی شــبکه 
انتقال و فوق توزیع در کشــور، نقش محوری ایفا می کند. یدا... حقیقی، 
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای فارس ضمــن تأکید بر اهمیت اجرای 
دقیق و به موقع مگاپروژه های ابلاغی از ســوی مقام عالی وزارت، اظهار 
داشــت: »با توجه به شــرایط خاص اقلیمی  اســتان های فارس و بوشهر 
و افزایــش روزافزون مصرف بــرق، اجرای این پروژه هــا در منطقه ما از 
اهمیت دوچندانی برخوردار اســت.« حقیقی در ادامه به تشریح جزئیات 
پروژه های تعریف شــده برای دو استان فارس و بوشــهر پرداخت. وی با 
اشــاره به پروژه های کلیدی همچون احداث و توسعه ایستگاه های جدید 
در قالب پروژه های حیاتی، اجرای اقدامات حوزه بهینه ســازی شــبکه، 
توسعه زیرساخت های شبکه در راستای هوشمندسازی و اجرای چندین 
هزار برنامه ســرویس و نگهداری خاطرنشان کرد: »با اجرای این پروژه ها، 
علاوه بر کاهش تلفات انرژی، شــاهد افزایش قابلیت اطمینان شــبکه و 

بهبود کیفیت انرژی برق خواهیم بود.« 
وی با اشــاره به برگزاری جلســات متعدد با معاونین و مدیران شــرکت 
با هدف تســریع در اجرای مگاپروژه های صنعت برق افزود: شــرکت برق 
منطقه ای فارس همواره ســرآمد و الگوی صنعت بــرق بوده و بر همین 
اســاس تلاش می نماید تــا با وجود کمبودهــا و محدودیت ها پروژه ها و 
 برنامه هــا در زمــان مقرر به اتمام برســد تــا همچون گذشــته بتوانیم 
خدمت رسان مردم شریف اســتان های فارس و بوشهر باشیم. مدیرعامل 
بــرق منطقه ای فارس در پایان با تأکید بر لزوم همکاری و همدلی تمامی 
 بخش های صنعت برق، ابراز امیدواری کرد که با اجرای موفقیت آمیز این 
پروژه ها، بتوانیم از پیک بار تابستان ۱۴۰۴ به سلامت عبور کنیم و امنیت 
انرژی پایدار را برای مشــترکین خود فراهم آوریم. گفتنی است، شرکت 
بــرق منطقه ای فارس با بهره گیری از توان فنی و تخصصی کارکنان خود 
و همچنیــن همکاری با پیمانکاران داخلی، در تلاش اســت تا پروژه های 

مذکور را در کمترین زمان ممکن و با بالاترین کیفیت اجرا نماید.

 مدیر روابط عمومی شرکت آب منطقه ای فارس خبر داد:
 تیم فوتسال شرکت آب منطقه ای فارس 

 قهرمان استان شد
به گزارش ســبحان- تیــم فوتســال آب منطقه ای فــارس در بین 

شرکت های صنعت آب و برق استان به مقام قهرمانی رسید. 
محمد مهدی شــریفی، مدیر روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای فارس 
گفت: در این مســابقات که در چارچوب رقابت دوســتانه بین همکاران 
صنعت آب و برق استان در محل سالن امام حسن مجتبی)ع( برگزار شد، 
تعداد ۶ تیم در قالب دو گروه با یکدیگر به رقابت پرداختند. شریفی ادامه 
داد تیم های فوتسال شرکت آب منطقه ای فارس و شرکت برق منطقه ای 
فارس موفق شدند با پشت سر گذاشتن سایر رقیبان، در فینال مسابقات 
رو در رو شــوند.  مدیر روابط عمومــی آب منطقه ای فارس افزود: رقابتی 
نفســگیر و پایاپای در ایستگاه آخر مسابقات رقم خورد و در وقت قانونی، 
این مردان فوتسالیست شرکت آب منطقه ای فارس بودند که برتری خود 
 را در زمین مســابقه بــه حریف تحمیل کردند و موفق شــدند با نتیجه
۲ بر ۱ بر تیم شــرکت برق منطقه ای اســتان غلبه کــرده جام قهرمانی 
 را پیروزمندانــه در آعــوش کشــند. لازم به ذکر اســت تیم فوتســال 
 شرکت آب منطقه ای فارس متشکل از آقایان محمد اشرافی، حسین صابری، 
حســین زارع، سروش مرادی، رضا روستا، ایمان محمدی، فردین نصیری 
مقدم، ســروش جوانمردی، حسن خورشــیدی، رضا زارع، علیرضا امیر 
احمدی به سرپرســتی علی اکبر بازیار در این دوره از رقابت ها شــرکت 

کرده بود.

به گزارش ســبحان- خداکرم فیروزمند، رئیس کمیسیون 
فرهنگی، ورزشی شــورای اسلامی شــهر صدرا با بیان اینکه 
چون هنوز اداره ورزش جوانان در صدرا مســتقر نیست مردم 
برای پیگیری مسائل ورزشی به شورا مراجعه می کنند، گفت: 
شــورا سال اول ایجاد چند زمین چمن را مصوب کرد و همان 
سال هم توانستیم به بهره برداری برســانیم. فیروزمند افزود: 
۶ مجموعه چمن ورزشــی به بهره برداری رســید که زمین 
چمن های پیاده  رو ســلامت، پارک بوستان و چمن مصنوعی 
واقع در البــرز ۷ در فاز یک احداث شــد و زمین چمن های 
واقــع در بلوار عباس دوران، بلوار ارتش و خیابان کشــاورزی 

ســهم فاز ۲ بودند. در پارک خانــواده نیز یک زمین چمن به 
تازگی احداث شده اســت. وی با بیان اینکه همه اینها چمن 
مصنوعی هستند، گفت: زمین چمن پارک خانواده رایگان در 
اختیار عموم مردم است. مابقی در قالب مزایده به شرکت های 
طــرف قرار داد واگذار شــده، از این مســیر در اختیار مردم 
قرار می گیرد. هزینه اســتفاده از این زمین ها مناســب است 
و مدارس، مســاجد، کانون های فرهنگی، بســیج و نهادهای 

حمایتی می توانند رایگان استفاده کنند. 
رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی شورای اسلامی شهر صدرا 
گفت: ما یک مصوبه داشــتیم که سالانه ۷ پارک محله ایجاد 
کنیم، که ســال اول و دوم انجام شــد، در تمام این پارک ها 
مجموعه وسایل ورزشی هم اجرا شد. همچنین سعی کردیم تا 
جای ممکن در این پارک ها، یک زمین والیبال یا فوتبال ساده 
هم باشــد. فیروزمند گفت: با حضور بخش خصوصی احداث 
اســتخر مورد پیگیری قرار گرفت. استخر خلیلی با همراهی 

شورا راه اندازی شد. یک استخر خصوصی نیز در بلوار البرز در 
حال احداث اســت. همچنین اداره کل کار استان فارس یک 
استخر ساخته که در مرحله بهره برداری قرار دارد و بهمن ماه 
افتتاح می شــود. وی با اشاره به جلسه با معاون وزیر ورزش و 
جوانان گفت: مجموعه چمن ورزشــی بلوار حافظ سال هاست 
رها شــده. بیش از یک ماه پیش در ســفر به تهران از سوی 
وزارت ورزش ۱۰ میلیــارد تومان و برای تکمیل و بازســازی 
پیســت اســکیت فاز دو نیز ۲ میلیارد تومان بودجه مشخص 
شد. رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی شورای اسلامی  شهر 
صدرا افزود: مجموعه چمن متعلق به اداره کار در صدرا سال ها 
پیش مجموعه آماده  ای بود و تیم های فعال در سطح کشوری 
مثل برق شــیراز در آن بازی می کردند، اما الان متروکه شده 
اســت. ما هرکس امکان و مسئولیتی داشــته که بتواند برای 
احیای مجموعه کاری کند، مثل نمایندگان مجلس و متولیان 
ورزش اســتان را بارها برای بازدید بــرده ایم. فیروزمند ادامه 

داد: بعد از حل مشــکل زمین چمن بلوار حافظ، مشکل زمین 
چمن ورزشگاه کارگران پیگیری می کنیم و انتظار داریم اداره 

کار در زمینه حل مشکل ورزشگاه کارگران فعال شود. 
وی گفت: اگر مشــکلات این دو مجموعه چمن برطرف شود 
بخش بخش عمده ای از چالشــهای ورزش صدرا حل شده و 
همیــن دو مجموعه به نیازهای ورزش صدرا پاســخ میدهد. 
شــهرداری نیز در بخش هایی که لازم باشــد، مثل فضاسازی 
سبز یا فراهم کردن ماشین آلات همراهی خواهد کرد. رئیس 
کمیســیون فرهنگی، ورزشی شورای اســلامی  شهر صدرا به 
رشد بی ضابطه باشگاه های بدنسازی در صدرا پرداخت و گفت: 
باشگاه بدنسازی در صدرا مثل قارچ رشد کرده اند و واقعاً جای 
نگرانی اســت. ســازوکاری هم ندارد. هر کسی برای خودش 
زیرزمین خانه را باشــگاه بدنسازی کرده و مردم هم استفاده 
می کنند. فقط یک باشــگاه بدنسازی حرفه ای در صدرا فعال 

است و مابقی مجوز ندارند.

رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی شورای اسلامی  شهر صدرا:

 باشگاه های بدنسازی در صدرا مثل قارچ رشد کرده اند 

  به گزارش ســبحان-  آیت ا... لطف ا... دژکام،
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس با اشــاره به 
نقش اساسی مردم در عرصه فرهنگ تأکید کرد: 
در عرصه حکمرانی باید به فرهنگ  مردم سالارانه 

و اجتماعی پرداخته شود.
امام جمعه شــیراز با اشــاره به فرارسیدن روز 
فرهنگ عمومی گفت: مســأله فرهنگ و اهمیت 
آن مســلماً برای انســان ها از مســائل مادی و 
اقتصادی خیلی بیشــتر اســت و بایــد در همه 
شــئون زندگی  مورد توجه قرار بگیرد و از ابعاد 

مختلفی قابل بحث، بررسی و صحبت است.
وی افزود: اینکه روز فرهنگ عمومی  را در تقویم 
ملی کشــورمان در ۱۴ آبان ماه  مشخص کردیم، 
نشــانگر اهمیت دادن ما به مسئله فرهنگ است 
البتــه روزهای متعدد دیگری هــم در تقویم ما 
جنبه فرهنگی دارد. به نظر می رسد در این گونه 
مناسبت ها باید بیشتر به مدیریت عرصه فرهنگ 
بپردازیم، اینکه بخواهیم  مســائل فرهنگی خود 
را در کشور رشــد و ارتقاء دهیم چه ابزاری نیاز 
داریــم و چه اقداماتــی باید انجــام دهیم و به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب اســلامی یک نوع نگاه 
راهبردی به مسأله فرهنگ داشته باشیم، یعنی 
بدانیم کجــا بوده ایم و امــروز در چه وضعیتی 
هســتیم؟ آیا پیشــرفت کردیم یــا عقب گرد 
داشــته ایم یا در جای خود متوقف مانده ایم؟ اگر 
دو صورت اخیر هست چه کار کنیم که وضعیت 
ما از نظر فرهنگی وضعیت رو به پیشــرفت باشد 
و این موارد موضوع مدیریت عرصه فرهنگ است 
که بایــد پیگیری کنیم. آیــت ا... دژکام تصریح 
کرد: قاعدتاً در عرصه نقشــه مهندسی فرهنگی 

کشــور چنین نگاهــی مطرح بــود و ما به یک 
سیاســت گذاری در عرصه فرهنگ رسیدیم اما 
پس از تدوین نقشــه مهندسی فرهنگی کشور، 
مدیران ایــن عرصه متوجه شــدند که گویی با 
وجود اینکه نقشه داریم و سیاست گذاری کردیم 
اما چیزی تغییر نمی کند و این پرســش مطرح 
شد که شاید باید متناســب با بوم های مختلف 
کشــور، نقشــه را بومی کنیم و برش اســتانی و 
منطقه ای داشــته باشیم و در این زمینه کار شد 
و تقریباً عمده اســتان های کشــور برش استانی 
نقشــه مهندســی فرهنگی داشــتند از جمله 
اســتان فارس که در این زمینه از اســتان های 
موفق قلمداد شــد، اما وقتی برش استانی را هم 
انجــام دادیم، باز متوجه شــدیم که برای اقدام 
و عمل هنــوز خیلی فاصله داریــم. امام جمعه 
شیراز دو نکته را در مســأله فرهنگ و فرهنگ 
 عمومی که باعث شده اســت، حرکت پیشرونده 
ما چشــمگیر نباشــد را بیان کرد و افزود: البته 
نمی گوییم که هیچ حرکتــی در عرصه فرهنگ 
نداریــم و کار خوبــی انجام نداده ایــم، اما این 

اقدامات چشمگیر نیست.
 برنامه عملیاتی در عرصه فرهنگ نداریم

وی ادامه داد:  نکته اول این اســت که در عرصه 
فرهنــگ و فرهنــگ عمومی  برنامــه عملیاتی 
نداریم. ســند نوشتیم اما باید در کنار سندهایی 
که نوشته می شود و سیاســت گذاری های کلی 
شــکل می گیرد، برنامه عملیاتی تعریف شود تا 
تمــام مجموعه های اجرایی بدانند در قســمت 

عملیات و اجرا چگونه عمل کنند.
آیــت ا... دژکام افزود: این فاصلــه بین برنامه و 

نقشــه مهندســی فرهنگی با آن سرفصل های 
اجرایی که عملیاتی می شــود را در سطح استان 
مشاهده کردیم و علتش این بود که هیچ مدیری 
از مدیــران اجرایــی خود را مقید نمی دانســت 
امکاناتی که در زمینه فرهنگی دارد، در چارچوب 
نقشه مهندسی اعمال کند چون برنامه اجرایی و 
عملیاتی در برنامه و بودجه ما وجود نداشت که 
وقتی مدیــری می خواهد برای کار فرهنگی پول 
و اعتبــار بگیرد طبق آن ضابطه هزینه کند و در 
ادامه بتــوان بر کار نظارت کرد که آیا درســت 

هزینه شده است یا خیر؟ 
عضو مجلس خبرگان رهبری بیان کرد: اخیراً در 
سطح اســتان علت این موضوع را متوجه شدیم 
و به دنبال حل آن بودیم و مصوب شــد و مورد 
تأیید مجموعه مدیران اجرایی قرار گرفت که ما 
برنامه عملیاتی نقشــه مهندسی را برای هر سال 

داشته باشیم و ضمن بودجه ببینیم. 

وی تصریح کرد: نکته دوم این است که اگر تمام 
دســتگاه های اجرایی ما هم با توجه به بودجه، 
خیلی خوب و کیفی پای کار مســئله فرهنگی 
بیایند به نظر می  ســد که عرصه فرهنگ بسیار 
بزرگ تــر از آن اســت که دســتگاه های دولتی 

بتوانند آن را مدیریت کنند. 
آیت ا... دژکام تأکید کرد: در عرصه حکمرانی باید 
بــه فرهنگ  مردم ســالارانه و اجتماعی پرداخته 
شــود یعنی بیش از آنی که دستگاه های دولتی 
بخواهند در عرصه فرهنگ دخیل باشند، مسلماً 
نهادهــای مردمــی  و غیردولتــی در این عرصه 
نقش آفرینی می کنند اما ســؤال اینجاست که با 
این نهادهای غیردولتــی و مردمی  چکار کنیم. 
نماینده ولی فقیه در استان فارس ادامه داد: باید 
به مرحله ای برســیم که مجموعه های غیردولتی 
را در زمینه اهداف فرهنگی  مشترکی که تعریف 
می شود هماهنگ با هم و همین طور هماهنگ با 

دســتگاه های دولتی کنیم یعنی عرصه فرهنگ 
عامــه در نهادها و مراکــز خصوصی و دولتی به 
صورت یکســان مورد توجه قــرار گیرد تا یک 
جریان فرهنگی شــود و بتواند تغییر چشمگیر 
ایجاد کنــد. برای این قضیه بایــد تلاش کنیم 
تــا زمینه هایی کــه این ایجــاد هماهنگی لازم 
دارد را فراهــم کنیــم کــه در این راســتا هم 
شــد:  یادآور  می گیرد.وی  تلاش هایی صــورت 
گاهی اوقــات وقتی این مطالــب را برای مردم 
 توضیح می دهیم این ذهنیت ایجاد می شــود که 
طــول  چقــدر  فرهنگــی  مســئله   بــرای 

و تفصیل می دهند. 
یک نکته وجــود دارد که باید مدنظر همه افراد 
فعال در عرصه های فرهنگی و اجتماعی باشــد 
که دانشــمندان اعتقاد دارنــد تحول فرهنگی و 
اجتماعی از نظر زمانی بســیار طول می کشد و 
اگر ذهنیت کســی این باشــد که امروز تصمیم 
می گیریــم و فــردا تغییــر در عرصــه فرهنگ 
داده ایم بــه نظر عرصه فرهنگ را نمی شناســد 
 که اگر می شــناخت و می دانست طبیعتاً چنین 

توقعی نداشت.
آیت ا... دژکام با تأکید بر اینکه در عرصه فرهنگ 
به صورت دستوری و لحظه ای نمی توان تغییر و 
تحــول ایجاد کرد، افزود: این یک موضوع عمیق 
و تاثیرگــذاری اســت که معمولاً اســاتید علوم 
اجتماعــی می گویند طی دو نســل یعنی ۵۰ تا 
۶۰ سال می  توان یک تغییر و تحول فرهنگی را 
ایجاد کرد. اگر همه ابزار، امکانات و برنامه ریزی 
را بــرای این کار به کار بگیریم، یک کار طولانی 

را در پیش داریم.

امام جمعه شیراز:

تحول فرهنگی و اجتماعی زمان بر است

به مناسبت سی وششمین  سالروز تأسیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز مطرح شد؛ 

سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز در دوران طلایی خود قرار دارد
 این سازمان به یکی از قدرتمندترین راه سازها و پل سازهای کشور تبدیل شده  است
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هر کس براى بر آوردن نیاز بیمارى بكوشد، چه آن را برآورده سازد و چه نسازد، 
مانند روزى که از مادرش زاده شد از گناهانش پاك مى شود.

کتاب من لايحضره الفقیه ج ٤ ص ١٦

طرح روزحدیث روز

»تابوت سرگردان« آمد
رمان نوجوان »تابوت ســرگردان« نوشــته 

حمیدرضا شاه آبادی راهی بازار کتاب شد.
حمیدرضا شاه آبادی پیش تر درباره این رمان 
تاریخی که در ژانر ترســناک نوشــته شده 
گفته بود: شــخصیت اصلی داستان، محصل 
طب دارالفنون است که بنابه دلایلی از رفتن 
به جاده و ســفر می ترســد اما در مواجهه با 
ایرج میرزا، شاعر مشهور آن روزگار، تصمیم 
می گیرد، به هر شــکلی که شــده بر ترس 
خود غلبه کنــد و از تهران به تبریز برود، اما 
شرایط سفر به گونه  دیگری پیش می رود. درحالی که خودش از جاده می ترسد 

می بایست، جسدی را هم با خودش حمل کند و به تبریز ببرد.
 حالا ایــن رمان نوجوان در 248 صفحه با شــمارگان 500 نســخه و قیمت

2۶5هزار تومان در نشــر افق راهی کتابفروشی ها شده و در دسترس نوجوانان 
قرار گرفته است و قرار است.

رویکردهای روانکاوانه به فقدان
»رویکردهای روانکاوانه به فقدان: ســوگواری، مالیخولیا و زوج ها« اثر تیموتی 

کیو و سینتیا گریگوری رابرتس با ترجمه مسعود تقی آبادی منتشر شد.
کتاب رویکردهای روانکاوانه به فقدان: سوگواری، مالیخولیا و زوج ها از ایده های 
روانکاوانه برای شــناخت و حــل موضوع پیچیده بالینی فقــدان در زوج ها و 
خانواده ها اســتفاده و مدل جدیدی برای ارزیابی و درمان غم و اندوه حل نشده 

مرتبط با آن ترسیم می کند.
در این کتاب پزشکان و روانکاوان مشهور و معتبر بین المللی از فقدان، از جمله 
فقدان بارداری، فقدان فرزند یا والدین و فقدان یک رابطه سخن می گویند. این 
زوج درمانگران روانکاو، خوانندگان را داخل اتاق مشــاوره خود می برند و امکان 
مشــاهده رویکردهایشــان را برای درمان زوج هایی که با تجربه فقدان و غم و 
اندوه حل نشده مرتبط با آن روبه رو شده اند، فراهم می کنند. مؤلفان این کتاب 
با یاری همکارانشان در قاره های مختلف و بر پایه فرهنگ  و بافتارهای متفاوت 

موردهای گوناگونی را بررسی کردند که به جامعیت کتاب افزوده است.
مؤلفان و ویراســتاران این کتاب تیموتی کیو تحلیلگر آموزشی و ناظر و عضو 
اصلی انجمن روانکاوی اســترالیا، مدرس ارشــد افتخاری دانشــکده پزشکی 
دانشگاه سیدنی و پژوهشــگر انجمن بین المللی روانکاوی و سینتیا گریگوری 
رابرتــس روان درمانگر تحلیلی فردی، زوج ها و خانواده ها و عضو انجمن و کالج 
مددکاری اجتماعی هســتند که در یک مطب خصوصی در ســیدنی استرالیا 

فعالیت می کند.
 کتــاب »رویکردهــای روانکاوانه به فقدان: ســوگواری، مالیخولیــا و زوج ها«
 2۶0 صفحه و با قیمت 280هزارتومان از سوی نشر مروارید به چاپ رسیده است.

پرداخت داستانی به مسأله فرزندخواندگی 
در یک کتاب کودک

 کتاب تصویری »مامان دوســتت دارم« کتابی اســت که به رابطه بین مادر و 
فرزند و مسأله فرزندخواندگی می پردازد.

در دنیا مامان هایی هســتند که می خواهند بچه داشته باشند و نمی توانند یا 
بچه دارند و می توانند بچه های دیگری هم داشته باشند. بچه هایی هم هستند 
که می خواهند مامان داشته باشند و ندارند. بعضی از مامان ها، مامان بچه های 
دیگران هم می شــوند. بچه هایی که ممکن است اصلًا شبیه خودشان نباشند؛ 
اما چه فرقی می کند! مهم این اســت کــه بچه ها و مامان ها همدیگر را خیلی 

دوست دارند.
در خلال روایت داســتان کتاب »مامان دوســتت دارم« لاک پشت نوزادی که 
بــه دنبال مادری برای خــود می گردد، این موضوع را بــه بچه ها یاد می دهد 
که بعضی از مامان ها می توانند مادر فرزندان دیگری هم بشــوند؛ فرزندانی که 
مادری ندارند. ســپیده خلیلی، کتاب »مامان دوســتت دارم« را این گونه آغاز 
می کند: »تقدیم به همه  دختران و پســرانم که آغــوش من درمان زخم های 

بی آغوشی آنها شد.«
هدف اصلی نویســنده از نگارش این کتاب، این است که فرهنگ فرزندپذیری 
را بــرای کودکان جا بیندازد؛ اما در این میان، داســتان به مطالب دیگری هم 

اشاره می کند. 
این داستان می خواهد عشق مادر و فرزندی را فراتر از روابط خونی قلمداد کند 
و موضوع به سرپرســتی گرفتن کودکان را برای همه کودکان طوری بیان کند 
که به درستی بتوانند آن را درک کنند. علاوه بر آن، در نگاهی وسیع تر، موضوع 

دوست داشتن خانوادگی را به تمام انسان ها تعمیم دهد.

قدرتمندترین گوشی هوشمند »هوآوی« معرفی می شود

فن آوری

عکس خبر

  برداشت زعفران - کشمیر

 تمرین ارکستر سمفونیک تهران

ايالات متحده اسرائیل  
منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  بدون شرح 

دانستنی

دانستنی

چگونه گلودرد را درمان کنیم؟

چند نشانه ساده برای شناسایی افراد در معرض خطر بالای دیابت

وقتی گلودرد دارید، ســوزش و احساس ناراحتی 
 ناشــی از آن می توانــد نوشــیدن یا خــوردن را 

سخت کند.
مصرف غذاهایی که نرم هستند و قورت دادن آنها 
بسیار آسان است در صورت داشتن گلودرد، بیشتر 
توصیه می شــود. بافت نرم به محدود کردن میزان 

تحریک گلو کمک می کند. 
  بهتریــن غذاها برای تســکین درد گلو 

عبارتند از:
پاســتا گرم و پخته شــده، بلغور جو دوســر گرم، 
دسرهای ژلاتینی، ماست های ساده یا ماست هایی 
با میوه های پوره شــده، ســبزیجات پخته شــده، 

پوره سیب زمینی، ســوپ های بر پایه آبگوشت و خامه، 
شــیر، آب میوه های غیراسیدی مانند آب انگور یا سیب و 

تخم مرغ آب پز یا همزده.
  از چه غذاها و نوشیدنی هایی باید اجتناب کرد؟

غذاهایی  از  باید  شما 
ممکن  که 

است گلو را بیشــتر تحریک کند یا غذاهایی که بلعیدن 
آنها دشوار است، اجتناب کنید. 

این غذاها عبارتند از: کراکرها، ادویه ها و ســس های تند، 
نوشــابه های گازدار، غذاها یا نوشــیدنی های بسیار گرم، 
الکل، چیپس ســیب زمینی، چوب شور یا ذرت بو داده، 
ســبزیجات تازه و خام، میوه های اسیدی مانند پرتقال، 
لیمو، لیموترش، گوجه فرنگی و گریپ فروت یا آب آنها.

در برخــی افراد، لبنیات ممکن اســت باعث غلیظ تر 
شــدن مخاط شود. این امر شاید منجر به تشدید گلو 

درد شود.
اولیــن و مقرون به صرفه ترین راه 
برای تســکین گلــودرد غرغره 
کردن با آب گرم و نمک است. 
حدود یک قاشــق غذاخوری 
نمــک را در 200 گــرم آب 
چند  ســپس  بریزید.  گــرم 
جرعه بنوشید، سر خود را به 

عقب ببرید و غرغره کنید.
می توانید از روش های بدون نسخه نیز استفاده کنید.

استامینوفن مسکن خفیفی است که برخی افراد برای 
دردهای جزئی از آن استفاده می کنند. 

ایــن دارو همچنیــن می توانــد به تســکین گلودرد 
کمــک کند. قبــل از مصــرف اســتامینوفن، حتماً 
دستورالعمل های روی بسته بندی را بخوانید و مقدار 
پیشــنهادی را که برای شما مناســب است، مصرف 

کنید.
اگر گلودرد شــما ادامه دارد یا با تب بالا یا تورم غدد 

همراه است، به پزشک مراجعه کنید. 
بیشــتر گلودردها به دلیل عفونت های ویروسی مانند 
ســرماخوردگی یا آنفلوآنزا یا عفونت های باکتریایی مانند 

گلودرد استرپتوکوکی ایجاد می شوند.
اگــر عفونــت باکتریایی دارید، پزشــک ممکن اســت 
آنتی بیوتیــک تجویز کنــد. آنتی بیوتیک هــا گلودردی 
 را کــه به دلیــل عفونــت ویروســی ایجاد می شــود، 

درمان نمی کنند.
گلودرد همچنین می تواند به دلیل عوامل محیطی مانند 
آلرژی، استنشــاق دود ســیگار یا حتی هوای خشک رخ 
دهد. افرادی که خروپــف می کنند نیز می توانند گلودرد 

را تجربه کنند.
اگر گلودرد شــما غیرقابل تحمل شده و یا علائم دیگری 
مانند: مشــکل در بلع یا تنفس، تــب، درد مفاصل و ... 
دارید و همچنین اگر گلودرد شما بیش از یک هفته طول 

کشیده، باید به پزشک مراجعه کنید. 
پزشک شــما می تواند آزمایش هایی را برای تشخیص هر 

چیزی که نیاز به توجه بیشتری دارد، انجام دهد.

شیوع بیماری دیابت یا قند در اثر عواملی همچون افزایش 
شیوع چاقی ناشــی از شکل نادرست زندگی شهرنشینی 
و افزایش ســن جوامع و حرکت به ســوی سالمندی، در 
جهان به سرعت رو به افزایش است و مبتلایان به دیابت 
بیش از دیگران در معرض بروز عوارضی مانند اختلالات 
بینایی، حملات قلبی عروقی، قطع پا و نارســایی کلیوی 

قرار دارند.
دیابت علت شــایع نارسایی کلیه و هزینه های سرسام آور 
 دیالیز در کشورهای توسعه یافته است. حداقل 50 درصد 
از دیابتی ها از وضعیت بیماری خود آگاهی ندارند و مهمتر 
اینکه با رعایت برنامه غذایی سالم و افزایش سطح فعالیت 
بدنــی، می توان تا ۶0 درصد از وقوع بیماری دیابت نوع2 
پیشگیری کرد. برای پیشگیری از دیابت دو راهکار اصلی 
یعنی ارتقای سلامت و پیشگیری اولیه مطرح شده است. 
هدف از ارتقای سلامت، کمک به افراد جهت برنامه ریزی 
یک ســبک زندگی فعال و داشتن عادات غذایی سالم و 
پیروی از آن در تمام طول عمر است. هدف از پیشگیری 

اولیــه نیز کمک به افراد در معرض خطر بیماری اســت 
تــا بتوانیم با اجرای یک ســبک زندگی فعــال و عادات 
 غذایی ســالم، جلوی بروز بیماری را گرفته یا شروع آن 

را به تاخیر اندازیم.
پیشــگیری اولیه می توانــد از طریق ارتقای ســلامت و 
کاهــش عوامل خطر به صورت فردی و در محیط جامعه 
حاصل شود. راهبردهای افراد پرخطر)تمرکز بر گروه های 
در معرض خطر دیابت( و جمعیتی)تمرکز بر کل جامعه( 
به عنوان دو شیوه در پیشگیری اولیه مطرح است و برای 
رسیدن به نتیجه مطلوب در کاهش شیوع دیابت، ترکیب 

این دو راهبرد لازم است.
اگر مبتلا به پیش دیابت)گلوکز ناشتای مختل و اختلال 
تحمل گلوکز(، دارای ســابقه خانوادگــی دیابت، بالای 
40ســال، صاحب مشــاغل پرتنش و بی تحرک، مبتلا به 
پرفشاری خون و چربی خون بالا، چاق، دارای اندازه دور 
کمر زیاد، دارای سبک زندگی بی تحرک و با سابقه دیابت 

بارداری هستند حتماً در معرض خطر قرار دارید.

 بنابر علام وزارت بهداشت، آزمون های تشخیصی ساده ای 
بــرای دیابــت کاربرد دارند کــه از آن جملــه می توان 
بــه قند خون ناشــتا، آزمــون تحمل گلوکــز خوراکی، 
 چربی های خون، بررسی سطح فعالیت بدنی، اندازه گیری
شــاخص تــوده بدنی و دور کمر، فشــارخون، بررســی 
روحــی  تنــش  میــزان  ارزیابــی  و  غذایــی   عــادات 

اشاره کرد.

غول فناوری چینی اعلام کرد که گوشــی هوشــمند 
Mate 70 خود را در ماه جاری به شکل رسمی معرفی 
می کند و رقابت در بازار گوشی های پرچمدار را با سایر 
برندهای چینی و کره ای و همچنین شرکت اپل آمریکا 
تشدید می کند. شرکت هوآوی گوشی پرچمدار جدید 
 Richard(خود را که به گفته ریچــارد یو چنگدونگ
Yu Chengdong( رئیس گروه تجاری مصرف کننده 
هوآوی »قوی ترین میت در تاریخ« است، در ماه نوامبر 
عرضه خواهد کرد. وی در مورد جزئیات این گوشــی 
هوشمند توضیحات بیشتری نداد.گوشی Mate ۶0 ماه 
اوت سال گذشته با یک پردازنده شگفت آور پیشرفته 
که به طور کامل در چین ساخته شده بود، عرضه شد. 

این گوشــی که توسط شــرکت SMIC ساخته شده 
است، به فروش بیشتر گوشی های هوشمند پرچمدار 
هوآوی کمک کرد. انتظار می رود سری Mate 70 مجهز 
به سیستم عامل HarmonyOS 5/0 باشد که قبلًا با نام 
HarmonyOS Next شــناخته می شد. ضمن اینکه 
سیســتم  عامل بومی هوآوی دیگر از برنامه های مبتنی 
 Mate بر اندروید پشتیبانی نمی کند.چنگدونگ عرضه
70 را طی ماه جاری تأیید کرد. چنانچه یک منبع مطلع 
پیش از این گفته بود که هوآوی در حال آماده شــدن 
برای فروش ســری جدید گوشــی های پرچمدار خود 
است. گفته می شود این شــرکت بیش از یک میلیون 
دســتگاه از Mate 70 را برای عرضــه در آینده آماده 
کرده اســت. عرضه ســری »میت 70« شرکت هوآوی 
را که مدتی است تحت تاثیر تحریم های ایالات متحده 
از شرکت های سامســونگ و اپل در فروش گوشی های 
هوشمند در بزرگترین بازار گوشی های هوشمند جهان 
عقب افتاده اســت، در تلاش برای پس گرفتن جایگاه 
از دســت رفته خود در بخش گوشــی های پرچمدار، 
 جایی که رقابت در آن بســیار شدید شده است، تقویت

خواهدکرد.

  جشن بادبادک ها به مناسبت روز دانش آموز

  رونمایی از جدیدترین دستاوردهای ایران در حوزه لیزر

سواد زندگی 

چند عبارت طلایی برای ترغیب بچه هایی که مدرسه رفتن را دوست ندارند

ادبیات

 کارگاه فرش بافی سنتی - روستای دیزج دیز- توابع شهر خوی

راهکارهایی وجــود دارد که می توانید بــا بهره از آنها 
کودکان را به مدرسه رفتن ترغیب کنید. ایجاد انگیزه 
در کودکانی که از مدرسه رفتن لذت نمی برند می تواند 
تغییری معنادار در حضور و عملکرد آنها داشــته باشد. 
بهره از واژگان مثبت به آنها کمک می کند تا مدرسه را 
به عنوان فرصتی برای رشد، یادگیری و محیطی سرگرم 
کننده قلمداد کننــد. در ادامه ده عبارت کلیدی برای 

ترغیب دانش آموزان پیش روی شما قرار می گیرد:
  هر روز چیز جدیدی یاد می گیری 

به آنهــا یادآوری کنید که هر روزِ مدرســه فراگیری 
مهارت و کشــف دل انگیز خواهد بــود. تأکید کنید 
که یادگیری، یک رویداد روزانه اســت که گام به گام 

توانایی های آنها و اعتماد به نفس شان را می سازد.
 هر روز مدرسه یک ماجراجویی تازه است

بــرای کودکان توضیح دهید که در مدرســه، روزانه، 
فعالیت های هیجان انگیز رخ می دهد. هر موضوع، بازی 
و دوست جدید باعث هیجان و شادی آنها خواهد شد 
و محیط مدرسه سرشار از ماجراجویی و شگفتی های 
غیرمنتظره و کشــف و تجربه خواهــد بود که به آنها 

کمک می کند قوی تر و باهوش تر شوند.
 بــه این فکر کن که چقــدر چیز جالب یاد 

خواهی گرفت
این مســأله را برجســته کنید که هر روز مدرســه 
فرصت هایی برای فراگیری حقایق و مهارت های بسیار 

به ارمغان می آورد. تأکید کنید که هر سوژه و موضوع 
چیزی جالبی در خود دارد که باعث برانگیخته شدن 
حس کنجکاوی شان شــود و آنها را مهیای کاووش و 

جست وجو و پیگیری کند.
  مدرســه جایی  برای آشــنایی با دوستان 

جدید است
بــه کودکان تان تأکید کنید که مدرســه مکانی برای 
آشنایی با دوستان، به اشــتراک گذاشتن روایت ها و 
تعریف ها و بازی با همدیگر اســت. دوســتی، هر روز 
را روشن تر و درخشــان تر می کند و رفتن به مدرسه 
باعث می شــود روزگار و خاطرات خوشی با دوستان و 

همکلاسی ها رقم بخورد.
  تو مثل یک ابرقهرمان هســتی با قدرتی 

جدید در یادگیری 
برای کودک توضیح دهید که مدرســه به آنها قدرتی 

جدید بــرای فهم دنیا می دهد. هر روز، آنها مســائل 
ریاضــی را حل می کنند، علوم و هنر می آموزند و این 
مهارت ها، آنها به ابرقهرمانانی بدل می کند که مهیای 

رویارویی با هر چالش و مشکلی باشند.
  هر سوالی که بپرسی به رشد و بالندگی تو 

کمک می کند 
به فرزندان تان بگوید، سوال پرسیدن راهی برای رشد 
و ترقی است. آنها با هر سوالی که می پرسند به کشف 
حقایــق دنیا و فهــم چیزهایی که آنهــا را باهوش تر 

می کند، نزدیک تر خواهد کرد.
  تصور کن آخر روز و بعد مدرسه چقدر چیز 

یاد گرفته ای 
در آنها هیجــان ایجاد کنید در مورد دانشــی که از 
مدرســه فراخواهند گرفت. دانســتن این که آنها بعد 
از مدرســه با یک ســری مهارت هــا و دانش به خانه 
برخواهند گشــت. این کار آنها را به رفتن به مدرسه 

مشتاق تر می کند.
  مدرســه جایی ا ســت که رویاهایت آغاز 

خواهد شد
مدرســه را به اهداف و آرزوهایش گــره بزنید. برای 
فرزندتــان توضیح دهید کــه یادگیــری اولین گام 
بــرای تحقق رویاهاســت، چــه بخواهند دانشــمند 
 شــوند یا هنرمند یــا فضانورد، تمام این مســیرها از 

مدرسه آغاز می شود.


